
„Zbrali smo se zaradi idej in 

vsega tistega, kar temu sledi. 

Ideje so začetek spremembe, 

spremembe so gonilo in vodi-

lo razvoja ter napredka. Oseb-

no mislim, da je znanje najve-

čje okno v svet. To ni nekaj, 

kar si lahko privoščijo veliki, 

ampak je nekaj, kar imamo, 

tudi mi, majhni,“ je ob tej pri-

ložnosti povedal predsednik 

Manager kluba Ptuj Marko 

Drobnič. Dokler podjetnost 

ne bo postala ena od največjih 

vrlin in vrednot, tako dolgo 

ni velikega upanja za svetlo 

prihodnost, pa je poudaril 

ptujski župan Štefan Čelan. V 

kategoriji srednjih in velikih 

podjetij je zmagovalec najdr-

znejše in najperspektivnejše 

ideje v letu 2013 postala druž-

ba Boxmark Leather, d. o. o., z 

revolucionarnim in patentira-

nim usnjem blagovne znamke 

Xtreme (na fotografiji od leve 

Vlasta Stojak, Nino Svilar in 

Marko Drobnič).
MG
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Spodnje Podravje � Razglasili Najpodjetniško idejo 2013

Za ustvarjalne in podjetne krize ni
Manager klub Ptuj je 24. januarja razglasil zmagovalce tretjega razpisa za Najpodjetniško idejo 2013. Izmed prijavljenih so razglasili 
pet zmagovalnih idej, pri študentih si prvo mesto delita dve.
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ja Najedajo jih težave z vlago, 
želeli bi tudi več denarja
Ptuj � CID Ptuj na letni ravni posluje z okrog 300.000 evri. Pri-
hodki iz javnih financ za leto 2012 znašajo dobrih 224.000 evrov, 
vodstvo pa si želi več denarja za nove zaposlitve in popravilo klub-
skih prostorov, kjer zamaka.

� Stran 3

Projekt gradnje 
kanalizacije 
nekakovosten?
Središče ob Dravi � »Pri gradnji kanaliza-
cije se pojavljajo takšne napake, ki jih ne bi 
smelo biti,« opozarja svetnik Jurij Dogša. Žu-
pan Jurij Borko slabo kakovost projektov zani-
ka, a tudi pravi: »Je pa res, da so šepali v ne-
katerih delih.«
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Slovenija � Denar 
za delo svetniških 
skupin se ne sme 
porabiti za volitve!

� Stran 2

Mali nogomet � 
Ekipa Poetovia 
vnovič na vrhu

� Stran 14

Strelstvo � 
Odlična Urška 
Kuharič do 
vozovnice za EP

� Stran 16

Šport
Marko Kmetec � 
»Cilji ostajajo isti, 
1. ali 2. mesto«

� Stran 11

Podravje � Židan 
diplomatsko 
zadržan, Levanič 
odkrito za Ptuj

� Stran 24
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Hajdoše � 
Velike možnosti 
in priložnosti 
namakanja

� Stran 8
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Na naše vprašanje je odgovo-

rila Mojca Planinšek, vrhovna 

državna revizorka za lokalno 

samoupravo. Pojasnila je, da 

Računsko sodišče kot organ, ki 

je po zakonu o računskem so-

dišču pristojen za nadzor jav-

ne porabe v RS, v okviru te pri-

stojnosti revidira poslovanje 

uporabnikov javnih sredstev. 

Skladno s tem zakonom lahko 

računsko sodišče tudi svetuje 

o javno finančnih vprašanjih, 

ne more pa se opredeljevati o 

povsem konkretnih ravnanjih, 

ki so v praksi lahko od prime-

ra do primera zaradi različnih 

okoliščin tudi različna. Mnenje 

lahko poda le, če pri uporabni-

ku javnih sredstev opravi re-

vizijo. „Ker pa se računsko so-

dišče o določenih vprašanjih 

še ni opredelilo v smislu, kot 

sprašujete, vam skladno s 46. 

členom poslovnika Računske-

ga sodišča dajem zgolj osebno 

strokovno mnenje, ki pa Ra-

čunskega sodišča ne zavezuje 

pri izvajanju revizij,“ poudarja 

Mojca Planinšek, ki navaja, da 

predpisi s področja lokalne 

samouprave financiranja sve-

tniških skupin oz. klubov ob-

činskega sveta ne urejajo.

Glede na njihovo delovanje, 

namenjeno izvajanju nalog 

občinskega oz. mestnega sve-

ta, lahko občina v smislu 35. 

člena zakona o lokalni samou-

pravi namenja del sredstev za 

delovanje občinskega oziroma 

mestnega sveta tudi temu de-

lovanju. S tem je tudi določen 

namen uporabe teh sredstev, 

svetnik ali skupina svetnikov 

pa s temi dodeljenimi sredstvi 

ne morejo prosto razpolagati. 

Nameni uporabe morajo biti 

jasno opredeljeni in določeni 

ter morajo biti namenjeni de-

lovanju občinskega sveta. Kot 

je določeno v 7. členu zakona 

o javnih financah, se sredstva 

proračuna uporabljajo za na-

mene, ki so določeni z zakoni 

oz. Občinskimi odloki ter dru-

gimi predpisi. 

Kot je v odgovoru zapisala 

vrhovna državna revizorka za 

lokalno samoupravo Mojca 

Planinšek, je v nekaterih že iz-

danih poročilih ugotovilo, da 

so svetniške skupine sredstva 

porabljala za namene, ki ne 

sodijo med odhodke, poveza-

ne z delom občinskega sveta 

ter zagotavljanjem pogojev za 

delo svetniških skupin. V teh 

poročilih je Računsko sodi-

šče skušalo občine opozarjati 

tudi na smotrnost poslovanja. 

Pri porabi javnih sredstev je 

pomemben nadzor nad po-

rabo le-teh. V predpisih sicer 

ni izrecne zahteve o tem, da 

bi občine obliko nadzora do-

ločile v pravilniku, po oceni 

Računskega sodišča pa je to 

nujno za zagotavljanje namen-

ske in smotrne porabe javnih 

sredstev. S pravilnikom se na-

mreč določijo tudi merila oz. 

kriteriji, ki podrobneje opre-

delijo stroške, do katerih so 

svetniške skupine upravičene. 

Gre za sredstva, ki sicer pred-

stavljajo manjši delež občin-

skega proračuna, bolj kot po 

vrednosti pa so pomembna 

zaradi vsebine, saj je nujno, da 

se tako občinska uprava kot 

svetniki zavedajo, da je pora-

ba sredstev lahko namenjena 

zgolj delovanju občinskega 

sveta. „To zavedanje je po oce-

ni računskega sodišča poleg 

Slovenija � Računsko sodišče o porabi sredstev svetniških skupin

Denar za delovanje se ne sme porabiti za volitve!
Na računskem sodišču smo se zanimali, kako se lahko porabijo sredstva za delovanje svetniških skupin, saj nekatere med njimi dodeljen denar za 
redno delo hranijo za volilna opravila.

Na območnih enotah Elek-

tra Maribor na Ptuju, v Sloven-

ski Bistrici, Murski Soboti in 

Gornji Radgoni bodo zaposlili 

po šest delavcev. Na Območni 

enoti Maribor z okolico bodo 

zaposlili 12 ljudi, na Storitveni 

enoti Maribor 40 in na Stori-

tveni enoti Ljutomer 20 delav-

cev. Skupaj jih bodo za realiza-

cijo načrtovanega delovnega 

procesa zaposlili 96, in sicer 

za določen čas osem mesecev 

od 1. aprila do 30. novembra. 

Zaposlitve za nedoločen čas 

pa trenutno ne načrtujejo, ra-

zen če bo potrebno nadome-

ščanje delavcev zaposlenih za 

nedoločen čas.

Med temi 2000 prošnjami 

jih je zagotovo nekaj tudi z 

Bistriškega, kjer so v minulih 

letih v stečaju pristala številna 

podjetja (Lip Poljčane, Granit, 

Reflex, Almont). V evidenci 

Urada za delo Slovenska Bi-

strica je bilo konec decem-

bra minulo leto registriranih 

2.218 brezposelnih oseb, kar 

je za 79 oseb manj kot decem-

bra 2012. Struktura prijavlje-

nih po spolu na Uradu je bila 

1.119 oz. 50,5 odstotka žensk 

in nekaj manj moških.

V letu 2013 so delodajalci 

Uradu za delo Slovenska Bi-

strica prijavili 1.394 prostih 

delovnih mest, največ jih je 

bilo razpisanih za področja, ki 

so zahtevala poklicna znanja 

(elektromonterje, varilce, na-

takarje, ključavničarje in voz-

nike tovornjaka).
Mojca Vtič

Slovenska Bistrica � Decembra lani manj brezposelnih

Preko 2000 prošenj za 96 delovnih 
mest za določen čas …
Novica o zaposlovanju mariborskega elektrodistributerja je odmevala v vseh medijih. Množično so se odzvali tudi 
iskalci zaposlitev, saj je kadrovska služba do 24. januarja prejela nad 2000 prošenj (brez prošenj, prejetih na zadnji 
dan razpisa). Odločitev o novih 96 delovnih pogodbah bo znana predvidoma marca.

Narod si bo pisal sodbo sam
Človek ne more verjeti, kaj vse se nam 

dogaja v imenu demokracije. Nakopičeni 
problemi, zadolževanja do vratu ter ko-
rupcija in sprenevedanja na vseh nivojih 
so nas pripeljali tako daleč, da je že skoraj 
vsako odločanje o nečem možno spreobr-

niti v politično igro. Ali žanjejo tisti, ki gledajo le na svoje 
koristi in ne morejo iz svoje trgovske kože tudi v primeru 
resnih nacionalnih vprašanj, ali tisti, ki bi storili vse, da 
bi si pridobili milost političnih elit in mnenjskih voditeljev 
svojih, že skoraj zemeljskih bogov. Tako desnih kot levih, 
da se razumemo. Ja, vladati je očitno lepo, zato je nekate-
rim toliko do tega, da nas še naprej razdvajajo in ribarijo v 
kalnem. Toliko vsega se je že nakopičilo, da se nekdaj pono-
sni državljani uspešne mlade države, tisti, ki premoremo 
vsaj trohico ponosa, danes lahko le sramujemo, kajti živi-
mo v državi oderuhov in goljufov, kjer prevladuje zakon 
korupcije.

In potem ni čudno, da so po vzoru politične, gospodar-
ske in še kakšne elite uspeli razklati tudi najvišjo narodovo 
vrednoto, kulturo. Sram naj jih bo, vse, ki so na videz prija-
znega obraza pod takšno ali drugačno krinko omadeževali 
še zadnjo odrešilno bilko narodovega ponosa. Vtikanje po-
litikov v kulturno dogajanje ni samo skrajno nekulturno, 
ampak tudi sprevrženo in narodno škodljivo dejanje. Se 
nam mar obeta, da bomo tudi najvišje kulturne nagrade 
delili na partizanske in domobranske? Vsaj tako je slišati, 
kajti tam zgoraj vsi po vrsti bijejo neizprosen boj za oblast 
in denar in se pri tem lotevajo vedno hujših malverzacij ter 
kriminalnih dejanj. Ljudstvo, ki zato najbolj trpi, pa vse to 
le mirno spremlja kot pohlevne ovčice, češ, se bo že kako 
uredilo. A če bomo še naprej samo negodovali in vse to 
dopuščali križem rok, se nam slabo piše. Bolj kot kdajkoli 
doslej čakamo odrešitelja, neke vrste mesijo, če hočete, ki 
bo resnično sposoben stopiti na prste vsemu pokvarjenemu 
in škodljivemu ter med ljudi ponovno vnesti zaupanje v 
svojo državo in voditelje. Letošnje volilno leto je zato dobra 
priložnost, ki je ne smemo zamuditi. Medtem ko smo se v 
zgodovini pripravljali le za boj z zunanjim sovražnikom, 
je na dlani, da smo sedaj soočeni predvsem z notranjim. Ali 
nam bo uspelo, pa je odvisno predvsem od tega, ali smo do-
volj zreli in sposobni postaviti interese naroda pred svoje in 
strankarske. Znamenito geslo iz Cankarjevih Hlapcev »na-
rod si bo pisal sodbo sam« zato postaja znova aktualno.

Martin Ozmec

Uvodnik

Izobrazbena struktura
število Delež v %

izobrazba ženske moški vsi ženske moški vsi
OŠ ali manj 248 429 677 22,2 39,0 30,5
poklicna 241 350 591 21,5 31,8 26,6
srednja 379 226 605 33,9 20,6 27,3
terciarna 251 94 345 22,4 8,6 15,6
skupaj 1.119 1.099 2.218 100,0 100,0 100,0

Starostna struktura
število Delež v %

Leta starosti ženske moški vsi ženske moški vsi
18–24 95 116 211 8,5 10,6 9,5
25–29 215 124 339 19,2 11,3 15,3
30–39 311 193 504 27,8 17,6 22,7
40–49 253 230 483 22,6 20,9 21,8
50 let in več 245 436 681 21,9 39,7 30,7
skupaj 1119 1099 2218 100 100 100

Vir: Urad za delo Slovenska Bistrica

Konec decembra 2013

vzpostavitve notranjih kontrol 

tudi glavni nadzorni mehani-

zem za zagotavljanje namen-

ske in smotrne porabe sred-

stev občinskega proračuna,“ 

še poudarja Mojca Planinšek. 

Volilna opravila 
niso (redno)
delo svetniških 
skupin

V Računskem sodišču tudi 

ocenjujejo, da svetniške skupi-

ne sredstev, ki so namenjena 

delovanju svetniških skupin, 

ne morejo in ne smejo po-

rabiti za financiranje volilne 

kampanje, saj so sredstva za 

delovanje svetniških skupin 

namenjena izvajanju nalog 

občinskega oziroma mestnega 

sveta, za kar pa volilnih opra-

vil in opravil, ki so povezana z 

volitvami, ne moremo šteti. Po 

zakonodaji pa organi lokalne 

skupnosti ne smejo financira-

ti volilne kampanje, z izjemo 

pred začetkom volilne kampa-

nje urejenega povračila stro-

škov po ZVRK.

Svetniške skupine tako niz-

ko porabo sredstev za njihovo 

delovanje po pravilniku v glav-

nem utemeljujejo s prizadeva-

nji za varčevanje, ki se mora 

odražati tudi pri stroških za 

te namene. Tako nekatere za 

stroške, za katere bi sicer lahko 

upravičili porabo po pravilni-

ku, plačujejo iz lastnega žepa. 

Vodja svetniške skupine SDS 

Helena Neudauer pa je že pre-

dlagala, glede na to, da ta sred-

stva ostajajo neporabljena, da 

se znižajo, eden od predlogov 

pa je tudi bil, da bi jih porabili 

za komuniciranje, stroške sti-

kov z občani, za plačilo stro-

škov prenosov oz. televizijskih 

snemanj sej, česar pa svetniki 

niso sprejeli. Pričakovati pa je, 

da se bodo v volilnem letu ti 

stiki okrepili, da jih bo več, ker 

je volivcem treba predstaviti 

rezultate štiriletnega mandata, 

da bodo imeli potrebne usme-

ritve za volitve.
MG



Poslovno leto 2012 so skle-

nili s prihodki v višini dobrih 

302.000 evrov, poslovanje 

pa končali s presežkom pri-

hodkov nad odhodki v višini 

34.000 evrov. Glede na prene-

sena sredstva iz minulih let je 

zavod na datum 31. 12. 2013 

beležil presežek v znesku do-

brih 60.500 evrov. »Presežek 

je nastal predvsem zaradi 

tega, ker smo dobili sredstva 

(okrog 35.000 evrov) Zavoda 

EPK 2012 nakazana 31. 12. 

2012. S temi sredstvi v istem 

letu 2012 nismo mogli več 

plačevati računov, povezanih 

z EPK, ampak v letu 2013. 

Knjigovodsko pa se je seveda 

beležil prihodek v letu 2012,« 

so pojasnili v CID.

Vodstvo zavoda je v poslov-

nem poročilu za leto 2012 na-

vedlo, da največji problem pri 

njihovem delovanju predsta-

vlja nenehna kadrovska kriza 

in s tem povezana premajhna 

sredstva za programsko dejav-

nost zavoda. S to težavo je di-

rektor CID Aleksander Kraner 

konec lanskega leta na seji ko-

legija seznanil tudi župane ob-

čin Spodnjega Podravja. CID 

naj bi na novo zaposlil enega 

sodelavca, stroške zaposlene-

ga bi po predlogu vodstva za-

voda financirale občine Spo-

dnjega Podravja – kljub temu 

da niso ustanoviteljice zavoda. 

Ustanoviteljica CID je Mestna 

občina (MO) Ptuj. Predlog, da 

bi zunanje podeželske občine 

pristopile k financiranju de-

javnosti zavoda, na CID ute-

meljujejo s podatkom, da so 

med uporabniki njihovih sto-

ritev in udeleženci dogodkov 

v pretežni meri (skoraj 60 od-

stotkov) mladostniki iz okoli-

ških občin. »Statistika beleži le 

obisk mladih v dnevnem cen-

tru. Obisk drugih prireditev, 

koncertov, razstav, potopisnih 

predavanj, raznih brezplačnih 

tečajev pa je še neprimerno 

višji, obiskovalci prav tako 

prihajajo iz drugih občin. S 

povečanim obiskom smo se-

veda zelo zadovoljni, saj na ta 

način dobivamo potrditev, da 

delujemo v pravi smeri. Žal 

pa so s tem povezani tudi višji 

stroški delovanja in zagotavlja-

nja kakovostnih prireditev. Na 

kolegij županov se na pobudo 

ptujskega mestnega svetnika 

Milana Petka, sicer tudi člana 

sveta zavoda CID, obračamo s 

prošnjo po možnosti sofinan-

ciranja programov. Ocenjuje-

mo, da bi bilo prav, da občine 

na ta način poskrbijo za kako-

vostno preživljanje prostega 

časa svojih mladostnikov, saj 

je takšno preživljanje proste-

ga časa v veliki meri tudi pre-

ventivne narave,« je na decem-

brski seji kolegija županov 

občin Sp. Podravja poudaril 

direktor Kraner.

Župane okoliških občin je 

dejstvo, da naj bi sofinancirali 

dejavnost javnega zavoda, ka-

terega ustanoviteljica je MO 

Ptuj, presenetilo. Kot je bilo 

slišati, sofinanciranju in do-

datni zaposlitvi niso najbolj 

naklonjeni. Sicer pa je vod-

stvo CID na župane zunanjih 

občin s pozivi po sodelovanju, 

tudi finančnem, apeliralo že v 

preteklosti. A žal neuspešno. 

Z nekaterimi občinami so se 

dogovorili za sofinanciranje 

večjih projektov.

MO Ptuj jim letno 
nameni slabih 
200.000 evrov

Ptujski CID danes zaposluje 

pet sodelavcev. Dva sta zapo-

slena za določen in trije za 

nedoločen čas. Velik kadro-

vski primanjkljaj beležijo na 

področju kinematografskega 

delovanja. Kot navaja vodstvo 

zavoda, je bilo v preteklosti v 

kinu zaposlenih pet sodelav-

cev. Danes jim ustanovitelj 

ne priznava niti enega zapo-

slenega. »Na tem področju bi 

bilo treba zaposliti najmanj 

dve osebi,« je pojasnil Kraner. 

Iz poslovnega poročila za leto 

2012, objavljenega na Ajpesu, 

pa je razvidno, da je svet za-

voda za možnost dodatnih za-

poslitev že v letu 2007 sprejel 

nov akt o sistemizaciji delov-

nih mest, s katerim so predvi-

dene nove zaposlitve.

Javni zavod CID Ptuj na letni 

ravni posluje s proračunom 

v višini 300.000 evrov. MO 

Ptuj je v letu 2012 za delova-

nje zavoda namenila 192.000 

evrov, od tega zneska je zavod 

za plače in materialne stro-

ške porabil dobrih 162.000 

evrov. Dejavnost zavoda so v 

letu 2012 z javnimi sredstvi 

financirali tudi Ministrstvo 

za kulturo, Zavod za zaposlo-

vanje, Urad RS za mladino in 

Slovenski filmski center, Euro-

pa Cinemas, Zavod EPK Mari-

bor 2012. Z javno službo (te-

čaji in prodajo kino vstopnic 

pravnim in fizičnim osebam 

– šolske predstave) je CID v 

letu 2012 ustvaril prihodek v 

višini 37.000 evrov. Dodatnih 

35.000 evrov prihodkov so 

zabeležili z drugimi prihodki 

iz javne službe. S prodajo pro-

izvodov in storitev oziroma tr-

žno dejavnostjo pa so ustvarili 

slabih 2.800 evrov prihodkov.

V klubskem 
prostoru voda tekla 
po vtičnicah

Sedež CID z upravnimi in 

klubskimi prostori je na Osoj-

nikovi cesti na Ptuju, v po-

slovno-stanovanjskem centru 

Drava. »Odkar smo se preselili 

v te prostore, imamo nenehne 

težave z zatekanjem meteorne 

vode v kletne prostore. Z do-

pisi in fotografiranjem stanja 

na ta problem redno opozarja-

mo MO Ptuj kot tudi izvajalca 

gradnje – Gradbeno podjetje 

(GP) Ptuj. Zaradi zatekanja 

je že uničen del stropa kakor 

tudi del električne napeljave. 

Nekatere luči zaradi vlage 

prehitro pregorevajo. Celoten 

kletni prostor je bil vlažen, kar 

je bilo možno opaziti na spo-

dnjih delih zidov. Ponekod je 

oplesk že odpadel. V sodelova-

nju z MO Ptuj in z usposoblje-

no institucijo smo v letu 2004 

izvedli strokovni pregled, ki ga 

je izvedlo podjetje ING.KLAN 

iz Maribora. Iz elaborata, ki ga 

je izdelalo omenjeno podjetje, 

izhaja, da je zatekanje posledi-

ca nestrokovne gradnje. Ker 

je voda v času nalivov v kletne 

prostore tekla dobesedno po 

električnih vtičnicah, smo bili 

na osnovi odločbe pristojne 

inšpekcijske službe kletne 

prostore, dokler se stanje ne 

sanira, prisiljeni za dejavnost 

zapreti. Kletne prostore smo 

imeli zaprte v novembru in 

decembru 2004. V tem času je 

GP Ptuj na svoje stroške priče-

lo sanacijo prostorov. S strani 

MO Ptuj je strokovni nadzor 

nad izvajanjem sanacije vršilo 

podjetje ING.KLAN, ki je ob 

koncu sanacijskih del izdalo 

negativno mnenje k opravlje-

nim delom. S tem so bili se-

znanjeni tudi predstavniki iz-

vajalskega podjetja, ki so v letu 

2007 obljubili ustrezno sanira-

nje kletnih prostorov, česar pa 

niso storili. V letu 2008 so se 

problemi z vlago nadaljevali. 

Še naprej smo opozarjali MO 

Ptuj na te probleme, vendar 

do ustrezne sanacije ni prišlo. 

Opozoriti je treba, da bo treba 

v kratkem času nekaj storiti, 

saj bodo v nasprotnem prime-

ru v prihodnje nastajali še do-

datni stroški. Težave z zateka-

njem vode se namreč iz leta v 

leto ponavljajo. Nespodbuden 

pa je podatek, da je izvajalec 

gradnje, GP Ptuj, od leta 2011 

v stečaju,« je v letnem poro-

čilu za 2012 zapisal direktor 

CID Aleksander Kraner in za 

naš časopis še dodatno poja-

snil, da sami sredstev za sana-

cijo nimajo. 

Za kino bi 
potrebovali najmanj 
160.000 evrov

Kljub temu da zavod pri po-

slovanju izkazuje presežek pri-

hodkov nad odhodki (do kon-

ca leta 2012 so imeli presežka 

60.000 evrov), pa vodstvo v 

poslovnem poročilu kot eno 

izmed težav navaja pomanjka-

nje sredstev za izobraževanje 

zaposlenih, strokovno litera-

turo, za redno vzdrževanje 

objektov in obnovo dotrajanih 

delov strehe na stavbi mestne-

ga kina Ptuj. Direktor Kraner 

pojasnjuje: »Samo za obnovo 

strehe na stavbi mestnega 

kina bi po predračunski oceni 

potrebovali več kot 100.000 

evrov. Smo pa s pomočjo usta-

novitelja, MO Ptuj, v letu 2012 

uspeli posodobiti dotrajano 

računalniško in drugo teh-

nično opremo.« V prihodnje 

bi po direktorjevih besedah 

želeli nabaviti še nove stole 

za klubski prostor, dodatne 

pomožne stole za dvorano v 

mestnem kinu, v prostorih 

na Osojnikovi cesti bi žele-

li obnoviti parket. Poleg že 

omenjene obnove strehe, ki 

bo za zavod gotovo finančno 

zahtevna, jih v mestnem kinu 

v prihodnje čaka še ena po-

membna naložba. To je nakup 

opreme za digitalno prikazo-

vanje filmov. »Če opreme v 

skladu s svetovnimi trendi ne 

bomo pravočasno posodobili, 

bi to v praksi pomenilo, da bi 

moral mestni kino prenehati 

delovatii. V prihodnje filmi 

namreč ne bodo več dostopni 

na starih nosilcih,« je opozoril 

direktor in dodal, da strošek 

nakupa vse potrebne opre-

me za digitalno prikazovanje 

filmov ocenjujejo na znesek 

med 50.000 in 60.000 evrov. 

MO Ptuj je mestni kino CID v 

upravljanje predala leta 2008.
Mojca Zemljarič
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Ptuj � Poslovanje Centra interesnih dejavnosti

Najedajo jih težave z vlago, želeli bi tudi več denarja
Center interesnih dejavnosti (CID) Ptuj na letni ravni posluje z okrog 300.000 evri. Prihodki iz sredstev javnih financ za leto 2012 znašajo dobrih 224.000 evrov. Z 
izvajanjem javne službe so v letu 2012 ustvarili 75.500 evrov prihodkov, s tržno dejavnostjo pa še dodatnih 2.800 evrov.

Foto: Črtomir Goznik

Aleksander Kraner je na čelu ptujskega CID od leta 2008. Lani je 
bil na funkcijo direktorja imenovan drugič. Mandat traja pet let.

Foto: Črtomir Goznik

Po podatkih Supervizorja je MO Ptuj od leta 2003 do danes CID nakazala 1,7 milijona evrov.

CID Ptuj – odhodki iz poslovanja 2012
Stroški materiala:  17.379,93 evra.
Stroški dela:  126.529,43 evra.
Stroški storitev:  122.001,27 evra.

Med stroške storitev spadajo tudi plačilo za študentsko 
delo (20.885,28 evra), stroški dela po avtorskih pogodbah 
(1.589,98 evra), stroški čiščenja (3.356 evrov), izdatki za 
službena potovanja (5.398 evrov). Za »druge operativne 
odhodke«, ki se knjižijo med stroške storitev, je CID v letu 
2012 porabil dobrih 60.000 evrov.

Vir: Ajpes in CID

Foto: Črtomir Goznik
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Na dnevnem redu 36. seje 

je bilo enajst točk. Seja je tekla 

predvsem gladko. Po skrajša-

nem postopku so mestni sve-

tniki sprejeli dopolnitev odlo-

ka za Glasbeno šolo Karola Pa-

horja Ptuj, ki želi v prihodnje 

dati večji poudarek tudi ukvar-

janju s tržno dejavnostjo, kar 

je nekatere svetnike zaskrbe-

lo, da ne bodo morebiti s tem 

„ogrozili“ dejavnosti nekaterih 

drugih, ki se že v tem trenutku 

ukvarjajo s to dejavnostjo oz. 

glasbenih prireditev. Za več 

poslovnega življenja v starem 

mestnem jedru je pomemben 

pravilnik o merilih in kriteriji 

za določitev znižane najemni-

ne poslovnih prostorov, tega 

so v nekaterih delih spremeni-

li, da bo najem poslovnih pro-

storov v mestnem jedru lahko 

še ugodnejši, dodatne točke 

pa si najemnik lahko pridobi, 

če bo obratoval tudi ob sobo-

tah in nedeljah, še posebej to 

velja za gostince. 

Mestni svetniki so soglasno 

potrdili sklep, da so letošnji 

prejemniki velikih oljenk ob 

kulturnem prazniku Franc 

Lačen, Jože Foltin in Rudi Rin-

gbauer (vsi trije za izjemne 

dosežke in dolgoletno delo na 

področju ljubiteljskih kultur-

nih dejavnosti ter zasluge pri 

promociji MO Ptuj.

Največ časa pa so mestni 

svetniki porabili za obravnavo 

sklepa o spremembi investicij-

skega programa za tretjo fazo 

dominikanskega samostana, 

ta bo za milijon evrov in pol 

cenejša. S 4,7 milijona evrov, 

kot jo je najprej ocenil projek-

tant, se je sedaj znižala na 3,2 

milijona evrov, za toliko jo je 

pripravljen izvesti na razpisu 

izbrani avstrijski gradbinec 

Strabag, ki bo opravil tudi 

dela druge faze. V sredo, 22. 

januarja, pa se je iztekel tudi 

rok za oddajo vlog za nadzor 

za drugo fazo, za katero je MO 

Ptuj prav tako pridobila 800 ti-

soč evrov evropskih sredstev, 

ki jih mora porabiti do sep-

tembra. Za tretjo fazo prenove 

dominikanskega samostana 

bo morala MO Ptuj zagoto-

viti nekaj manj kot milijon 

evrov, preostanek pa bo preko 

Evropskega sklada za regional-

ni razvoj zagotovilo ministr-

stvo za gospodarski razvoj in 

tehnologijo. Mestni svetniki 

so tudi v tej razpravi ponovno 

opozorili na to, da je treba čim 

prej priti do primernih pro-

storov za arheološki muzej (v 

tretji fazi je sicer predvideno, 

da bodo uredili tudi šest več-

namenskih razstavnih prosto-

rov skupne površine 450 m2 

oz. skupaj 1860 m2 notranjih 

površi). Čim prej pa se mora-

jo pričeti tudi dela na obmo-

čju prostora nekdanje uprave 

Kmetijskega kombinata. Tam 

se še vedno izsušujejo kletni 

prostori, kjer so načrtovali po-

staviti velike kamnite spome-

nike. Še vedno pa niso konča-

na vsa dela I. faze, ker je zmanj-

kalo denarja za arheologijo in 

konservatorska dela, država bi 

morala zagotoviti 2,1 milijona 

evrov, zagotovila pa je le 1,4 

milijona evrov.

Ptujski mestni svetniki so 

20. januarja podali tudi pozi-

tivno mnenje na razpis prija-

vljenemu kandidatu Otonu 

Mlakarju za direktorja zavoda 

LU Ptuj. Sicer pa so se v odpr-

tem 15-dnevnem razpisnem 

roku na razpis prijavili trije 

kandidati, vsi trije tudi izpol-

njujejo pogoje, ob Otonu Mla-

karju še Mojca Volk in Boštjan 

Petučnik. 
MG

Ptuj � 36. seja mestnega sveta

Gradbenik demantiral projektanta 
Ptujske mestne svetnike so na prvi seji v letu 2014 na mizi čakale manjše čokoladice. Nekateri med njimi 
so se spraševali, ali je morebiti MO Ptuj dobila novega sponzorja, kmalu pa se je pokazalo, da je za sladko 
presenečenje poskrbel svetnik LDS, starosta med ptujskimi svetniki Milan Čuček, ki je sicer v teh dneh 
praznoval 40-letnico aktivnega političnega dela, od tega osem let profesionalnega, zato je tudi razdelil 40 
manjših čokoladic. Ob tem je povedal, da si želi, da bi tudi ta mandat mestnega sveta končal tako kot prej-
šnje, konstruktivno in pošteno.

Foto: Črtomir Goznik

Na prvi seji v letu 2014 so se mestni svetniki sladkali s čokolado. Veteran med njimi Milan Čuček, 
ki je mestni svetnik vse od začetka, je praznoval 40 let aktivnega političnega življenja in je razdelil 
40 čokoladic.

Z zunanjo podobo se doslej 

ptujska avtobusna postaja ni 

postavljala. Ureditvena dela na 

njej so opustili že pred leti, ker 

so se tako upravljavci kot lo-

kalna skupnost nadejali, da bo 

zdajšnja lokacija aktualna le še 

kratek čas. A se je obrnilo dru-

gače, veliki ptujski projekti ob 

Osojnikovi cesti na Ptuju, s tem 

pa selitev avtobusne postaje 

na območje nasproti železni-

ške postaje, ki pa bo dočakala 

svojo rekonstrukcijo v okvi-

ru projekta rekonstrukcije, 

elektrifikacije in nadgradnje 

železniške proge Pragersko–

Hodoš, bodo morali počakati 

na neke druge čase, ko bo za 

takšne javne objekte tudi več 

denarja. Sicer pa so se na zdaj-

šnji lokaciji ptujske avtobusne 

postaje in v njeni neposredni 

bližini v zadnjih letih izmenje-

vali takšni ali drugačni pro-

jekti, od velikega poslovnega 

objekta, za avtobusno postajo 

naj bi zrasla tudi garažna hiša, 

nad njo pa objekt, kamor bi 

se preselile nekatere upravne 

službe, in podobno. V tem tre-

nutku je prenova ptujske avto-

busne postaje pomembna tudi 

zato, ker so ponovno v funkciji 

stranišča, brez katerih ne more 

biti noben takšen objekt, le na 

Ptuju je bilo to mogoče. Zdaj 

sta mesto in upravljavec ter 

mestno javno podjetje le našla 

želeno rešitev, da potnikom in 

drugim uporabnikom ni tre-

ba iskati sanitarij. Četudi ima 

gostinec stranišča, to ni zado-

stovalo, da bi mestu povrnili 

avtobusno postajo. Kar dobro 

leto se je moralo zadovoljiti z 

avtobusnim postajališčem, ki 

lahko obratuje tudi brez stra-

nišč tako kot vsako drugo naj-

manjše postajališče.
MG

Ptuj � Avtobusna postaja

Ureditvena dela za lepšo podobo
Na ptujski avtobusni postaji, kjer so zadnja vzdrževalna dela opravili še pod starim upravljavcem, Certusom, 
zdaj je pod okriljem Arrive, že nekaj časa potekajo ureditvena dela, ki bodo objektu dala lepšo podobo.

Ptuj � Bo jutri ptujska bolni-
šnica dobila novega direktorja

Pet kandidatov za 
direktorski stolček
Na januarski razpis za direktorja ptujske bolnišnice se je 
v roku prijavilo sedem kandidatov, od tega jih pet izpol-
njuje pogoje.

Dva kandidata so zavrnili, ker nista izpolnjevala pogojev o stopnji 
izobrazbe. Komisija v sestavi Tomaž Alič, predsednik, in članici Sonja 
Žibrat ter Metka Rašl je vloge odprla prejšnji teden. Kandidate, ki iz-
polnjujejo pogoje, so povabili k javni predstavitvi, ki bo jutri, 29. janu-
arja, ko naj bi se po obljubah zdajšnjega sveta zavoda pod vodstvom 
Sonje Žibrat tudi končalo več kot dveletno obdobje vedejevstva oz. 
da bo do 3. februarja 2014 ptujska bolnišnica končno dobila novega 
direktorja. Kot je povedal predsednik komisije Tomaž Alič, imen kandi-
datov za novega direktorja ptujske bolnišnice pred javno predstavitvijo 
ne bodo razkrivali, ker bi sicer kršili zakonodajo. Po naših neuradnih 
podatkih pa so med njimi dosedanja v. d. direktorice, en zdravnik ter 
trije ekonomisti. Trije kandidati prihajajo s Ptuja oz. Hajdine, dva pa iz 
Maribora. Med njimi pa ni dveh kandidatov z novembrskega razpisa. 

Foto: Črtomir Goznik

Ptujsko avtobusno postajo urejajo, ponovno pa so odprta tudi stranišča.

Marjana Kolariča, svetnika SDS, je v točki Pobude in 
vprašanja še vedno zanimalo, zakaj razlike pri priklopu na 
kanalizacijo, Branko Brumen (SLS) se je zavzel, da se čim 
prej spravijo v življenje pobude iniciative ptujskih mestnih 
gostincev oz. spremenijo nekatera določila odloka o rabi 
javnih površin v MO Ptuj kot prispevek oživljanju mestnega 
jedra, Miroslava Lucija (SDS) pa je zanimalo, zakaj še ni do-
bil odgovora na vprašanje o ceni najema prostorov nekda-
njega podjetja Nizke gradnje v stečaju, ki jih za svoje delo 
uporablja občinsko podjetje Javne službe. Miran Meško 
(SD) pa še naprej vztraja, da se javnost podrobneje seznani 
o tem, za kakšne namene se zbirajo oblačila v zabojnikih 
Humana in Asa. 

Po neuradnih podatkih smo izvedeli, da so kandidati 
za novega direktorja ptujske bolnišnice, ki  izpolnjujejo 
vse razpisne pogoje in se bodo jutri tudi javno predstavi-
li: Mirjana Bušljeta, Andrej Levanič, Borut Bizjak, Anton 
Krajnc in Vilko Pešec.

Če bo za direktorja izbran kandidat iz vrst zdravnikov ptujske bolni-
šnice, ki ima tudi večinsko podporo zdravništva te ustanove, bo opra-
vljal tudi funkcijo strokovnega vodje, tako je določeno v spremembah 
in dopolnitvah statuta ptujske bolnišnice, ki ga je 7. januarja letos po-
trdila vlada, 15. novembra lani pa na dopisni seji sprejel še prejšnji 
svet zavoda pod vodstvom Dušana Jošarja. V spremembe statuta so 
namreč zapisali, če je za direktorja zavoda imenovan zdravnik, sta 
poslovodna funkcija in funkcija vodenja strokovnega dela združeni. 
V nasprotnem primeru pa bodo imeli tudi strokovnega vodja zavoda, 
ki ga na podlagi javnega razpisa imenuje in razrešuje svet zavoda po 
predhodnem mnenju strokovnega sveta. Funkcija strokovnega vodje 
se opravlja v delovnem času, krajšem od polnega. Na podlagi nove-
ga statuta bo ptujska bolnišnica lahko imela le še direktorja, in če 
ne bo zdravnik, tudi strokovnega vodjo, ter največ enega pomočnika 
direktorja, zdaj jih ima več, in sicer za vodenje zaokroženega obmo-
čja. Ukinjena pa bo tudi funkcija namestnika direktorja.

MG



Pri dveh projektih je ZRS 

Bistra vodilni, pri enem pa 

sodelujoči partner. V pro-

jektih sodelujejo hrvaške in 

slovenske razvojne agencije, 

univerze in drugi razvojni 

zavodi. »Vsi projekti so v 

teku in se ravno zaganjajo, 

vključevali bodo mlade, pod-

jetja in gospodinjstva, tudi 

iz Ptuja in širše okolice. Sku-

pna vrednost pridobljenih 

projektov je slabih 850.000 

evrov. Sredstva so namenje-

na za stroške dela, zunanje 

storitve, opremo in admini-

strativne stroške partnerjev,« 

pojasnjuje direktorica ZRS 

Bistra Ptuj Aleksandra Pivec. 

Pri projektu Maraton sode-

luje osem partnerjev, vodilni 

je ZRS Bistra, vodja projekta 

pa Lidija Tušek. Skozi projekt 

bodo poskušali študente v 

podjetjih pritegniti k razi-

skovalnim nalogam. V okviru 

projekta bodo razvili on-line 

borzo raziskovalnih nalog. 

On-line borza bo vzpostavila 

stik med podjetjem, ki bo v 

obliki raziskovalne naloge 

opisalo svoj izziv, študen-

tom, ki se bo lotil reševanja 

problema, in raziskovalcem 

mentorjem, ki bo s svojim 

znanjem pomagal pri reši-

tvah. On-line borzo razisko-

valnih nalog bodo objavili 

na novo vzpostavljenih sku-

pnih dvojezičnih spletnih in 

mobilnih aplikacijah. »Priča-

kujemo, da se bo baza nalog 

sčasoma polnila. Projektni 

partnerji bomo podjetja na 

obeh straneh meje spodbuja-

li k vpisovanju raziskovalnih 

nalog, pomagali jim bomo 

tudi pri opredelitvi njihovih 

razvojnih izzivov v obliki 

takšnih nalog,« je povedala 

Tuškova. Vrednost projekta 

Maraton je 370.000 evrov, 

izvajal se bo 15 mesecev, do 

marca prihodnje leto.

Namen projekta Ente-

rYOUTH je popularizacija 

podjetništva med mladimi. 

V sklopu projekta bodo raz-

vili računalniški program 

– računalniško igrico, ki bo 

simulirala podjetje v virtual-

nem svetu. Vzpostavili bodo 

tudi program usposablja-

nja mladih za pridobivanje 

poslovnih veščin in vanj 

vključili 200 mladih iz Slo-

venije in Hrvaške, ki bodo 

oblikovali svojo poslovno 

idejo in jo poskusili preko 

računalniškega programa ali 

pa nadgradili svoja poslov-

na znanja. Cilji projekta so 

spodbujanje podjetniškega 

načina razmišljanja mladih 

ter krepitev ekonomskih 

znanj in poslovnih spretno-

sti podjetnikov. Vodilni par-

tner projekta je iz Hrvaške, 

Mesto Reka. Kot partnerja v 

projektu iz območja Slove-

nije nastopata ZRS Bistra in 

Šolski center Ptuj, skupno 

je partnerjev pri projektu 

pet (trije iz hrvaške in dva 

iz slovenske strani). Skupna 

vrednost projekta je dobrih 

221 tisočakov, izvajal se bo 

od 1. februarja letos do 31. 

januarja prihodnje leto.

ZRS Bistra Ptuj je vodilni 

partner pri projektu Poro-

teks – ponovna uporaba in 

recikliranje odpadkov na 

čezmejnem območju. Pro-

jekt se bo izvajal od tega 

meseca do marca prihodnje 

leto, torej 15 mesecev, njego-

va vrednost je 406.000 evrov. 

Kot partnerji v projektu na 

slovenski strani sodelujejo 

še podjetje Javne službe (JS) 

Ptuj, Javna razvojna agencija 

(JARA) iz Ormoža in Okolj-

sko raziskovalni zavod iz Slo-

venskih Konjic. Na hrvaški 

strani so partnerji projekta 

trije. Cilj projekta je izbolj-

šati okoljsko ozaveščenost 

med prebivalci na čezmej-

nem območju. Za ta namen 

bodo vzpostavili spletno in 

mobilno aplikacijo za pra-

vilno ravnanje z odpadki. V 

sklopu projekta bodo dali 

poudarek recikliranju ra-

bljenega tekstila, in sicer za 

primer ponovne uporabe 

v tekstilni branži ali za pro-

izvodnjo izolacijskih plošč. 

Kot so pojasnili nosilci pro-

jekta, se v sklopu aktivnosti 

zaenkrat obrat za reciklažo 

tekstila ne bo vzpostavil, naj 

bi pa skozi ta projekt razvili 

strategijo, na kakšen način 

je možno tekstilne odpadke 

ponovno uporabiti. »Nasle-

dnji korak bi lahko bil, da 

se strategije iz papirja in iz-

kušnje iz projekta koristno 

prenesejo v življenje,« je ra-

zložil direktor Javnih služb 

Alen Hodnik. Vodja projekta 

Klavdija Rižnar iz ZRS Bistra 

je pojasnila, da se bo v tej 

fazi projekta in s sredstvi, ki 

jih imajo odobrena, nabavi-

la osnovna infrastruktura, 

potrebna za zbiranje in logi-

stiko odpadnega tekstila. Po-

vedano po domače, nabavili 

bodo zabojnike, namestili 

jih bodo na parkirišča naku-

povalnih središč. Kupili naj 

bi tudi šiviljske stroje, del 

sredstev pa namenili za pro-

mocijo in osveščanje javno-

sti. »En del šiviljskih strojev 

bomo namestili v Rogaško 

Slatino, kjer že obstaja Cen-

ter ponovne uporabe. Drugi 

del jih bomo namestili na 

Ptuju. V sodelovanju z Me-

stno občino Ptuj se bodo na-

jeli prostori, kjer se bodo iz-

vajale delavnice z modnimi 

kreatorji iz našega okolja,« 

je dejala Rižnarjeva. Direk-

torica ZRS Bistra Aleksandra 

Pivec je k temu dodala, da se 

bodo iz odpadnega tekstila 

izdelale izolacijske plošče, 

s katerimi bi testno obložili 

eno manjšo stavbo javnega 

značaja oziroma v javni lasti. 

»Nadalje bi se na tem objek-

tu izvajale meritve in tako 

bi poskušali ugotoviti, ali bi 

bile plošče primeren izola-

cijski material za uporabo v 

gradbeništvu,« je še poveda-

la direktorica ZRS Bistra Ptuj 

Aleksandra Pivec.
Mojca Zemljarič
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Ptuj � Aktualni projekti ZRS Bistra

Priložnost zaslužka za razvijalce spletnih aplikacij
Znanstveno-raziskovalno središče (ZRS) Bistra Ptuj je decembra 2013 na evropskem programu čezmejnega sodelovanja med Slovenijo in Hrvaško dobilo odobrene 
tri mednarodne bilateralne projekte: Maraton, Poroteks in EnterYOUTH. 

Foto: Črtomir Goznik

Aleksandra Pivec, direktorica ZRS Bistra Ptuj: »Skupna vrednost 
pridobljenih projektov je slabih 850.000 evrov. Sredstva so name-
njena za stroške dela, zunanje storitve, opremo in administrativ-
ne stroške partnerjev.«

»Osnovni namen elektron-

ske identifikacije zabojnikov 

je v največji možni meri op-

timizirati izvajanje službe v 

smislu zmanjševanja stroškov 

in s tem zagotoviti zanesljiv 

nadzor nad vključenostjo go-

spodinjstev v sistem obvezne 

javne službe. Hkrati zagotavlja-

mo čim bolj pošteno delitev 

stroškov izvajanja javne službe 

na uporabnike,« pravijo v stro-

kovni službi KSP Ljutomer. Z 

vgrajenimi čipi, ki jih je oko-

li 8100, je opremljenih 4500 

gospodinjstev enodružinskih 

stanovanjskih hiš. V drugi fazi 

projekta, ki obsega dokončno 

montažo elektronske opreme 

na smetarska vozila, bo omo-

gočeno branje čipov, vgraje-

nih v standardiziran utor pod 

robom zabojnika. Po testira-

nju in nastavitvah opreme bo 

sledila tretja faza, kjer bodo s 

čipi opremili še preostanek 

zabojnikov po gospodinjstvih 

ter zabojnike v večstanovanj-

skih stavbah in gospodarstvu. 

Zadnja, četrta faza bo obsegala 

spremljanje podatkov o pogo-

stosti oddajanja posameznih 

vrst odpadkov po lokacijah 

ter študijo optimizacije. Stro-

šek projekta, ki zajema strojno 

in programsko opremo, čipe, 

montažo, zagon in testiranje, 

je ocenjen na 40 tisoč evrov in 

je v celoti investicijski vložek 

ljutomerskega KSP. Smetarsko 

vozilo bo ob praznjenju zaboj-

nika prebralo šifro vgrajenega 

čipa in zapisalo lokacijo ter 

datum in čas odčitka. S pomo-

čjo računalniške baze podat-

kov in ustrezne programske 

opreme so potem na razpola-

go vsi podatki o prevzemnem 

mestu, ki jih je treba voditi v 

skladu s predpisi v registru 

povzročiteljev odpadkov: ve-

likost in lastništvo zabojnika, 

vrsta odpadka, za katerega je 

zabojnik namenjen, in naslov 

prevzemnega mesta.
NŠ

Prlekija � Zabojnike opremili z 8100 čipi

40.000 evrov za čipiranje financira Komunala
Komunalno stanovanjsko podjetje (KSP) Ljutomer izvaja projekt elektronske identifikacije zabojnikov na terenu. Kon-
čana je prva faza za območja občin Ljutomer, Križevci, Razkrižje in Veržej, kjer so nameščeni čipi na okoli 80 odstot-
kov zabojnikov za odpadke. 

Foto: NŠ

Namestitev čipov na zabojnike v Prlekiji

Projekt Vrednost (€) Produkt projekta

Maraton 370.219,36 On-line borza raziskovalnih nalog

EnterYOUTH 221.179,16 Računalniška igrica s simulacijo podjetja v virtualnem svetu

Poroteks 406.389,93 Spletna aplikacija za pravilno ravnanje z odpadki
Zabojniki za zbiranje odpadnega tekstila
Nabava šivalnih strojev ter recikliranje odpadnega tekstila – za 
modno oblikovanje in uporabo v gradbeništvu (izolacijske plošče)

Vir: MZ

Foto: Črtomir Goznik

Sodelujoči na novinarski konferenci, na kateri so predstavili tri projekte, pri katerih sodeluje ZRS Bi-
stra Ptuj. Z leve: Alen Hodnik (JS Ptuj), Klavdija Rižnar, Danilo Čeh, Aleksandra Pivec in Lidija Tušek 
(vsi ZRS Bistra) ter Jelena Turk iz Varaždinske razvojne agencije Azra.



Kot je pojasnil Andrej Ar-

nuga, koordinator procesov, 

ki jih izvajajo v sedanji družbi 

SŽ – VIT Ptuj, v sklopu dejav-

nosti združujejo vzdrževanje 

železniških vozil, vleko vlakov 

in tehnično vagonsko dejav-

nost: »S prestrukturiranjem 

matičnega podjetja v holding 

Slovenske železnice poslovni 

enoti skupaj s Centralnimi 

delavnicami tvorita enovito 

hčerinsko podjetje SŽ – Vleka 

in tehnika, d. o. o., v katerem 

nas je približno 2300 delav-

cev. Naša proizvodnja v Ptuju 

se je preimenovala v SŽ Vle-

ka in tehnika, d. o. o., Center 

Ptuj, jaz sem odgovoren za 

koordinacijo procesov, ki se 

izvajajo v našem centru. Naša 

glavna dejavnost je opravlja-

nje revizijskih popravil 2- in 

4-osnih potniških vagonov, 

muzejskih vagonov ter obno-

va kolesnih dvojic vseh vrst 

železniških vozil. Poleg tega 

pa opravljamo še tekoča in 

revizijska popravila tovornih 

vagonov, dizelskih motornih 

vlakov ter revizijska in tekoča 

popravila železniških vozil za 

posebne namene, izdeluje-

mo pa tudi rezervne dele za 

vsa omenjena vozila in kom-

ponente.« 

V SŽ VIT, d. o. o., Centru 

Ptuj je trenutno zaposlenih 

184, poslovno leto 2013 soo 

končali pozitivno, sicer pa 

so prihodki v letu 2013 ne-

koliko nižji v primerjavi z 

letom 2012. »Tudi pri naših 

poslovnih partnerjih se po-

zna gospodarska kriza, zato 

ni bilo toliko naročil obno-

ve kolesnih dvojic, kot smo 

pričakovali na osnovi pod-

pisanih pogodb in sprejetih 

dogovorov.«

Predlani vam je za obno-
vo kolesnih dvojic uspelo 
pridobiti kar 12 tujih par-
tnerjev, vam je uspelo pri-
dobiti še kaj novih?

»Lani smo se predstavili 

na velikem mednarodnem 

sejmu Transport Logistic v 

Berlinu, na katerem je so-

delovalo 2013 podjetij iz 63 

držav. In danes se v centru 

Ptuj izkazujemo za zaupanja 

vrednega in verodostojne-

ga poslovnega partnerja že 

18 tujim lastnikom tovornih 

vagonov. Da lahko sledimo 

zahtevam trga in zagotavlja-

mo predpisano kakovost, se 

moramo tehnološko posoda-

bljati, izobraževati in slediti 

zahtevam Evropske zakono-

daje. V letu 2013 je bila naša 

družba SŽ VIT ena od prvih 

petih delavnic v Evropi, ki je 

uspešno pridobila certifikat 

ECM, ki nam odpira nova vra-

ta in lažji pristop do novih 

poslovnih partnerjev.«

Ste po modernizaciji 
proizvodnega procesa in 
logističnega terminala 
uspeli proizvodnjo pove-
čati?

»S tem smo zmanjšali stro-

ške dela, istočasno pa pove-

čali proizvodnjo in se pribli-

žali zastavljenim ciljem, to je 

12.000 obdelanih kolesnih 

dvojic na leto. Žal ugotavlja-

mo, da kaj dosti več ne bo 

možno storiti, predvsem za-

radi prostorske omejenosti.« 

Kako je s plačami za-
poslenih, bi lahko rekli, 
da so vaši delavci z njimi 
zadovoljni? »Plače naših 

sodelavcev so primerljive s 

plačami zaposlenih v kovin-

skopredelovalni industriji v 

Sloveniji. Naše plače so re-

dne, skupaj z izplačilom vseh 

dodatkov, ki jih predpisuje 

kolektivna pogodba za dejav-

nost železniškega prometa. 

Zavedamo se, da je delavec 

eden pomembnejših členov 

za zagotavljanje uspeha pro-

izvodnje, zato poskušamo 

vzdrževati dobre medseboj-

ne odnose in gledati z opti-

mizmom naprej.«

V kriznih časih skoraj 
povsod naletimo na teža-
ve. S kakšnimi se ubadate 
v vašem kolektivu?

»Težav, s katerimi se sreču-

jemo, je kar precej, izposta-

vil bi, da zaradi nenehnega 

zmanjševanja zaposlenih na 

Slovenskih železnicah v tem 

trenutku ni možnosti zapo-

slovanja mladega kadra, s či-

mer bi lahko kolektiv pomla-

dili. Še večjo težavo pa vidim 

v sistemu izobraževanja, saj 

je vedno manj mladega kadra 

s kovinarsko izobrazbo.« 

Kakšni so vaši proizvo-
dni načrti za letošnje leto 
in kakšne so usmeritve 
vaše proizvodnje v bodo-
če?

»Cilj naše proizvodnje za 

leto 2014 je obdržati doseda-

nje in pridobiti nove kupce, 

povečati prihodke na tujem 

trgu vsaj za 5 odstotkov in 

zagotoviti delo vsem zaposle-

nim. Ker se ta čas gradi nova 

proga Pragersko–Hodoš z 

elektrifikacijo, pričakujemo, 

da bomo v proizvodnji kmalu 

začeli opravljati tudi tekoča 

revizijska popravila elektro-

motornih vlakov.«
M. Ozmec
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Ptuj � Železniške delavnice s 130-letno tradicijo

Kolesne dvojice obnavljajo 
za 18 partnerjev po vsej Evropi
Nekdanje SŽ – Centralne delavnice Ljubljana, proizvodnja Ptuj, so zaradi optimiziranja in centralizacije 
podpornih procesov julija lani preoblikovali in preimenovali v SŽ – Vleka in tehnika, s čimer so spremenili 
tudi obseg dejavnosti podjetja v Ptuju. 

Foto: M. Ozmec

Andrej Arnuga, koordinator proizvodnje v ptujskem centu Sloven-
skih železnic Vleka in tehnika.

Foto: M. Ozmec

V Ptuju se vztrajno približujejo zastavljenemu cilju, ki je 12.000 obnovljenih kolesnih dvojic na leto, 
oziroma 1000 kolesnih dvojic mesečno.

Začetki Železniških delavnic v Ptuju segajo v leto 1884, 
ko je tedanja Južna železnica tu ustanovila Kurilnico za 
vzdrževanje in opremljanje parnih lokomotiv, ki so obrato-
vale na progi Pragersko–Budimpešta. Leta 1902 so opravi-
li širitev dejavnosti, saj so kurilnico preusmerili v delavnico 
za popravilo tovornih vagonov. Usposobili so se za vzdr-
ževanje vseh vrst tovornih in potniških vagonov, dizelskih 
motornih vlakov, muzejskih vagonov ter izdelavo rezervnih 
delov za ta vozila. Leta 2001 so začeli dela za evropski 
trg, saj so podpisali pogodbo za obnovo kolesnih dvojic z 
avstrijskimi železnicami ÖBB, leta 2008 pa so dejavnost 
razširili še na druge države zahtevnega zahodnoevropske-
ga tržišča.

Božiček Borut
Prvi in neizpodbitni dokaz bivanja Božička ter 
njegove identitete

Glede na to, da še nismo preveč odda-
ljeni od praznikov, ki nastopijo ob kon-
cu leta, se še malce pomudimo pri njih. 
Natančneje, vrnimo se k božiču. Še na-
tančneje, k tistemu debelemu rdečemu 
možiclju, ki naj bi v noči na božič svojo 
debelo rit znova in znova tlačil navzdol 
po dimnikih ter prinašal darila. Da, po-

zabite Mesijo – večina otrok se bolj kot rojstva Odrešeni-
ka veseli skrivnistnega prihoda rdečega debeluha, ki pod 
odsekane, mrtve iglavce nastavlja darila. Bojda zgolj ta 
pridnim; a vsi vemo, da to ni res. Kakor tudi vsi slej ko 
prej (iz)vemo, da Božiček ne obstaja.

A veste kaj? V tem prepričanju se krepko motimo. Boži-
ček namreč obstaja. Je še kako resničen. Pa tudi v nekem 
odročnem predelu Finske ne biva. Vse prej kot to. Ste pri-
pravljeni? Usedite se – Božiček namreč biva v Sloveniji. In 
celo njegov naslov poznamo: Erjavčeva 17, 1000 Ljublja-
na. Sicer je uspešno skril svojo identiteto, saj se kaže kot 
sloki, rahlo samovšečni in elegantni mož poznih srednjih 
let, a ob podrobnejšem pogledu je vse jasno: Borut Pahor, 
predsednik Republike Slovenije, je Božiček. O tem ne more 
biti več nobenega dvoma. 

In seveda dvomite, se režite, muzate ali udinjate pač 
neko grimaso – a tako je. Ponovimo: Borut Pahor je Bo-
žiček. Ne verjamete, a ne? No, izvolite dokaz. Na (lični, 
kakopak, saj je na naslovnici Borut, pardon, Božiček) 
spletni strani predsednika Republike Slovenije obstaja 
tudi rubrika »Pogosta vprašanja in odgovori«, kjer je na-
vedenih nekaj vprašanj, ki naj bi mučila podanike, ki jim 
predseduje Borut. In iz teh vprašanj nedvoumeno izhaja, 
da je Borut Božiček. 

Premislite naslednje: prvo vprašanje se glasi, ali predse-
dnik prebere in odgovori na pisma, ki mu jih pošljejo dr-
žavljani. Odgovor? »Da, predsednik republike in njegovi 
sodelavci preberejo in preučijo vsa pisma državljanov, ki 
prispejo na naslov Urada predsednika republike in v okvi-
ru možnosti odgovorijo nanje.« Vidite? Tudi Božiček pre-
bere vsa pisma, ki mu jih pišejo otroci; če ne more sam, pa 
mu pri tem pomagajo pomočniki, heh, sodelavci – škrati 
palčki in podobna pedenjpedovska bitja. In tudi on odgo-
vori na toliko pisem, kolikor ima pač možnosti. Hja, vi po 
navadi niste med tistimi, ki prejmejo odgovor.

Dalje. Vprašanje številka dve: »Ali je mogoče dobiti ter-
min s predsednikom?« Predsednik (ali njegovi pedenjpe-
di) odgovarja, da ima številne obveznosti, zato ni vselej 
mogoče dobiti prostega termina (kar seveda pomeni »ni-
koli«), zato je bolje, da mu pišete. Točno – je kdo izmed vas 
že kdaj dobil termin z Božičkom? Ne. A pisalo mu vas je 
mnogo. Tretjič: »Ali lahko predsednik republike razvelja-
vi sodbe sodišč ali vpliva na sodne postopke?« Jasno, ne 
more. Tudi Božiček ne. Četrto vprašanje: »Ali lahko predse-
dnik dodeli finančno pomoč ljudem v stiski?« Seveda ne. Je 
pa zelo zaskrbljen nad posameznimi primeri, s katerimi 
je seznanjen. Da, tudi Božička skrbi svetovna revščina, pa 
ne more narediti nič, ker to pač ni njegov delokrog. Raje 
pozira za reklame kokakole.

Menite, da so vam kršene človekove pravice? Hja, dosti 
sreče. Predsednik namreč ne more vložiti tožbe za varstvo 
človekovih pravic državljank in državljanov pred pristoj-
nim sodiščem. Tudi Božiček v življenjepisu nima nekega 
impresivnega števila vloženih tožb v tovrstne namene. 
Morda sedite na hladnem, pa bi radi bili pomiloščeni? V 
odgovoru na vprašanje številka šest na spletni strani pred-
sednika republike, se pravi, na Borutovem profilu, najde-
mo zapisano, da se mora prošnja v skladu z zakonom 
vložiti na sodišču, ki vas je poslalo v keho, potem pa se 
po izvedenem postoku prezidente odloči, ali vam nakloni 
milost. In Borut nerad nakloni to milost – enako kot Bo-
žiček. A ste že kdaj slišali, da bi Božiček koga pomilostil? 
Tudi jaz ne.

In, končno, zadnje, sedmo vprašanje: »Ali lahko pred-
sednik predlaga zakone v sprejem Državnemu zboru Re-
publike Slovenije?« Da, uganili ste: »Po ustavi predsednik 
republike ne more predlagati zakonov v sprejem Držav-
nemu zboru, prav tako pa tudi ne sprejema sam nobenih 
predpisov, ki bi urejali življenje in delo državljank in 
državljanov Republike Slovenije.« Lahko pa s svojio mo-
ralno držo in državniško avtoriteto opozarja na pomanj-
kljivosti ali napake. In kaj se zgodi potem? Nič. Enako kot 
vi dobite darila od Božička, tudi če ste največji paglavec 
v generaciji. Ali pa jih ne, četudi ste najbolj zlat otrok na 
svetu.

Tako. Zdaj vidite, da je Borut Pahor dejansko Božiček. 
Q.E.D. Quod Erat Demonstrandum – kot je bilo treba do-
kazati. Zato, hvaljen bodi Borut. Božiček Borut. Na veke 
vekov, amen.

Gregor Alič

Pa brez zamere
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Namen pogovornega veče-

ra, ki ga je priredil občinski 

odbor SDS, je bil spregovoriti 

o pereči in aktualni problema-

tiki ter ob tem najti ideje za re-

šitve iz situacije, v kateri se je 

znašla naša država. Kot je bilo 

uvodoma izpostavljeno, novi 

davki državljane in gospodar-

stvo dodatno obremenjujejo, 

s tem pa povečujejo stisko lju-

di. Poslanec Državnega zbora 

Andrej Šircelj je na enostaven 

način razložil razloge za na-

stanek bančne luknje. Kot je 

znano, je ta nastala zaradi na-

jemanja kreditov brez jamstev, 

ki nikoli niso bili oziroma ne 

bodo povrnjeni. »Bančno lu-

knjo plačujemo državljani, ki 

sicer svoje kredite več ali manj 

uspešno odplačujemo.« Kot je 

dejal, je finančna situacija v dr-

žavi slaba, država se iz dneva v 

dan zadolžuje, da bi poplačala 

stare dolgove, ne pa zato, da bi 

vlagala v investicije in razvoj. 

»Potrošimo več, kot ustvari-

mo, to ne gre niti v življenju, 

niti v državi. Država se bo mo-

rala prej kot slej strezniti in se 

začeti zavedati in začeti trošiti 

le toliko, kolikor ustvari.«

Ob tem je izpostavil vpra-

šanje, komu in zakaj so bili 

dani taki krediti, zakaj ni bilo 

večjih jamstev ter zakaj so se 

krediti dajali na podlagi prija-

Videm � Pogovorni večer o bančni luknji in nepremičninskem davku

Država potroši več, kot ustvari
V četrtek je v Vidmu potekal pogovorni večer z naslovom Bančna luknja in nepremičninski davek. O obeh aktualnih temah sta spre-
govorila gosta Damjana Petavar Dobovšek in Andrej Šircelj. Ta meni, da nas lahko iz krize rešijo občine.

Svetnik Jurij Dogša je na-

mreč opozoril na nekakovo-

stne projekte v zvezi z gra-

dnjo kanalizacije: »Pojavljajo 

se takšne napake, ki jih ne bi 

smelo biti. Potrebno bo veliko 

sprememb,« je pojasnil in po-

zval: »Če pa bi prišlo do težave 

pri kakšni hiši, prosim, da se 

angažirate skupaj z županom, 

da se poišče neka kompromi-

sna rešitev.« Župan Jurij Borko 

je slabo kakovost projektov 

sicer zanikal in dejal, da so 

za osnovne vode ti projekti 

relativno dobri: »Je pa res, da 

so šepali v nekaterih delih. Šli 

smo tudi na teren in predlaga-

li nekatere spremembe. Našli 

smo boljše rešitve za samo 

izgradnjo in vzdrževanje, ki 

pa bodo investicijo kvečjemu 

pocenile in ne podražile, saj 

se je izvajalec zavezal, da bo 

sam pokril spremembo teh-

nične dokumentacije.« Izgra-

dnja čistilne naprave medtem 

po županovih besedah teče v 

skladu s terminskim planom, 

saj so groba dela že končana.

Pod točko Razno je svetnik 

Dogša izpostavil še priključ-

no ceno za javno kanalizaci-

jo. Župan Borko je povedal, 

da pripravljajo nov odlok o 

komunalnih prispevkih in da 

bodo pred prvim branjem na 

februarski seji pripravili infor-

mativne izračune ter primer-

jali z obstoječim komunalnim 

izračunom. »Moramo priti v 

realne okvire,« je dejal župan 

in še dodal: »Če smo izraču-

nali, da bi od 500 priklopov 

v dveh letih pobrali 400.000 

evrov, nismo pretiravali.«

Zakaj financiranje 
Gimnazije Ormož

Občinski svet je ponovno 

nekaj besed namenil Gimna-

ziji Ormož. Svetnika Dogša 

je namreč zanimalo, zakaj fi-

nancirajo gimnazijo, če prav-

no-formalno niso soustanovi-

telji. »V delitveni bilanci med 

občinami leta 2007 smo se 

dogovorili, da sofinanciramo 

tudi del stroškov za Gimnazi-

jo Ormož, kar izvajamo vsa ta 

leta, tudi za leto 2014. Takšna 

je bila odločitev. Da bi pravno-

formalno postali soustanovi-

telj, bi morali spremeniti sou-

stanoviteljski akt, vendar tega 

postopka nismo izvedli,« je 

pojasnil župan Borko. Sicer pa 

so svetniki in svetnice na seji 

imenovali tudi člana komisije 

za štipendiranje, in sicer sve-

tnika Draga Marčeca, ki je bil 

član komisije že v prejšnjem 

mandatu. Župan je pod točko 

Razno izpostavil še letošnji 

60. občinski praznik občine 

Središče ob Dravi ter dejal, da 

so začeli sestavljati program.

Na tokratni seji so svetniki 

soglasno sprejeli dva razpisa, 

in sicer Razpis za dodelitev 

sredstev na področju kme-

tijstva v letu 2014 in Razpis 

za dodelitev sredstev na po-

dročju gospodarstva v letu 

2014. Po županovih besedah 

bosta razpisa objavljena v tem 

tednu. Tudi letos je, tako kot 

lani, za kmetijstvo namenje-

nih 13.500 evrov, za gospo-

darstvo pa 15.000 evrov. Sve-

tnik Bojan Mlakar je pojasnil, 

da je Odbor za kmetijstvo in 

gozdarstvo na zadnji seji skle-

nil, da obdržijo nabor ukre-

pov, ki so jih razpisali v lan-

skem letu, ker so rezervirana 

sredstva podobna lanski vso-

ti. Enako se je po besedah sve-

tnika Romana Medika odločil 

tudi Odbor za gospodarstvo 

in gospodarsko infrastruktu-

ro. Mlakar je še povedal, da so 

se na zadnji seji skušali dogo-

voriti za nekakšen način kon-

trole porabe sredstev, s kate-

rim bi torej pregledali, ali so 

dodeljena sredstva ustrezno 

porabljena. Z uvedbo kon-

trole se strinja tudi Odbor za 

gospodarstvo in gospodarsko 

infrastrukturo.
Monika Levanič

Središče ob Dravi � 24. redna seja občinskega sveta

Projekt gradnje kanalizacije nekakovosten?
Svetniki in svetnice občine Središče ob Dravi so se minuli četrtek sestali na 24. redni seji občinskega sveta, na kateri so obravnavali 
deset točk dnevnega reda. Na tokratni seji so veliko prahu povzročile gradnja kanalizacije in kanalizacijske priključne cene.
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Andrej Šircelj: »S takšno gospodarsko, ekonomsko in socialno 
politiko, ki poslabšuje pogoje v tej državi, se nikakor ne morem 
strinjati.«

Potrdili so dopolnjen pre-

dlog proračuna za leto 2014. 

Prihodki in odhodki letošnje-

ga proračuna so uravnoteže-

ni, znašajo pa nekaj manj kot 

štiri milijone evrov. Zaradi 

zamika države pri nakazilu za 

gradnjo komasacijskih cest se 

bodo prihodki iz tega naslova 

knjižili v letošnjem proraču-

nu. Sicer pa bodo v Dornavi 

letos največ investicijskega 

denarja namenili za gradnjo 

vaško-kulturne dvorane v 

središču občine (1,3 milijona 

evrov). Za izvedbo prve faze 

gradnje vrtca pri OŠ Dorna-

va imajo rezerviranih dobrih 

550.000 evrov. Za ureditev 

vrtca na Polenšaku, v nekda-

njih prostorih pošte, bodo 

namenili okrog 15.000 evrov. 

»Računamo, da bi kombinira-

ni oddelek vrtca na Polenšaku 

lahko zaživel z novim šolskim 

letom,« je pojasnil župan Raj-

ko Janžekovič. Poleg oddelka 

vrtca se na Polenšaku načr-

tuje tudi nakup novega gasil-

skega vozila, za kar je občina v 

proračunu predvidela 22.000 

evrov. »Sofinancirali bomo 

okrog 65 odstotkov vrednosti 

investicije,« razloži župan. Za 

vzdrževanje cest (letno in zim-

sko) občina Dornava v prora-

čunu 2014 zagotavlja 136.229 

evrov. 100-odstotno koncesijo 

za vzdrževanje ima Cestno 

podjetje Ptuj. »Celoten zne-

sek vzdrževanja cest bi sicer 

znašal okrog 148.000 evrov, a 

je po pogodbi s koncesionar-

jem nekoliko nižji, ker občina 

sama v okviru režijskega obra-

ta izvaja določena dela.«

Na seji so svetniki potrdili 

Program opremljanja stavb-

nih zemljišč, v katerem so 

navedena merila za izračun 

za odmero komunalnega pri-

spevka. V skladu s sprejetim 

Programom bodo investitorji 

po novem na območju občine 

Dornava plačevali nekoliko 

nižji komunalni prispevek. 

V nadaljevanju so potrdili 

investicijski program za do-

graditev in prenovo vrtca pri 

OŠ Dornava. Znano je, da s 

tem projektom občina Dor-

nava kandidira za sredstva 

iz Regionalnega razvojnega 

programa, zato je treba pred-

hodno pripraviti in potrditi 

vso potrebno dokumentaci-

jo. Obravnavali so tudi dopis 

zdravnice Nine Mileusnić, ki 

ima v občinski stavbi ambu-

lanto družinske medicine, za 

zmanjšanje mesečnega obro-

ka najemnine. Župan in sve-

tniki so bili enotni, da se za 

obračun najemnine upošteva 

občinski pravilnik o oddaja-

nju poslovnih prostorov. To 

pomeni, da individualno o 

cenah najemnin ni možno od-

ločati, ampak se je treba držati 

enotnega pravilnika. Po pra-

vilniku znaša cena za najem 

kvadratnega metra pet evrov.
Mojca Zemljarič

Dornava � 24. redna seja občinskega sveta

Letošnji proračun težak štiri milijone evrov
Minuli četrtek so se člani sveta občine Dornava sestali na 24. redni seji. Z osmimi točkami dnevnega reda so opravili v eni uri.
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Župan Rajko Janžekovič na januarski seji občinskega sveta ni 
imel težkega dela. Vse točke so šle gladko skozi. Sejo so končali 
v eni uri.

teljstev. »Ko govorimo o slabih 

kreditih, je treba vedeti, da so 

se nabirali dolgo časa in da 

tisti, ki so odobravali kredite, 

zelo težko priznajo, da so dali 

slab kredit, saj bi s tem pri-

znali krivdo.« Sicer pa Šircelj 

na krivce ni želel kazati s pr-

stom, češ naj zanje poskrbijo 

pristojne institucije. Da je sta-

nje alarmantno, je podkrepil z 

dejstvom, da se zadolžujemo 

zato, da vračamo dolgove. 

»Samo letos moramo vrniti 3,5 

milijarde evrov dolgov. Vse to 

vpliva na slabši položaj ljudi. S 

takšno gospodarsko, ekonom-

sko in socialno politiko, ki 

poslabšuje pogoje v tej državi, 

se ne morem strinjati. Vse več 

podjetij gre v stečaj, vse manj 

se ustvarja in ne neha se troši-

ti v javnem sektorju, z drugimi 

besedami: potrošimo več kot 

ustvarimo, kar na dolgi rok 

ne gre niti v življenju, niti v 

državi.« Pri tem je dejal, da se 

Slovenija zadolžuje pod zelo 

slabimi pogoji in z veliko višji-

mi obrestnimi merami kot na 

primer Madžarska, Slovaška, 

Češka in Poljska, ki se zadolžu-

jejo z dve odstotni točki nižjo 

obrestno mero kot Slovenija, 

kar pa pomeni milijonske raz-

like.

Rešitev iz nastale situacije, 

iz začaranega kroga, kot ga je 

poimenoval, Šircelj vidi v ob-

činah, ki imajo po njegovih 

besedah največji potencial, 

da investicijsko dvignejo našo 

državo. Meni, da so prav lokal-

ne skupnosti tiste, ki bi lahko 

ustvarile pogoje za nove inve-

sticije.
Patricija Kovačec
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Židan pričakuje, da bodo ome-
njeni poudarki tudi res vključeni 
v novo koalicijsko pogodbo, ki bo 
predvidoma sprejeta v naslednjih 
tednih. »V SD smo že sprejeli svoj 
predlog stališč, ki morajo biti v 
koalicijski pogodbi, in ta stališča 
bomo v naslednjih dneh ambicio-
zno zastopali,« je še poudaril.

Ob tem je pojasnil, da je glede 
osnutka energetsko-podnebnega 
svežnja pomembno tako mnenje 
nevladnih organizacij kot tudi 
Evropske komisije. Opozoril je, da 
moramo tudi v Sloveniji slišati, 
da v času, »ko rešujemo akutne 
težave, nimamo pravice, da se 
ne ukvarjamo z vprašanjem pre-

živetja, kar pa podnebne spre-
membe vsekakor so«.

Slovenija bo po Židanovih be-
sedah v nadaljnjem postopku 
sprejemanja omenjenega svežnja 
v klubu ambicioznih držav, med 
katerimi je tudi Nemčija. »Znotraj 
države pa moramo sedaj opraviti 
še javno razpravo, v katero bodo 

vključeni vsi, ki jih to področje za-
nima, nevladne organizacije, lo-
kalne skupnosti, gospodarstvo in 
drugi,« je pojasnil in dodal, da si 
v Sloveniji nihče ne sme zatiska-
ti oči, da se moramo boriti proti 
podnebnim spremembam oz. se 
nanje prilagajati.

(sta)

Slovenija � Usklajevanje koalicijske pogodbe

Židan: V pogodbi mora biti poudarek tudi na 
trajnostnem življenju in podnebni strategiji
Objava energetsko-podnebnega svežnja kaže, da Evropa nadaljuje premik v bolj trajnostno gospodarstvo, meni mi-
nister za kmetijstvo in okolje in podpredsednik SD Dejan Židan. Poudaril je, da bi bilo prav, da so v novo koalicijsko 
pogodbo vključeni dodatni poudarki na trajnostnem življenju in pripravi podnebne strategije.

»Dejstvo je, da se pri nas do-

gajajo klimatske spremembe, 

ki jih bomo v prihodnosti vse 

bolj občutili. Toča, poplave 

ob Dravi, neurja in suša so ne-

varnosti, ki zaradi klimatskih 

sprememb grozijo kmetoval-

cem,« je na predavanju uvodo-

ma izpostavil Ivan Brodnjak iz 

KGZ Ptuj. Kot je nadaljeval, so 

zemljišča Dravskega in Ptuj-

skega polja specifična, sicer 

zelo rodovitna, a istočasno za-

radi svoje strukture še posebej 

dovzetna za sušo. »Če 10 dni ni 

dežja, se že pojavijo prvi znaki 

suše in ob ekstremno visokih 

temperaturah, kakršnim smo 

bili priča lani poleti, se tla le 

v nekaj dneh popolnoma izsu-

šijo, posevki pa so uničeni ne 

glede na kulturo.« Ugotovitve 

o tem, da je rešitev v kulturah, 

ki bolje prenašajo ekstremno 

vročino in sušo, so po Bro-

dnjakovem mnenju le deloma 

pravilne. Kot prvo zato, ker je 

takih kultur izredno malo, kot 

drugo, te rastline tudi v sušnih 

letih dajejo manjši pridelek, in 

kot tretje so za naše kmetije, 

kjer je osnova živinoreja, sko-

rajda neuporabne. Brodnjak 

na srednji in dolgi rok za naša 

območja vidi rešitev izključno 

v namakalnih sistemih. 

Pomanjkanja vode 
pri nas ni, stroški 
vzdrževanja 
v primerjavi s 
pridelkom so 
zanemarljivi

Ivan Brodnjak je ponovno 

poudaril, da na Dravskem in 

Ptujskem polju pomanjkanja 

vode ni. 

V Mihovcih že nekaj let na 

površini 700 hektarjev uspe-

šno deluje namakalni sistem, 

ki je primer dobre prakse. 

Kadar na omenjenem nama-

kalnem sistemu obratujejo vsi 

rolomati, je poraba vode pri-

bližno 0,5 m3/s, medtem ko 

je iz Drave dovoljen odvzem 

vode 6 m3/s. 

Razlog, da se kmetovalci za 

izgradnjo namakalnih siste-

mov ne odločajo v večji meri, 

je v prvi vrsti zakonodaja, ki 

zahteva 80 odstotkov soglasij 

lastnikov zemljišč na območju 

predvidene izgradnje siste-

ma. Sicer pa samo investicijo 

financira država preko Evrop-

ske unije, kmetovalci morajo 

kasneje plačevati le stroške 

vzdrževanja. Na območjih, 

kjer je namakalni sistem iz-

grajen, pa se namakanje ne 

izvaja, letno vzdrževanje sta-

ne okoli 20 evrov za hektar. 

Na območjih, kjer se namaka, 

se letni stroški gibljejo med 

150 in 170 evri na hektar, ta-

kšna je bila višina stroškov 

namakanja v Mihovcih, kjer 

so lani štirikrat namakali ko-

ruzo ter niso zabeležili izpada 

pridelka, kot se je to zgodilo 

drugod.

Brodnjak je lastnike ze-

mljišč poskušal prepričati, naj 

tudi v primeru, da sami ne na-

meravajo koristiti namakalnih 

sistemov, izgradnjo podprejo 

z izdajo soglasij. S tem bodo 

namreč poskrbeli za svoje po-

tomce, zemljiščem pa bodo 

z izgradnjo namakalnih sis-

temov zagotovo dali dodano 

vrednost.
Patricija Kovačec

Hajdoše � Zimska izobraževanja za kmetovalce

Možnosti in priložnosti namakanja
Kmetijska svetovalna služba Ptuj je v okviru zimskih izobraževanj za kmetovalce minuli četrtek pripravila predavanje na temo novosti v kmetijski po-
litiki ter o klimatskih spremembah, gnojenju in o izgradnji namakalnih sistemov. Ti med drugim predstavljajo veliko priložnost na področju pridelave 
vrtnin, ki jih sedaj v Sloveniji pridelamo le okoli 30 odstotkov, ostalo uvozimo kljub dobrim pogojem za lastno pridelavo in oskrbo.
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V Sloveniji namakamo več športnih kot kmetijskih površin. Namakalni sistemi so po besedah Ivana 
Brodnjaka iz KGZ Ptuj dolgoročna rešitev kmetijstva pri nas.

Ormož � Vinogradništvo Leskovar

S trdim delom do uspeha
44-letni vinogradnik, vinar, kletar in tržnik obenem Igor Leskovar skupaj z družino piše zgodbo o uspehu. Iz 
prvega vinograda, ki ga je njegov oče zasadil leta 1966 na površini zgolj enega hektarja, je marljivi družini 
Leskovar iz Lešnice uspelo znatno povečati in tako prigarati kar 13 ha skrbno obdelanih vinogradov.

Redno neizplačilo 
grozdja ni edina 
težava današnjih 
vinogradnikov

Svojo ljubezen do obdelova-

nja vinske trte in pridelovanja 

žlahtne kapljice Leskovar ne 

skriva in pravi, da jo goji vse 

od zgodnjih otroških let. Že 

takrat je namreč začenjal prve 

poskuse v kleti in se učil ume-

tnosti vinarstva. Po končani 

kmetijski šoli se je zaposlil v Je-

ruzalemu Ormož, kjer je delal 

kot vodja vinogradniške pro-

izvodnje. Ves ta čas pa svojih 

vinogradov ni opustil. Tako je 

pred tremi leti padla odločitev, 

ki se je po besedah Leskovarja 

izkazala kot ena boljših, če ne 

kar najboljša. Danes uspešen 

vinogradnik je namreč spo-

razumno zapustil službo in 

se začel intenzivno ukvarjati 

s pridelavo te dragocene vin-

ske kapljice. »Še dobro, da sem 

takrat zapustil službo, sicer 

bi sam sebi obesil zanko na 

vrat, saj kot vemo, grozdja ne 

izplačujejo redno,« je pojasnil 

Leskovar. Redno neizplačilo 

grozdja pa ni edina težava da-

našnjih vinogradnikov. Tukaj 

je po Leskovarjih besedah še 

slaba odkupna cena grozdja: 

»Kdor proda vso grozdje pod-

jetju, dobi približno 50 ali 60 

centov za kilogram grozdja, 

kar po integrirani pridelavi 

znaša dva kilograma in pol 

na trs oziroma evro in pol po 

trsu, kar pa je zelo malo za vso 

vloženo delo. Če pa še pride 

do zamika s plačilom, pa je res 

težko.« A Leskovar teh težav 

nima. Prav tako nima težav s 

trgom. Od približno 100 ton 

pridelanega grozdja 10 do 15 

ton proda podjetju Verus, s ka-

terim ima desetletno pogod-

bo. Preostalih, dobrih 80 ton 

grozdja pa predela, in sicer 10 

procentov v buteljčni program 

vrhunskega vina, približno 70 

ton pa v njihovo prepoznavno 

zvrst Litrca, s katero Leskovarji 

zalagajo gostilne po vsej Slo-

veniji. »To je naše preživetje in 

naša tržna niša.« 

Največje veselje so 
zadovoljne stranke

Številne nagrade, najmanj 

15 zlatih medalj s Pomurskega 

sejma, pa zmaga v Naj špricar-

ju 2013 pričajo o kakovosti 

Leskovarjevih vin. Bolj kot na 

zlate radgonske medalje je iz-

kušen vinogradnik ponosen 

na zmago v domačem okolju. 

Še večje veselje pa mu prinaša-

jo zadovoljne stranke. »Zgodi-

lo se mi je recimo, da so pivci 
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Marljiv vinogradnik Igor Leskovar priznava, da je za uspeh v vino-
gradništvu potrebno veliko trdega dela in močne volje. 

v gostilno prinesli kozarec z 

napisom Leskovar in rekli, da 

želijo piti to vino.« Da je kako-

vostno vino recept za uspeh 

družinskega podjetja Lesko-

var, ni nobena skrivnost. 

Vse delajo sami
Po besedah marljivega vi-

nogradnika pa je izrednega 

pomena še odnos do samih 

strank. A vsega tega, kot pri-

znava skromni Leskovar, ne 

bi bilo brez družine, ki mu 

pomaga in stoji ob strani. »Vse 

delamo sami. Poleg mene še 

starša, žena, brat in otroci. 

Delo je trdo. Ročno in strojno 

obdelujemo kar 13 ha vinogra-

dov, od tega je deset hektarjev 

naših, tri hektarje pa imamo v 

najem. Med ročna dela spada 

na primer rez, ki smo jo že za-

čeli. Ročno je tudi popravlja-

nje žične opore in na koncu 

trganje grozdja. Strojno pa je 

na primer mulčenje trave in 

škropljenje vinske trte.« Poleg 

tega je še veliko drugega dela 

tako v vinogradih kot tudi v 

kleti, ki pa se ga pridne roke 

Leskovarjevih ne branijo.

Da gre za pravo zgodbo o 

uspehu, dokazuje tudi sku-

pni produkt Leskovarja in 

prijatelja Andreja Gorjaka, s 

katerim sta pred dvema leto-

ma začela suhi jagodni izbor 

in tako donegovala 650 litrov 

tega sladkega predikatnega 

vina. Ravno ta mesec pa sta 

ga stekleničila v buteljke po 

0,25 litra. O dobri kakovosti 

tega vina Leskovar ne dvomi. 

Številni celo namigujejo na ro-

jevanje nove vinske blagovne 

znamke Leskovar-Gorjak. In 

kaj si tako uspešen 44-letni vi-

nogradnik lahko sploh še želi? 

»Da bi bila tako dobra prodaja 

našega vina še naprej, največja 

želja pa je ta, da enkrat to delo 

prevzame moja hčerka, ki za-

enkrat kaže veliko volje.«
Monika Levanič



Med dvanajstimi prispelimi 

prijavami so glede na kriteri-

je izbora (izvirnost ideje, po-

slovni učinek, potencial ideje 

in odnos realizacije ideje do 

družbenega in naravnega 

okolja) izbrali zmagovalce. Le-

tos jih je bilo pet, v vsaki kate-

goriji po eden, pri študentih 

sta si prvo mesto razdelili dve 

ideji. Za mlade so bili kriteriji 

sodelovanja drugačni, pred-

stavili so se lahko z idejo v 

obliki poslovnega načrta.

Marko Drobnič, novi pred-

sednik Manager kluba Ptuj, 

je v tej vlogi prvič nagovoril 

udeležence Najpodjetniške 

ideje in najboljše oz. zmago-

valce tretjega izbora. Zadovo-

ljen je z odzivom na razpis, z 

udeležbo na sklepnem dogod-

ku, prav tako s sodelovanjem 

vseh članov Manager kluba: 

»Zbrali smo se zaradi idej in 

vsega tistega, kar temu sledi. 

Ideje so začetek sprememb, 

spremembe so gonilo in vo-

dilo razvoja ter napredka. Po-

membno je, da se na te spre-

membe navadimo, še bolje je, 

da se jim prilagajamo. Ključno 

pa je, da smo jih pripravljeni 

soustvarjati. V naši slovenski 

majhnosti je vrednota, ki lah-

ko pomembno vpliva na soo-

blikovanje teh sprememb. To 

je naše znanje.«

Največ je odvisno 
od nas samih

»Osebno mislim, da je zna-

nje največje okno v svet, ki 

ga imamo. To ni nekaj, kar si 

lahko privoščijo veliki, ampak 

je nekaj, kar imamo tudi mi, 

majhni. In prav to znanje je 

generator idej. To je pokazal 

tudi razpis za Najpodjetniško 

idejo 2013. S tem projektom 

vse to podpiramo tudi v Mana-

ger klubu Ptuj. Ustvarjanje te 

podpore v smislu dvigovanja 

pomembnosti podjetništva 

in zagotavljanja te potrebne 

infrastrukture za razvoj teh 

idej je zgolj eden izmed ka-

menčkov pri implementaciji 

in spravljanju teh idej v ži-

vljenje. Največ je odvisno do 

vsakega posameznika, največ 

je odvisno od nas samih. Zato 

je nujno, da uporabljamo svo-

je znanje, svoje sposobnosti. 

Redki so posamezniki, ki jim 

takoj uspe. Tako podjetniki 

kot mladi, ki se šele podajajo 

na to pot, se morajo zavedati, 

da je pot strma, polna padcev. 

Zato, da stopimo na to pot, 

potrebujemo veliko mero 

poguma in vztrajnosti. Treba 

je poskušati vedno znova, da 

bomo dosegli svoje cilje,“ je 

na razglasitvi Najpodjetniške 

ideje 2013 še posebej pouda-

ril Marko Drobnič. 

Izziv v 
industrijskih 
javno-zasebnih 
partnerstvih

Ptujski župan Štefan Čelan, 

ki je prav tako pozdravil vse 

udeležence tretjega izbora za 

Najpodjetniško idejo, je pou-

daril, da slika podjetništva v 

Sloveniji ni takšna, kot jo po-

skušajo predstaviti nekateri, 

da je podjetnost v naši državi 

na neki način zaznamovana s 

tajkunstvom, krajami, pone-

verjanjem in še čim. Zahvalil 

se je organizatorjem izbora, 

vsem, ki so se odzvali na raz-

pis, najboljšim, prav tako ma-

loštevilnim novinarjem, ki se 

jim je zdelo vredno priti na ta 

dogodek, da bo javnost izve-

dela več o novih idejah podje-

tnih in pogumnih ljudi v tem 

okolju. Morda bi se našel tudi 

kakšen podjetnik z idejo o 

tem, kako pripeljati na ta po-

membni dogodek tudi novi-

narje velikih medijskih hiš, ki 

pa se vselej odzovejo „z vsemi 

konji in topovi“, ki so na voljo, 

če gre za kakšno novo afero. 

Ko je treba predstaviti nekaj, 

od česar bomo jutri živeli, pa 

jih ni. Na pot uspeha nas lah-

ko pripelje samo sodelovanje 

in povezovanje. Nemogoče je, 

da bi odgovornost obesili na 

20 % prebivalcev za to, da bi 

80 % drugih brez kreativnosti 

lepo živelo. „Če se ne bomo 

znali vsi povezati in ustvarjal-

no razmišljati ter vzpostavljati 

pogoje za to, da bosta kreativ-

nost in ustvarjalnost spošto-

vana, da bo podjetnost ena od 

največjih vrlin in vrednot, ni 

velikega upanja za svetlo bo-

dočnost. Evropska skupnost 

se zaveda, da brez učinkovi-

tega modela javno-zasebnega 

partnerstva ne bomo dohite-

vali evroazijskega prostora. 

Šest milijard evrov je vreden 

razpis za devet industrijskih 

javno-zasebnih partnerstev. 

Manager klub Ptuj in njegova 

ekipa sta že mnogokrat doka-

zala, da sta drzna, da si upata 

stopiti med največje. Posku-

šajmo biti prvi. Že veliko bi 

pomenilo, če bi se uspeli 

vključiti v vsaj enega od tega 

projektov, ki ga ponuja Evrop-

ska skupnost. To je zagotovo 

izziv, ki se ga vredno lotiti,“ je 

povedal Štefan Čelan.

Zmagovalne ideje 
za boljši jutri

V kategoriji srednjih in ve-

likih podjetij je zmagovalec 

najbolj drzne in perspektiv-

ne ideje v letu 2013 postala 

družba Boxmark Leather, 

d. o. o., z revolucionarnim in 

patentiranim usnjem blagov-

ne znamke Xtreme, ki je na 

svetovni ravni edino vodood-

porno usnje. V tej kategoriji 

se je na drugo mesto uvrstila 

družba Talum Ulitki, d. o. o., 

z inovativnim proizvodnim 

konceptom litja ohišij dizel-

skih črpalk, na tretje mesto 

pa Javne službe Ptuj, d. o. o., 

z uvedbo e-naročil v pogreb-

ni dejavnosti. V kategoriji mi-

kro in malih podjetij je slavila 

družba Reseda, d. o. o., iz Mar-

kovcev, ki sodeluje pri razvoju 

procesa izdelave in proizvaja 

dele ter sklope za cyro črpal-

ke, vakuumske črpalke s cyro 

tehnologijo, ki se uporabljajo 

v vesoljski industriji. Druga 

je bila samostojna podjetni-

ca Polonca Rižmarič z idejo 

Lony Gold – medo, moj prija-

telj, ki izdeluje edinstvene in 

naravi prijazne tekstilne med-

vedke, posebnost njene ideje 

je v tem, da lahko otrok dobi 

identično oblačilo, kot ga ima 

njegov kosmati prijatelj. Pod-

jetje Victory Mirana Skoka, 

s. p., je v kategoriji mala in 

srednja podjetja zasedlo tre-

tje mesto za reševalni jopič z 

inovativno varnostno zapon-

ko, ki lahko reši marsikatero 

življenje.

Za ubrane trenutke na ve-

čeru podjetnih in drznih pa 

so skrble jazz dame ptujske 

Glasbene šole Karola Pahorja 

Ptuj, ki so prav tako po bese-

dah Marka Drobniča na nek 

način izvirna ideja. 
MG
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Ptuj � Razglasili Najpodjetniško idejo 2013

Znanje – največje slovensko okno v svet
V kulturni dvorani Gimnazije Ptuj je 24. januarja Manager klub Ptuj razglasil Najpodjetniško idejo 2013. To je bil že tretji izbor Najpodjetniške ideje, ki 
po besedah predstavnice komisije za izbor Vlaste Stojak postaja tradicionalen in prepoznaven dogodek v lokalnem okolju, s katerim želijo spodbuditi 
kreativne in ustvarjalne podjetnike, da svoje izvirne in poslovno uspešne ideje predstavijo širši javnosti oz. okolju, v katerem delajo in ustvarjajo.

Foto: Črtomir Goznik

Družba Reseda, d. o. o., zmagovalka med malimi in mikro podjetji, ki je stopila na področje izjemno 
zahtevne vesoljske tehnologije. Na fotografiji direktor Damjan Habjanič v družbi Mateja Gajserja in 
Mirana Senčarja.

Štipendije Taluma za najboljše 
med dijaki in študenti

V kategoriji študentov so nagradili dve ideji, ki si delita 
prvo mesto. Z Rimsko vasjo Petoviono je navdušil študent 
Višje strokovne šole za gostinstvo in turizem Maribor Gre-
gor Valentan, v rdeči čebuli oz. izdelkih iz nje pa so navdih 
za podjetniško idejo pod naslovom Lükova čüda iskale štu-
dentke Višje strokovne šole Ptuj Anja Pignar, Mateja Pesek 
in Petra Vidovič. Na tretje mesto se je uvrstila ideja Open 
Source Ecology študenta Višje strokovne šole Ptuj Mitje 
Dovečarja, četrta pa je bila ideja Orto bike – prodaja orto-
pedskih koles študentov Višje strokovne šole Ptuj Mateja 
Kaučiča in Anje Borak.

Pri dijakih je zmagala ideja Turistična vas Halo Fantasy 
dijakov Christiana Fišerja, Mitje Joba in Urške Repič, ki 
obiskujejo Biotehniško šolo Ptuj, druga je bila ideja Air Co-
nectium dijakov Ekonomske šole Ptuj Anje Trop in Nejca 
Schwarca. Družba Talum je nosilcem vseh treh zmagoval-
nih idej podelila štipendije za šolsko oz. študijsko leto. Ma-
nager klub pa je podelil tudi nagrado Glasbeni šoli Karola 
Pahorja Ptuj, namenili pa so jo za šolnine tistim, ki je ne 
zmorejo plačevati oz. za projekte, ki jih bodo v šoli še izve-
dli. Za ubrane trenutke na večeru podjetnih in drznih pa so 
skrbele jazz dame ptujske Glasbene šole Karola Pahorja 
Ptuj, ki so prav tako po besedah Marka Drobniča na nek 
način izvirna ideja.

Foto: Matija Brodnjak

Dijaki zmagovalne ekipe Biotehniške Ptuj.

Foto: Matija Brodnjak

V kategoriji študentje so se za Najpodjetniško idejo potegovali študentje Višje strokovne šole Ptuj in 
Višje strokovne šole za gostinstvo in turizem Maribor.



Kot je povedala Mateja Ku-

harič, strokovna sodelavka za 

glasbeno dejavnosti v OI JSKD 

Ptuj, jih je bilo letos sicer manj, 

to pa še ne pomeni upada šte-

vila skupin, ki negujejo ljud-

sko pesem in glasbo. Res pa 

je, da se skoraj vse srečujejo s 

pomanjkanjem mladih članov. 

Zato je bil toliko bolj razvese-

ljiv nastop skupine Unisono 

PD Cirkovce, ki jo sestavljajo 

sami mladi. Na splošno pa se 

za ohranjanje ljudske pesmi in 

glasbe ni bati. Letošnji udele-

ženci Območne revije pevcev 

ljudskih pesmi in godcev ljud-

skih viž so morali upoštevati 

nekatere novosti, prvo pesem 

so morali zapeti vsi pevci iz 

skupine, in sicer na način, ki 

je bil v okolju, kjer delujejo, 

v preteklosti uveljavljen, pri 

drugi pesmi pa so se lahko 

sami odločili, ali jo bo zapel 

samo en pevec, dva, ali pa vsi 

v skupini, pri čemer je morala 

biti izvedba več kot triglasna.

„Na vse tri nastope sem se 

odpravila z visokimi pričako-

vanji, saj je to območje, kjer je 

tradicija ljudskega petja zelo 

bogata, skupine so številčne, 

nastopilo je 37 skupin, pevci 

pa v veliki večini še vedno iz-

hajajo iz neposredne izkušnje 

z ljudskim, domačim petjem, 

kar se odraža v njihovi spon-

tanosti. V skladu s smernica-

mi Javnega sklada za kultur-

ne dejavnosti, ki spodbujajo 

predstavljanje in ohranjanje 

starejših ljudskih pesmi in ta-

kšnih z večjim številom kitic, 

smo slišali vrsto zanimivih pe-

smi, tako koledniških, pripo-

vednih in ljubezenskih. God-

čevske skupine so predstavile 

kar nekaj različnih zasedb, pri 

čemer vsi poskusi niso bili 

najbolj zvočno posrečeni ali 

pa niso bili v skladu s prete-

klo godčevsko tradicijo, tako 

se ob sicer neproblematični 

violini, klarinetu, diatonični 

harmoniki in kontrabasu spra-

šujemo o upravičenosti kazzo-

ja, tamburina, ropotulj in pe-

rilnika na odru, na katerem se 

predstavlja ljudska glasba. Ob 

omenjenih so seveda nastopi-

le tudi skupine, ki izkazujejo 

akustično in slogovno skla-

dnost s tradicijo in nesporno 

povezanost s plesno prakso. 

Letos je Javni sklad za ljubi-

teljske kulturne dejavnosti v 

svojem razpisnem besedilu 

pozval, da poleg načina, ki ga 

sicer ohranjajo, pevske skupi-

ne v eni od pesmi predstavijo 

drugačen način petja, s pe-

tjem manjše skupine ali celo 

posameznika ali pa tako, da 

siceršnjemu petju dodajo nov 

glas. Nekaj skupin se je odzva-

lo tej podbudi, tako da je oder 

ponudil kar nekaj novosti in 

razgibanosti v sicer prete-

žno skupinskem petju. Način 

ljudskega petja je na Ptujskem 

tradicija, ki skoraj sama od 

sebe zveni dobro, odločno in 

ubrano. To pa je navsezadnje 

tisto, kar želimo slišati tako 

poslušalci kot predstavniki 

inštitucij,“ je po letošnji Ob-

močji reviji pevcev ljudskih 

pesmi in godcev ljudskih viž 

povedala dr. Urša Šivic z Glas-

beno narodopisnega inštituta 

ZRC SAZU.
MG
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Ptuj, Majšperk, Sveti Andraž � Območna revija pevcev ljud-
skih pesmi in godcev ljudskih viž

Nekaj spodbudnih novosti 
in razgibanosti
Od petka, 17. januarja, do nedelje, 19. januarja, so v Vitomarcih, Grajeni in Stopercah potekali nastopi ljud-
skih pevcev in godcev z območja Spodnjega Podravja v okviru Območne revije pevcev ljudskih pesmi in 
godcev ljudskih viž 2014 pod naslovom Pozdrav sosedu, ki jo je organiziral JSKD, Območna izpostava Ptuj. 
Na vseh treh večerih, ki jih je strokovno spremljala dr. Urša Šivic, Glasbeno narodopisni inštitut ZRC SAZU, 
je skupaj nastopilo 37 skupin. 

Vsak želi ministra po 
svoji politični podobi

Že nekaj let se v našem zdravstvu doga-
jajo turbulentni dogodki. Nekako ne morem 
razumeti, da je država dopustila to prav na 

ministrstvu, ki je najbolj občutljivo in pri edinem ministrstvu 
v državi, ki ne odloča le o človeški usodi, temveč tudi o člove-
škem življenju. Tistim, ki vidijo le priložnosti in možnosti, kako 
bi oropali državno blagajno, je prav malo mar, kdo bo potegnil 
zaradi tega krajši konec. Da je tako, smo se lahko ponovno 
prepričali, ko se je vendarle našel kandidat za nadomestnega 
ministra za zdravstvo. Ko se je zdravniška stroka odločila, da 
je kandidat Igor Šoltes primeren, ko je njegovo kandidaturo 
podprla premierka, je ponovno imela odločilno potezo politika. 
Tokrat bi lahko rekli, le en politik, ki zastopa določeno stran-
karsko opcijo. Pa se vprašam, ali so ti ljudje že kdaj sedeli v 
čakalnici pri onkologu ali drugem zdravniku. Sama sem pre-
živela veliko časa v teh čakalnicah. Slišala sem veliko zgodb, 
nikoli pa nisem slišala, da bi se v teh ambulantah kdo pogo-
varjal, kateri stranki pripada zdravnik; še to jih ne zanima, ka-
tere nacionalne pripadnosti je in velikokrat so pripravljeni z 
njim govoriti tudi v drugem jeziku. Zanima jih samo to, kako 
strokovni in sočutni so ljudje v belem. Ker vsi imajo le en cilj: 
kako ponovno pridobiti svoje zdravje, kako olajšati bolečine, v 
katerih trpijo, in kako zaživeti normalno življenje.

Toda v zadnjih letih se vse prepogosto dogaja, da so interesi 
tistih, ki razpolagajo s finančnimi sredstvi za zdravstvo, vse 
bolj oddaljeni od tega, čemur so namenjeni. Zavarovalnice so 
tiste v naši državi, ki odmerjajo čas, ki ga ob svojem srečanju 
smeta porabiti zdravnik in pacient. Z uvedbo terapevtskih sku-
pin pa vse pogosteje predpisujejo tudi terapijo za pacienta. 
Pod pretvezo, da pacient ni prav nič prizadet. Toda vso odgo-
vornost še vedno nosi zdravnik. Prav tako glavnino pogajanj 
med pacienti, zakaj mu zavarovalnica predpisuje to zdravilo, 
opravi zdravnik. Kako narobe se vrti ta zdravstveni svet. Člo-
vek, ki dobro pozna javno naročanje in prav tu v zdravstvu ko-
pnijo največji zneski denarja, pa zaradi politične pripadnosti ni 
primeren kandidat za ministra. Ker pač ni po podobi nekega 
političnega funkcionarja. Prav tem ljudem pa ni prav nič mar 
za to, kdaj se bo izpeljala zdravstvena reforma. Ne skrbi jih, 
kdo bo operiral naše dojenčke, kdaj se bodo na onkološkem 
oddelku zdravniki nehali ukvarjati z osnovno dobrino – z ne-
oporečnostjo vode, kako bo država upravičila denar, ki smo ji 
ga državljani zaupali zato, da bi imeli kakovostne zdravstvene 
storitve, ko jih bomo pač potrebovali. Tu se zelo nazorno poka-
že, kako velik je lahko interes posameznikov, in še več, kako 
neusmiljen je lahko človeški egoizem. Tudi takrat, ko gre za 
življenja drugih. Živimo torej v državi, ki je zelo bolna.

Najbolj pa me skrbi, da je tistim, ki bi morali skrbeti za njeno 
zdravje in zdravljenje, prav figo mar zanjo. Pri pehanju za svo-
jim bogastvom so pozabili na osnovno pravilo, ki mora veljati 
v zdravstvu, in to je „ zdravniška etika“ – ta pa ne pozna naših 
ali vaših. Ta temelji na načelu, da je bolnemu treba čim prej 
in strokovno pomagati. Ko gledam tiste, ki bi morali pomagati 
naši državi, pa imam občutek, da jo puščajo v bolečinah umi-
rati na obroke. Ko pride tisto zadnje, smrt, ki nam je vsem 
enaka, pa je prav vseeno, kdo je kriv: naš ali vaš. Takrat je 
žal že prepozno. Ne glede na to, ali gre za državo ali njihove 
državljane.

Marija Slodnjak, Radio Ptuj
Komentar tedna

Ptuj � V gasilskem društvu nepričakovana zamenjava vodstva

Gre zgolj za menjavo generacije 
ali je vmes še kaj drugega?
Na 144. občnem zboru prostovoljnega gasilskega društva Ptuj je nepričakovano prišlo do menjave vodstva 
in generacije, saj je dosedanjega večletnega uspešnega predsednika Martina Verbančiča zamenjal 36-letni 
Teodor Rajh.

Potem ko je že oktobra lani 

»iz osebnih razlogov« odstopil 

dotedanji predsednik prosto-

voljnega gasilskega društva 

Ptuj Robert Cvetko, so vode-

nje tega izjemno aktivnega, 

sicer osrednjega gasilskega 

društva v regiji, ki se ponaša z 

več kot 140-letno zgodovino, 

začasno zaupali nekdanjemu 

predsedniku, sicer tedanje-

mu poveljniku društva Mar-

tinu Vrbančiču. Ker gre za 

človeka, ki je z vso dušo in te-

lesom do konca predan gasil-

ski organizaciji, so poznavalci 

razmer v ptujskem gasilstvu 

pričakovali, da bo po izteku 

štiriletnega mandata na obč-

nem zboru ponovno izvoljen 

za predsednika PGD Ptuj. Pa 

so se ušteli, kajti dva dni pred 

občnim zborom društva se je 

na članskem sestanku očitno 

zalomilo. Iz do sedaj še ne 

povsem pojasnjenih vzrokov 

je stopila v ospredje mlada 

generacija gasilcev, ki je za 

novo vodstvo predlagala svo-

je, mlajše kandidate. In tako 

Foto: Črtomir Goznik

Z grajenskega nastopa Pozdrav sosedu, Območne revije pevcev ljudskih pesmi in godcev ljudskih 
viž 2014.

Foto: M. Ozmec

Nov predsednik PGD Ptuj je postal Teodor Rajh (desno), poveljnik 
društva pa Primož Korošak.

so na petkovem občnem zbo-

ru po razrešitvi dosedanjega 

vodstva za novega predsedni-

ka PGD Ptuj izvolili 36-letnega 

Teodorja Rajha, za poveljnika 

društva pa šele 22-letnega Pri-

moža Korošaka. Oba sicer ve-

ljata za mlada, prizadevna in 

strokovno usposobljena gasil-

ca, a med starejšo generacijo 

gasilcev je čutiti rahel dvom, 

da gre le za klasično menjavo 

generacije, ozirom za pomla-

jevanje vodstva društva, zato 

se nekateri sprašujejo, ali je 

vmes morda še kaj drugega. 

Humanitarna organizacija 

s skoraj pol milijona evrov 

letnih prihodkov, uspešno 

gospodarsko dejavnostjo in s 

premoženjem, vrednim okoli 

5 milijonov evrov, je očitno 

postala zelo mamljiva, najbolj 

črnogledi pa se celo bojijo, 

da so se nepričakovane spre-

membe zgodile ob pomoči in-

teresov politično obarvanih 

stricev iz ozadja. Ali se motijo 

ali ne, bo pokazal čas.
-OM

Vroča linija Radia Ptuj 
V četrtek, 30. januarja, med 16.00 in 17.00.
Koliko in na kakšen način bo za socialne 

pomoči državljanom še prispevala država?
Voditeljica: Marija Slodnjak

V Vroči liniji boste lahko s pobudami in vprašanji 
sodelovali tudi vi!



V Kidričevem je v zadnjih 
letih v prestopnem roku po-
navadi zelo pestro. Tudi letos 
je tako, čeprav se je doslej 
več govorilo o odhodih kot 
prihodih. O kadrovskih roša-
dah in ciljih smo se pogovar-
jali z Markom Kmetcem. 

Doslej smo pri Alumini-
ju opazili precejšnje šte-
vilo odhodov (Vaš, Osma-
naj, Kovačevič, Horvat, 
Bloudek), na drugi strani 
se je članski ekipi pridru-
žilo pet mladincev. Ka-
kšen je vzrok za ta zasuk?

M. Kmetec: »V klubu smo 
se enostavno dogovorili, da 
bomo poskušali zastavlje-
ne cilje uresničiti z lastnim 
kadrom. Po igrah v mladin-
ski ekipi vidimo, da imamo 
potenciale v lastnih vrstah, 
da gre za dobre igralce, ki 
tudi karakterno ustrezajo 
prehodu v člansko vrsto. Za 
začetek smo priključili pet 
mladih fantov, čez pol leta 
bomo poskušali še z nekate-
rimi. Ekipo bomo gradili na 
lastnem kadru, upamo, da 
bomo pri tem uspešni.«

Je k temu botrovalo dej-
stvo, da z zelo močno eki-
po v jesenskem delu niste 
uresničili zastavljenih re-
zultatskih ciljev?

M. Kmetec: »Res je, da 
smo jesenski del odigrali 
slabše od zmožnosti, a smo 
se v zaključku vendarle uje-
li in pokazali, da uspehi v 
prejšnjih sezonah niso bili 
naključni. Med klubi 2. lige 
pa opažamo, da imajo v pov-
prečju zelo mlade zasedbe in 

tudi sami smo se odločili za 
podoben pristop. Jasno pa je, 
da smo se za ta korak odločili 
na podlagi zaupanja v naše 
mlade fante – mladi si zaslu-
žijo priložnost.«

Okostje ekipe je vendar-
le ostalo nespremenjeno: 
tukaj lahko omenimo 
Murka, Topolovca, Binga, 
Drevenška, Panikvarja, 
Kureža …

M. Kmetec: »Prav zaradi 
tega v spomladanskem delu 
ne pričakujemo posebnih te-
žav. Od teh starejših igralcev 
seveda pričakujemo, da bodo 
mlajšim pomagali pri njihovi 
vključitvi in da jih bodo znali 
usmeriti v pravo smer.«

Kakšen je bil osnovni 
razlog, da ste prekinili so-
delovanje z igralci, ki so 

v Kidričevo prispeli pred 
sezono?

M. Kmetec: »Po jesen-
skem delu prvenstva smo po-
tegnili črto in videli, da so ti 
igralci klubu prinesli prema-
lo koristi. A to še zdaleč ne 
pomeni, da so ti igralci slabi: 
morda jim v Kidričevem kaj 
ni odgovarjalo in bodo imeli 
v novih okoljih več sreče, da 
bodo pokazali svoje nespor-
no znanje. To jim seveda že-
limo!«

Izmed igralcev vašega 
kluba je trenutno najbolj 
»zanimiv« Robert Kurež. 
Obstajajo kakšni konkre-
tni namigi o morebitnem 
prestopu?

M. Kmetec: »Robi je odlič-
no odigral prejšnjo sezono v 
1. ligi, zato so govorice o nje-

govem prestopu v druge sre-
dine nekaj povsem običajne-
ga. Največ lahko naredi sam 
Robi, ki mora dvigniti nivo 
svoje igre iz jesenskega dela. 
Če mu bo to uspelo, potem 
ne vidim razlogov, da ne bi 
storil stopničke višje v svoji 
karieri.«

Bi razmislili o njego-
vem prestopu, če bi se po-
javila resna in konkretna 
ponudba?

M. Kmetec: »Seveda, saj 
zato dejansko vlagamo v 
igralce in jim pomagamo, da 
se razvijajo.«

Pred sezono ste jasno 
kazali ambicije po osvoji-
tvi 1. ali 2. mesta v 2. ligi. 
Se je s spremenjenim ka-
drom glede tega kaj spre-
menilo?

M. Kmetec: »Cilj ostaja 
isti. Poskušali bomo naredi-
ti vse, kar je v naši moči, da 
ostanemo pri vrhu. Drugo 
mesto je za nas realnost, ni-
smo pa še povsem opustili 
tudi boja za 1. mesto, čeprav 
ima Dob zares veliko pred-
nost. Težava je v tem, da je 
spomladi na sporedu zelo 
majhno število tekem, le 12.«

Kakšen bi bil vaš pre-
dlog za podaljšanje pr-
venstva?

M. Kmetec: »Ena od mo-
žnosti je ta, da se uvede šti-
rikrožni sistem, podobno 
kot je v 1. ligi. Ta bi prinesel 
več tekem in posledično več 
gledalcev. Vsekakor pa je to 
vprašanje za NZS, ki bi glede 
tega morala narediti več.«

JM

ALUMINIJ – ŽALEC 10:0 
(9:0)

STRELCI: 1:0 Petek (17.), 2:0 
Drevenšek (30.), 3:0 K. Medved 
(31.), 4:0 K. Medved (35.), 5:0 
Petek (36.), 6:0 Panikvar (40.), 
7:0 Petek (42.), 8:0 Jovanovič 
(43.), 9:0 Drevenšek (45.), 10:0 
Vindiš (80.)

ALUMINIJ: Murko, M. Rešek, 
Bingo,Topolovec, A. Medved, Le-
tonja, Drevenšek. K. Medved, Pa-
nikvar, Petek, Jovanovič. Igrali so 
še: Lipovac, Gerečnik, Lonzarič, 
Cafuta, D. Rešek, Vindiš, Hojnik, 
Vrbanec, Kozar, Cesar, Podbre-
žnik. Trener: Robert Pevnik.

Nogometaši Aluminija iz Kidri-
čevega so v soboto odigrali še 
svojo drugo pripravljalno sreča-
nje. Tokrat so v sončnem in dokaj 
hladnem vremenu na igrišču z 
umetno travo gostili ekipo Žalca, 
sicer člana Štajerske lige. V tej 
fazi priprav so si izbrali nekoliko 
lažjega tekmeca, kar se je po igri 
gostov tudi videlo. Trener Pevnik 
je z začetno enajsterico nekoliko 
nakazal obrise najboljše enajste-
rice, v kateri manjka še Robert 

Kurež. Sicer pa je do prvenstva 
še daleč in se lahko marsikaj 
spremeni. Še vedno manjka Eros 
Grezda, ki naj bi se vrnil ta teden. 
Domači nogometaši so zaigrali 
sproščeno in so imeli zaradi šib-
kejšega tekmeca priložnost za 
odigravanje različnih kombinacij. 
Gostje so brez prejetega gola 
vzdržali do 17. minute, ko je v nji-
hovi mreži počilo prvič. Goliado je 
odprl Timi Petek, ki je do konca 
polčasa dodal še dva zadetka in 
bil s tem najboljši strelec Alumi-
nija. Nogometaši iz Žalca so bili 
v prvem polčasu bolj nemi opa-
zovalci dogajanj na igrišču in so 
med 30. in 45. minuto prejeli kar 
osem zadetkov.

Po številnih menjavah med 
polčasom nogometaši Aluminija 
v nadaljevanju niso bili tako učin-
koviti. Priigrali so si sicer številne 
priložnosti, a so realizirali samo 
eno (Vindiš). Mlajšim nogometa-
šem, ki so nastopili v tem delu 
igre, se vidi, da jim manjkajo izku-
šnje. Zagotovo pa se splača biti z 
njimi potrpežljiv ...

Danilo Klajnšek

Mali nogomet
Ekipa Poetovia vnovič 
na vrhu

Stran 14
Šah
Najboljši domačin je bil 
Janko Bohak

Stran 14

Rokomet
Pušnikova premalo za 
pozitiven rezultat

Stran 12
Rokomet
Že v sredo izkoristiti 
priložnost proti Ribnici

Stran 12

Odbojka
V napetem derbiju 
zmagale Ptujčanke

Stran 13
Boks
V ptujski Gimnaziji 
sedem dvobojev

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Danilo Klajnšek, Uroš 
Krstič, Milan Zupanc, Niko Šoštarič, 
Peter Golob, Ivo Kornik, Simeon Gönc, 
Sebi Kolednik, Janko Bezjak, Franc 
Slodnjak, Uroš Esih, Silva Razlag, 
Janko Bohak, Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič
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ZAGREB – ZAVRČ 1:1 
(0:0)

STRELEC ZA ZAVRČ: Težak 
(70.)

ZAVRČ: Bešenić, Sambolec, 
Murko, S. Čeh, Kokol, A. Čeh, Ma-
tjašič, Brlečić, Fuček, Smrekar, 
Kresinger. Igrali so še: Lešnik, 
Vaš, Težak, Kurbus, Dugolin. Tre-
ner: Viktor Trenevski.

Nogometaši Zavrča so se v 
nedeljo podali v hrvaško pre-
stolnico, kjer so se z doma-
čim prvoligašem pomerili na 
prijateljski tekmi. Srečanje 
je bilo odigrano na igrišču z 
naravno travo, zaradi obilnih 
snežnih padavin pa je bil te-

ren zelo težek za igro, pred-
vsem v drugem delu je pov-
sem prevladovalo blato. Beli 
so nastopili oslabljeni, saj so 
v Zagrebu manjkali Fink, Go-
lubar, Kelenc in Šafarić, hitro 
se je poškodoval tudi S. Čeh, 
ki ga je menjal Kurbus. 

V prvem delu so bili ne-
koliko podjetnejši domačini, 
toda na nobeni strani večje 
priložnosti ni bilo. Za Zavrč 
je najlepšo zapravil Brlečić, 
ki je streljal od daleč. V dru-
gem delu so gledalci videli 
še manj nogometa, teren je 
pač naredil svoje. Igra je zve-
čine potekal med obema ka-
zenskima prostoroma, kljub 

temu pa sta bila dosežena 
dva zadetka. Domačini so 
povedli v 60. minuti iz enajst-
metrovke, ki jo je po igranju 
z roko v svojem kazenskem 
prostoru zakrivil Sambolec. 
Zavrč je izenačil v 70. minu-
ti, izjemen zadetek pa je do-
segel novinec, Mario Težak, 
ki je domačega čuvaja mreže 
ukanil s t. i. »lobom«.

Naslednje srečanje bodo 
beli odigrali v sredo v Kidri-
čevem, ko se bodo ob 15.30 
pomerili z domačim Alumi-
nijem. Dan zatem bodo odšli 
na priprave v hrvaško letovi-
šče Novigrad.

tp

Nogomet � Marko Kmetec, NK Aluminij

»Cilji ostajajo isti, 1. ali 2. mesto«
Nogomet � Prijateljska tekma

Nogomet � NK Zavrč

Težak zadel na prvem srečanju

Foto: Črtomir Goznik

Marko Kmetec, Aluminij

Foto: Črtomir Goznik

Timotej Petek (Aluminij, rdeči dres) je dosegel tri zadetke.

Foto: Črtomir Goznik

Boris Sambolec (Zavrč)



Tenzor DP-Logik 
Ptuj – Zelene doline 
Žalec 20:32 (8:15)

ŽRK MERCATOR DP-LOGIK 
PTUJ: Pušnik, Kac 1, Majcen, Am-
brož 1, Ivančič, Gavez 1, Lazar, 
Zorec 1, Požgan, Borovčak 9, Šraj-
ner, Žiher, Frangež 4, Selinšek 3. 
Trener: Marjan Valenko

Za mladimi ptujskimi roko-
metašicami je zahteven niz 
dveh tekem v treh dneh, kar 
se je prav gotovo poznalo tudi 
na višini rezultata. V petek 
je na Ptuju gostoval Žalec, za 
katerega nastopata nekdanji 
igralki ptujske vrste Sabina 
Majcen in Patricija Korotaj. 
Poleg njiju zasedba iz Savinj-
ske doline premore odlične 
rokometašice, kar se pozna na 
prvenstveni tabeli. Domačin-
ke so se jim sicer upirale po 

najboljših močeh, toda kako-
vostna razlika je v tem trenut-
ku pač prevelika.

V uvodu srečanja gledalci 
niso videli ničesar novega, saj 
so varovanke Marjana Valenka 
spet pričele obupno in favori-
zirane gostje so povedle 0:7. 
Že po nekaj minutah so bile 
torej mlade domačinke pred 
praktično nepremostljivo ovi-
ro. Res je sila zanimivo, da se 
te stvari ponavljajo in ptujska 
vrsta praktično vsako tekmo 
začne z zaostankom. Tokrat 
je bila za to poleg nezbrano-
sti kriva še obilica smole, saj 
je bilo ogromno zgrešenih 
»zicerjev«, nekajkrat pa je ve-
selje Ptujčankam preprečila 
tudi vratnica. Po uvodnem 
šoku so domačinke nekako 

le strnile svoje vrste, igro 
je čedalje bolje povezovala 
Selinškova in domačinke so 
se pred skromnim številom 
gledalcev v Ljudskem vrtu 
nekajkrat približale na pet za-
detkov zaostanka (4:9). Kljub 
temu je bilo v vrsti Ptujčank 
premalo razpoloženih igralk, 
kar so gostje pod taktirko 
Dejana Tomazinija s pridom 
izkoristile. Mlada domača 
vrsta se ni predajala tudi v 
nadaljevanju, predvsem velja 
omeniti v petek zelo razpolo-
ženo vratarko Pušnikovo, ki je 
v 45. minutah, kolikor jih je 
prebila na parketu, zbrala kar 
16 obramb. Na drugi strani je 
bila neusmiljena Avbljeva, ki 
je dosegla 10 zadetkov, prva 
strelka lige Turnškova pa jih 

je prispevala 7. Svoje sta do-

dali še obe »Ptujčanki«, Majc-

nova je blestela s 6 zadetki, 

Korotajeva pa je zabila en gol. 

Na koncu je prednost Žalca 

znašala 12 zadetkov. Med tek-

mo se je poškodovala mlada 

Ivančičeva, ki si je po trku z 

eno izmed tekmic poškodova-

la koleno. 

Prvenstvo še naprej pote-

ka z veliko hitrostjo, saj že v 

sredo, 29. 2., na Ptuju gostu-

je ekipa Celja, tekma se bo v 

Ljudskem vrtu pričela ob 19. 

uri. V tem tednu bodo dejavne 

tudi mlajše selekcije, saj bodo 

kadetinje in starejše deklice 

A v torek gostile ekipo Alena 

Mihalja.
tp

Vrani Vransko – Ptuj 
81:56 

10:8, 25:10, 19:18, 27:20
PTUJ: Mesarič 2, Damiš, 

Žnidarič 15, Kramberger 8, Marin 
14, Pukšič, Likavec 8, Rojs 2, D. 
Holc 7. Trener: Matjaž Damiš

Tekma med Vrani in Ptujem 
se je na obeh straneh začela 
sila nervozno, kar se vidi tudi 
iz nizkega števila doseženih 
točk v prvih desetih minutah 
– 18. Mladi ptujski košarkarji 
– v prvi peterki so zaigrali tri-
je mladinci – so se v obrambi 
postavili zelo strnjeno, kar je 
delalo Vrančanom kar precej 
težav. Domačini so ob tem 
precej podcenjevali gostujo-
čo ekipo. V drugih desetih 
minutah so domačini zadeli 
kar nekaj metov z razdalje ter 
si priigrali visoko prednost. 
Do te so prišli tudi s konstan-
tnim pritiskom na ptujskega 
organizatorja igre Mesariča (prvega organizatorja Brkiča 

ni bilo na tekmi, prav tako 
sta manjkala v letošnji sezoni 
daleč najboljša igralca Ferme 
in Holc), tako da so prestregli 
veliko podaj, ki so jih kasneje 
realizirali s koši. Ptujčani so 
imeli pri organizaciji igre za-
res velike težave, prav tako pa 
sta svoje naredila tudi sodni-
ka, ki sta jim dosodila obču-
tno preveliko število osebnih 
napak. Ob polčasu je bilo že 

17 točk prednosti in Vrani so 
bili na dobri poti do zmage, 
ki so jo v nadaljevanju tekme 
tudi potrdil. Trener Matjaž Da-
miš je v tretji četrtini na mesto 
organizatorja postavil Damiša, 
ki je nalogo opravil zelo soli-
dno, enako velja tudi za edi-
nega višjega ptujskega igralca 
Likavca. Spremenjena posta-
va je držala rezultatski korak 
skozi celotno tretjo četrtino, 
medtem ko so domačini v za-

dnjem delu ponovno zaigrali 
bolj zbrano in so ta del dobili 
za sedem točk. Končni rezul-
tat je bil 81:56, a se zdi razlika 
25 točk vendarle previsoka. 
Delno sta na ta visok poraz 
Ptujčanov vplivala tudi sodni-
ka, ki sta vsaj v drugi četrtini 
domačinom »pomagala«, da so 
se odcepili na varno razdaljo, 
saj so si v tem delu tekme prii-
grali odločilno prednost.

David Breznik
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Judo � Uspeh Ljutomerčanov na DP: 
Žiga Šendlinger državni prvak

V Slovenski Bistrici je na državnem prvenstvu nastopilo 120 
judoistov. Z zelo dobrimi rezultati so se izkazali tekmovalci TVD 
Partizan Ljutomer, ki so ekipno osvojili 5. mesto, članski držav-
ni prvak pa je v kategoriji do 60 kg postal Žiga Šendlinger. Velik 
uspeh Ljutomerčanov je dopolnil Patrik Vojsk s 3. mestom (+100 
kg), pri članicah pa sta bili ljutomerski judoistki Katja Čeh in Hana 
Prelog (-57 kg) peti. 

NŠ

1. A SRL (ž)
REZULTATI 14. KROGA: Tenzor 

DP Logik Ptuj – Zelene Doline Ža-
lec 20:32 (8:15), Celjske mesnine 
– Zagorje Gen I 24:37 (11:17), 
Naklo Peko Tržič – Piran 33:42 
(13:20), Mlinotest Ajdovščina – 
Veplas Velenje 27:21 (15:8), ŽURD 
Fikon Koper – Krka 26:32 (14:14). 
Srečanje 13. kroga Zelene doline 
Žalec – Celjske mesnine bo odi-
grano v sredo, 5. februarja.
1. ZAGORJE GEN-I 14 14 0 0 28
2. CELJSKE MESNINE 13 10 1 2 21
3. VEPLAS VELENJE 14 9 1 4 19
4. KRKA 14 8 3 3 19
5. PIRAN 14 8 1 5 17
6. Z. DOLINE ŽALEC 13 6 1 6 13
7. MLIN. AJDOVŠČINA 14 6 1 7 13
8. ŽURD FIKON KOPER 14 3 0 11 6
9. RENTOR DP LOGIK 14 1 0 13 2
10. NAKLO PEKO TRŽIČ 14 0 0 14 0

Razpored zadnjih štirih krogov:
5. Krka NM - 16 točk (Maribor doma, Ribnica v gosteh, Slovan v 

gosteh, Gorenje doma);
6. Trimo - 16 točk (Sevnica doma, Izola v gosteh, Krško doma, 

Sviš v gosteh);
7. Jeruzalem - 16 točk (Ribnica doma, Sevnica v gosteh, Izola 

doma, Krško v gosteh);
8. Sevnica - 13 točk (Trimo v gosteh, Jeruzalem doma, Ribnica 

doma, Izola v gosteh).

Rokometaši Jeruzalema so 
priprave na drugi del prven-
stva končali z zmago na četrti 
pripravljalni tekmi. Po Dravi 
(30:25), Gorišnici (29:28) in 
Varaždinu (26:33) je bil tek-
mec še četrti sosed – Velika 
Nedelja. Ormožani so slavili z 
izidom 32:18 (16:7). Vratarji 
Jeruzalema so skupaj zbrali 
16 obramb: Boštjan Belec 
10, Sandi Žuran in Tomaž 
Cvetko po 3. Najuspešnejši 
strelec pri Ormožanih je bil 
z devetimi zadetki Dominik 
Peček, Danijel Mesarić jih je 
dodal 7, Bojan Čudič 6. Za-
radi poškodbe nista zaigrala 
Siniša Radujković in Damir 
Mavrič, Aleš Šišmanovič pa je 
odigral le en polčas. Upati je, 
da bodo fantje proti Ribnici 
že na razpolago trenerju Saši 
Prapotniku.

Že v sredo, 29. 1., bo ob 19. 
uri pred četo trenerja Pra-
potnika izjemno pomembna 
tekma. V goste trdnjave Har-
dek prihaja Ribnica, trenu-
tno četrtouvrščena ekipa in 
najprijetnejše presenečenje 
prvenstva. Ribničani so tek-
mo v prvem delu sezone proti 
Jeruzalemu dobili s kar 40:31 
(24:16), vendar to v času štirih 
zaporednih ormoških pora-
zov. Ribnica se lahko pohvali z 
odličnim vratarskim dvojcem 
Mark Klarič in Jošt Perovšek, 
ki sta oba vzgojena v ribniški 
rokometni šoli. V zunanji lini-
ji letos blestita Patrik Leban 
in Blaž Nosan (prvi strelec 

ekipe), ki sta Ormožanom v 
Ribnici skupaj nasula kar 19 
zadetkov. Na črti je neugodni 
krožni napadalec Blaž Fink, 
na krilnih položajih odlična 
realizatorja Peter Pucelj in Črt 
Abrahamsberg, bivši mladin-
ski in kadetski reprezentant 
Slovenije. Ne smemo še poza-
biti na levičarja Alena Marko-
viča in Jana Grebenca, ki se 
tudi marljivo vpisujeta med 
strelce.

Ekipa Ribnice je v 18 krogih 
zbrala 22 točk in je zanesljiv 
potnik v Ligo za prvaka. Zelo 
blizu uvrstitvi med najboljših 
šest v državi bi z zmago proti 
Ribnici bili tudi Jeruzalemčki, 
ki si trenutno z novomeško 
Krko in trebanjskim Trimom 
delijo peto do sedmo mesto s 
16 osvojenimi točkami. Kape-
tan Jeruzalema Bojan Čudič 
je pred tekmo povedal: »Z 
borbeno in kolektivno igro 
ter ob glasni vzpodbudi naših 
zvestih navijačev lahko na do-
mačem parketu presenetimo 
Ribnico, ki v Ormož prihaja 
sproščena in v vlogi favorita. 
Ponujeno priložnost za uvrsti-
tev v Ligo za prvaka bomo po-
skušali izkoristiti že v prvem 
poskusu.«

Upati je, da bo dvorana na 
Hardeku kljub sredi znova 
tako lepo polna, kot je bila v 
zaključku leta 2013, ko so nas 
ormoški rokometaši razvese-
ljevali z zmagami.

uk

Rokomet � Jeruzalem Ormož

Že v sredo izkoristiti 
priložnost proti Ribnici

Rokomet � 1. A SRL (ž)

Pušnikova premalo za pozitiven rezultat

Košarka � 4. SKL vzhod 1 (m)

Tudi iz Vranskega z ničlo na računu

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice so se po začetnem zaostanku v nadaljevanju dobro upirale favoriziranim go-
stjam (na fotografiji Barbara Borovčak).

Foto: Črtomir Goznik

Sašo Prapotnik (Jeruzalem Ormož)

4. SKL vzhod 1 (m)
REZULTATI 9. KROGA: Vrani 

Vransko – Ptuj 81:56, Vojnik – Po-
savje Sevnica 66:80, Nazarje – Bi-
strica 73:66.
1. NAZARJE  9 9 0 18
2. POSAVJE SEVNICA  9 5 4 14
3. BISTRICA  9 5 4 14
4. VOJNIK  9 5 4 14
5. VRANI VRANSKO  9 3 6 12
6. PTUJ  9 0 9 9

Foto: Črtomir Goznik

Benjamin Marin (KK Ptuj, beli dres, na fotografiji) je bil ob Gorazdu Žnidariču najboljši strelec svoje 
ekipe.



V 12. krogu so bili izmed 
obeh ptujskih ekip uspešnej-
ši moški, ki so slavili na go-
stovanju pri Slovenj Gradcu. 
Dekleta so igrala pomembno 
tekmo s Trebnjim, ki je na 
lestvici uvrščena tik pred nji-
mi. Zmaga na tej tekmi je bila 
v bistvu skorajda nujna, saj 
bi se v nasprotnem primeru 
Trebanjke po točkah precej 
oddaljile. Zgodilo pa se je rav-
no to ... Po uvodnem porazu 
Nade Fridl je Melita Krušič 
rezultat izenačila na 1:1. Nato 
so gostje povedle 1:3, Marina 
Kramberger pa je z zmago 
(2:3) še ohranila upanje v mo-
goči srečni razplet. Tega pa 
žal ni bilo in gostje so se vese-
lile zmage, s katero imajo se-
daj štiri točke prednosti pred 
Ptujčankami.

Moški del ekipe je na gosto-
vanju še petič v tem prvenstvu 
zmagal. Fantje so igrali dobro, 
saj so kar trije posamezniki v 
moštvu kroga na gostovanjih. 
Ptujčani so z zmagama Robi-
ja Goloba in Zdravka Sušnja 
povedli 0:2. Pri rezultatu 1:2 
sta novi točki dodala še Boris 
Premzl in Dani Kozoderc in 
zmaga ni bila več vprašljiva. Z 
njo so Ptujčani na lestvici pre-
skočili tokratne tekmece.

1. B SKL (ž)
REZULTATI 12. KROGA: Dra-

va – Trebnje 2:6, Izola – Raden-
ska 2:6, Gorica – Mas Tech 4:4, 
Šoštanj – Celje II. 2:6, Impol – 
Miklavž 5:3

1. MIKLAVŽ 12 9 0 3 18
2. CELJE II. 12 8 0 4 16
3. RADENSKA 12 7 1 4 15
4. IMPOL 12 7 1 4 15
5 MAS TECH 12 6 1 5 13
6. IZOLA 12 5 1 6 11
7. GORICA 12 5 1 6 11
8. TREBNJE 12 5 0 7 10
9. DRAVA 12 3 0 9 6
10. ŠOŠTANJ 12 2 1 9 5

DRAVA – TREBNJE 2:6 
(2905 – 3007)

DRAVA: Fridl 471, Krušič 506, 
Pavlič 476, Plajnšek 465, Kram-
berger 517, Bombek 221 –Kolar 
249

3. SKL vzhod (m)
REZULTATI 12. KROGA: Slo-

venj Gradec – Drava 2:6, Ceršak 
– Radenska 7:1, Ruše – Konjice 
6:2, Pivovarna Laško – Prepo-
lje1:7, Korotan – DeVesta 2:6

1. CERŠAK 12 9 0 3 18
2. DE VESTA 12 8 1 3 17
3. KONJICE 12 7 0 5 14
4. PIVOVARNA LAŠKO 12 6 0 6 12
5. PREPOLJE 12 6 0 6 12
6. DRAVA 12 5 1 6 11
7. SLOVENJ GRADEC 12 4 2 6 10
8. RUŠE 12 5 0 7 10
9. RADENSKA 12 4 1 7 9
10. KOROTAN 12 3 1 8 7

SLOVENJ GRADEC – 
DRAVA 2:6 (3333 – 3384)

DRAVA: Golob 572, Sušanj 
576, Podgoršek 536, Premzl 
586, Kozoderc 554, Čeh 560.

Danilo Klajnšek

torek � 28. januarja 2014   13Šport, rekreacija

Boks klub Ring Ptuj in Bo-
ksarska zveza Slovenije sta v 
športni dvorani Gimnazije 
Ptuj izvedla 4. krog tekmova-
nja v 1. in 2. ligi. Po uradnem 
tehtanju je bilo na sporedu 
deset parov, a so gledalci zara-
di odpovedi lahko spremljali 
le sedem dvobojev. V njih so 
sodelovali predstavniki BK 
Kranj, ŽBK Maribor, BK Lju-
tomer, BK Grosuplje, BK Fuži-
nar, BK Knockout, BK Legio-
nar Ptuj in BK Ring Ptuj.

Slednji je na tehtnico poslal 
veliko svojih tekmovalcev, a 
so tekmece dobili le štirje. Iz-
med teh je brez borbe zmagal 
Denis Lazar, saj je njegov 
predvideni nasprotnik Nikola 
Čukovič dvoboj predal. Prvi 
izmed domačih boksarjev je 
v ring stopil Leon Lovrec, 
za katerega je bil to premier-
ni uradni dvoboj. Proti Tilnu 
Stajnku (BK Ljutomer) se je na 
uvodu boril z začetno tremo, 
med dvobojem pa se je sprostil 
in poslušal navodila trenerja. 
Tako je dvoboj pogumno od-
boksal do konca in v precej 
izenačenem dvoboju vpisal 
prvo zmago. Nekoliko bolj le-
žerno je svoj dvoboj pričel tudi 
Robert Šimončik. Ta je v prvi 
rundi prepustil pobudo Benja-
minu Gašpariču, medtem ko 
je bil sam preveč pasiven. V 
nadaljevanju je bolj iskal čisto 

borbo, v kateri je ponovno po-
kazal svoje tehnične sposob-
nosti. Sodnik v ringu je v tretji 
rundi po seriji natančnih udar-
cev in izvrstnih kombinacij Ga-
špariču dvakrat štel, tako da je 
Šimončik dobil dvoboj s sogla-
sno sodniško odločitvijo. Tretji 
predstavnik ptujskega kluba je 
bil v velterski kategoriji Aleš 
Kujavec, ki mu je nasproti stal 
aktualni državi prvak Daniel 
Babič (BK Knockout). Kot po 

navadi je Kujavec boksal na di-
stanci in je potrpežljivo čakal 
svoje priložnosti. Babič je bil v 
dvoboju na trenutke aktivnejši 
boksar, a mu je Kujavec prav 
gotovo zadal veliko več čistih 
udarcev. Sodniki so ob nego-
dovanju gledalcev zmago z 1:2 
prisodili Babiču.

Ob ringovcih je imel prija-
vljenega tekmovalca tudi BK 
Legionar, Davida Kramberger-
ja. A se je njegov tekmec Jurij 

Pajk iz BK Grosuplje očitno 
prestrašil Krambergerja in je 
dvoboj brez borbe predal.

BK Ring je v 4. krogu tekmo-
vanja v 1. in 2. ligi vpisal novih 
10 točk in ostaja prepričljivo v 
vodstvu v skupnem seštevku. 
Cilj ekipe je vrnitev državnega 
naslova v elitnem tekmovanju 
ponovno na Ptuj. Naslednji, 
predzadnji krog bo ob koncu 
februarja v Ljubljani.

David Breznik

Boks � 1. in 2. slovenska liga

V ptujski Gimnaziji tokrat sedem dvobojev

Foto: Črtomir Goznik

V enem najbolj tesnih obračunov je krajšo potegnil Aleš Kujavec (BK Ring).

ŽOK AC Prstec Ptuj 
– Kostmann Slovenj 
Gradec 3:2

22, -23, -21, 18, 7
ŽOK AC PRSTEC PTUJ: Pukla-

vec, Cvirn, Kokol, Intihar, Radivoj, 
Miličević M., Seničar, Miličević T, 
Emeršič, Vodopivec. Trenerka: 
Cristea Voichita Loredana.

Ljubitelji odbojke, ki se jih 
je tokrat na derbiju druge 
lige zbralo precej več kot obi-
čajno, so lahko dobri dve uri 
uživali ob zanimivi in napeti 
tekmi. Obe ekipi sta skozi pet 
nizov pokazali izjemno bor-
benost in nepopustljivost za 
vsako točko.

Slovenjgradčanke so dvoboj 
bolje pričele, saj so po nekaj 
napakah domače vrste takoj 
povedle 0:4. Prednost nekaj 
točk so držale predvsem za-
radi boljšega napada, igre v 
polju in slabega sprejema Ptuj-
čank. Tako so v sami končnici 
1. niza že vodile 13:19, nakar 
so domače odbojkarice str-
nile svoje vrste in so zaigrale 

bistveno bolj zbrano, odloč-
no in učinkovito. V samem 
zaključku niza se je najbolj iz-
kazala podajalka Maruša Mili-
čevič, ki je s svojimi odličnimi 
podajami in predvsem servisi 
svojo ekipo najprej pripeljala 
do priključka s Korošicami 
ter nato celo do popolnega 
preobrata – 25:22. Drugi niz 
je bil sila izenačen in se je v 
glavnem igralo točko po toč-
ko. Največ jih je v domači vr-
sti dosegla Anja Cvrin, ki pa 
so jo v končnici v odločilnih 
točkah odbojkarice Kostman-
na dvakrat blokirale in pre-
vesile tehtnico na svojo stran 
– 23:25. Gostje so bile boljše 
v prvem nizu in so ga izgubi-
le, ter slabše v drugem, ki so 
ga dobile … Dobljen niz je dal 
gostjam še dodatnega poleta, 
ki so v tretjem ponovno pri-

čele zelo dobro z odlično igro 
v polju ter z nekaj uspešno 
zaključenimi napadi so si hi-
tro priigrale visoko prednost 
4:11. Po minuti odmora tre-
nerke Cristee Voichite Lore-
dane so Ptujčanke po servisu 
Intiharjeve osvojile štiri točke 
in so se Slovenjgradčankam 
nekoliko približale. Te so ves 
čas vodile za nekaj točk, pred-
vsem zaradi dobrega napada. 
Ekipi sta bili blizu skupaj še 
pri rezultatu 20:22, nato pa so 
ptujske igralke naredile nekaj 
nepotrebnih napak in gostje 
so povedle z 1:2 v nizih. Četr-
ti niz je pripadel igralkam AC 
Prstec, potem ko je Cvirnova 
svojo ekipo z dobrimi zače-
tnimi udarci in pravo serijo 
pripeljala do vodstva 10:5. V 
nadaljevanju so gledalci spre-
mljali izreden boj za vsako 

žogo ali točko, a več nepopu-
stljivosti in volje je bilo tokrat 
na domači strani, tako da so 
niz dobile s 25:18. 

Sledil je odločilni peti niz, v 
katerem so Ptujčanke zaigrale 
še bolj kolektivno in odločno, 
kar se je kazalo skozi uspešne 
napade, bloke in servise. Pri 
servisih se je izkazala Andreja 
Radivoj, saj gostje iz Slovenj 
Gradca kar nekaj njenih za-
četnih udarcev niso uspele 
sprejeti in nadaljevati z napa-
di. Tako so si Ptujčanke hitro 
priigrale visoko prednost in 
so na koncu zmagale s 15:7. 
To je bila pomembna zmaga 
za ptujske odbojkarice, ki so 
delovale kot prava ekipa, ki v 
sezoni 2013/14 prav gotovo 
sodi v sam vrh 2. lige.

David Breznik

Odbojka � 2. DOL vzhod (ž)

V napetem derbiju zmagale Ptujčanke

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice (na fotografiji Maruša Miličevič) so se v derbiju borile za vsako žogo.

Tesni zmagi vodilnih 
ekip v članski 
konkurenci

ČLANI 
REZULTATI 10. KROGA: ŠD 

Zg. Pristava I – KMN Majolka 
5:3, ŠD AS – Strmec 5:4, ŠD 
Zg. Pristava II – Krovstvo Petro-
vič ŠD Selan 0:6, ŠD Pobrežje 
– Klub R21 3:3, EHM Team – 
NK Videm 5:3, Konstrukterstvo 
Osenjak Franci – Joe Fernandes 
2:3. Prosta je bila ekipa ŠD Maj-
ski Vrh:

1. ŠD AS 9 8 0 1 61:36 24
2. ZG. PRISTAVA I 10 8 0 2 55:32 24
3. KMN MAJOLKA 9 6 2 1 41:22 20
4. ŠD POBREŽJE 9 6 1 2 40:21 19
5. KLUB R21 9 6 1 2 42:29 19

6. ŠD MAJSKI VRH    9 6 0 3 44:25 18
7. ŠD SELAN   9 6 0 3 40:22 18
8. J. FERNANDES 10 3 1 6 25:55 10
9. EHM TEAM   9 2 1 6 35:41  7
10. KON. OSENJAK   9 2 0 7 34:58  6
11. NK VIDEM 10 2 0 8 28:57  6
12. ZG. PRISTAVA II   9 1 0 8 23:53  3
13. STRMEC   9 0 2 7 21:38  2

VETERANI
REZULTATI 7. KROGA: ŠD Po-

brežje – NK Videm 5:5, KMN Ma-
jolka – Gostišče Kozel ŠD Selan 
6:4, Joe Fernandes – ŠD Lanco-
va vas 4:4.

1. KMN MAJOLKA 7 7 0 0 54:27 21
2. ŠD POBREŽJE 7 3 1 3 30:29 10
3. LANCOVA VAS 7 3 1 3 25:31 10
4. KOZEL SELAN 7 3 0 4 30:30   9
5. J. FERNANDES  7 2 1 4 31:39   7
6. NK VIDEM (-2) 7 1 1 5 17:31   2

Darko Lah

Mali nogomet � ONL Videm

Ekipa Krovstvo Petrovič ŠD Selan je v tem krogu dosegla pol du-
cata zadetkov.

2. DOL vzhod (ž)
REZULTATI 12. KROGA: AC 

Prstec Ptuj – Kostman Slovenj 
Gradec 3:2, Mislinja – Prevalje 
0:3, Murska Sobota – Swatyco-
met Zreče 0:3, Celje – Benedikt 
3:1, Mozirje – Kajuh Šoštanj1:3
1. PREVALJE  12 11 1 33
2. KOSTMAN S. GRADEC 12 10 2 31
3. KAJUH ŠOŠTANJ 12 9 3 26
4. AC PRSTEC PTUJ 12 9 3 25
5. BENEDIKT 12 5 7 17
6. SWATYCOMET ZREČE 12 4 8 13
7. CELJE 12 4 8 12
8. MOZIRJE 12 4 8 11
9. MURSKA SOBOTA 12 3 9 9
10. MISLINJA 12 1 11 3

Kegljanje

Moški z zmago preskočili 
Slovenj Gradec
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Končni vrstni red: 
1. Miljenko Kelemen (HRV) 6,5, 

2. Bernard Perič (ŠK Zagorje) 6,5, 
3. Janko Bohak, 4. David Murko, 
5. Miloš Ličina, 6. David Zagor-
šek (vsi ŠD Ptuj) vsi 5,5 točke, 
7. Emerik Matkun (HRV) 5,5, 8. 
Mitja Kramberger (ŠD Destrnik) 
5, 9. Andraž Šuta (ŠD Ptuj) 4,5, 
... 12. Leon Selišek, 13. Ciril Ku-
žner, 14. Klemen Kovačec, vsi 
4,5, 15. Alja Janžekovič (vsi ŠD 
Ptuj) 4 …

Milan Emeršič, kapetan Poetovia Plindom 0807300: »Malo 
nas je zmotilo to, da smo precej mešana ekipa, ker imajo nekateri 
igralci svoje obveznosti v klubih in niso mogli zaigrati. Tudi zato 
smo verjetno na prvi tekmi 'kiksnili', toda na koncu se je dobro 
izteklo. Pred samim začetkom smo načrtovali naskok na prvo me-
sto, saj smo imeli kakovostno ekipo. Skupaj smo stremeli k temu 
in v finalu tudi izpolnili cilj.«

Janko Turk, vodja tekmovanja: »S samo izvedbo lige smo za-
dovoljni. Slavila je ekipa, ki je bila najboljša že po rednem delu 
prvenstva, obenem pa je bila zmagovita ekipa tudi najbolj disci-
plinirana ekipa lige. Gospodarsko stanje je na žalost pač takšno, 
da se ekipe ne odločajo več tako pogosto za igranje v ligi, poleg 
tega pa je na našem koncu zelo prisoten veliki nogomet, zato tudi 
nekateri igralci, ki nastopajo v velikem nogometu, niso mogli zai-
grati. Dokler bo taka situacija, moramo biti zadovoljni s tem, kar 
imamo, seveda pa upamo, da bomo nekoč spet imeli 20 ekip in 
več. Toda ekipe, ki nastopajo vsako leto, prinašajo kakovost in da-
jejo ligi neko podobo. Vrstni red je glede na redni del pričakovan, 
čeprav je v sami končnici kazalo, da lahko prvak postane vsaka 
ekipa od sodelujočih.«

Finalni turnir:
POETOVIO PLINDOM 

0807300: Trop, Perkovič, 
Klinger, Horvat, Emeršič, 
Zagoršek, Šnofl, Nešič, Fridl

ŠD RIM: Zupanič, Vogri-
nec, Krajnc, M. Gajser, R. 
Železnik, Tominc, Škrabl, T. 
Gajser, Kodrič, B. Železnik

KMN DRAŽENCI: Janže-
kovič, Jazbec, Gaiser, Šošta-
rič, Vindiš, Črnko, Fideršek, 
B. Kurež

Zaključek Zimske lige ma-
lega nogometa je na tribune 
športne dvorane Center na 
Ptuju privabil lepo število 
ljubiteljev nogometa. Za na-
slov najboljšega v 23. izvedbi 
lige so se med seboj pomerili 
Poetovio Plindom 0807300, 
ŠD Rim in KMN Draženci. V 
zares kakovostnih in napetih 
predstavah so naslov najbolj-
šega v svoje vitrine ponovno 
vrnili igralci Poetovia.

V soboto je bil najprej 
na sporedu zadnji, 11. krog 
rednega dela lige, kjer je iz-
stopalo srečanje Poetova in 
Rima, ki je bilo torej uvertu-
ra v nedeljsko tekmo. Slavila 
je ekipa Rima s 4:3. Tudi na 
drugih tekmah ni bilo prese-
nečenj, kar je pomenilo, da 
se je kot tretjeuvrščena ekipa 
v končnico tekmovanja uvr-
stila ekipa KMN Draženci. V 
nedeljo so bili v najboljšem 
položaju igralci Poetovia (v 
finale so prinesli 3 točke), 
kar so na koncu tudi upravi-
čili in slavili. Za ta dosežek so 
se morali pošteno preznojiti, 
zato pa je bilo pred kar 250 
gledalci veselje toliko večje. 
Iz vrst zmagovalne ekipe lige 
prihaja tudi najboljši strelec 
lige, Robert Kurež (v finalu 
ni nastopil), ki je zabil 17 za-
detkov. 

Po nekaj letih stagnacije je 
zimska liga MNZ Ptuj ponov-
no zaživela v vsem svojem 
sijaju. Samo splet nesrečnih 
okoliščin (nesreča ekipe FC 
Ptuj in izstop) je bil kriv, da 
letos ni nastopilo parno šte-
vilo ekip (12). Te, ki so igra-
le, so tekmovanje vzele z vso 
resnostjo, saj v celotni sezoni 
ni bila odigrana le ena tekma. 
Tudi kakovost lige se ponov-
no dviga, za dodaten čar pa 
seveda poskrbijo igralci iz 
spodnjepodravskega konca, 

ki nastopajo v najvišjih ligah 
velikega nogometa pri nas. 
Zastor za 23. izvedbo Zimske 
lige je padel, z velikim vese-
ljem pa lahko zaradi vsega 
naštetega pričakujemo na-
slednjo sezono, ko se bodo v 
dvoranah za žogo ponovno 
podili najboljši igralci malega 
nogometa na našem koncu.

KMN DRAŽENCI - 
POETOVIO PLINDOM 
0807300 4:2 (2:1)

STRELCI: 1:0 Fideršek (8,), 2:0 
Vindiš (9.), 2:1 Šnofl (15.), 2:2 
Šnofl (20.), 3:2 Vindiš (29.), 4:2 
Fideršek (30.)

Uvodno srečanje končnice je 
presenetljivo pripadlo ekipi iz 
Dražencev, ki je zaradi poškodbe 
že v uvodu ostala brez Šoštariča. 
Vindiš in Fideršek sta belim v 

razmiku minute zagotovila lepo 
prednost, izid polčasa je postavil 
Šnofl. V drugem delu smo videli 
velik pritisk Poetovia, Draženci so 
le redko prihajali čez polovico igri-
šča, izenačil pa je Šnofl. Ko so že 
vsi pričakovali popoln preobrat, 
sta v sami končnici po odvzeti 
žogi iz protinapada zadela Vindiš 
in Fideršek.

ŠD RIM – KMN DRAŽENCI 
5:1 (1:1)

STRELCI: 1:0 T. Gajser (5.), 1:1 
Jazbec (9.), 2:1 Tominc (19.), 3:1 
T. Gajser (24.), 4:1 Tominc (26.), 
5:1 M. Gajser (28.)

Če bi Draženci, ki so v uvodu 
šokirali Poetovio, premagali še 
Rim, bi osvojili naslov prvaka 
zimske lige. Ni veliko manjkalo in 
zgodilo bi se prav to. Kljub temu 
da so nastopili oslabljeni (brez 
Petka in Reška), so imeli pri izi-
du 1:1 v 17. minuti igralca več, 

Šahovsko društvo Ptuj je 
uspešno končalo tradicional-
ni mednarodni turnir Ptuj 
Open 2013, ki je bil tokrat že 
osmi po vrsti. Na seznam zma-
govalcev se je kot peti vpisal 
MK Miljenko Kelemen iz 
Hrvaške; na dosedanjih sed-
mih turnirjih so ta naslov 
osvojili štirje različni šahisti. 
Posebnost letošnjega turnirja 
je bilo predvsem veliko števi-
lo domačih mladincev, ki so 
se dokaj enakovredno kosali 
s starejšimi in izkušenejšimi 
igralci.

Ob začetku turnirja je za 
prvega favorita veljal MK Fjo-
dor Žugaj iz Maribora. Po za-
četnih treh kolih, v katerih je 
dvakrat zmagal in enkrat re-
miziral, je v nadaljevanju zara-
di bolezni moral odstopiti in 
priložnost za zmago se je po-
nudila drugim. Iz kola v kolo 
so se vodilni menjavali, zelo 
resno kandidaturo za zma-
govalca pa je kar nekajkrat 
napovedal najstarejši udele-
ženec, častni član Šahovskega 
društva Ptuj, Janko Bohak. 
Edini poraz, ki ga je doživel 
šele v zadnjem kolu, proti ka-
snejšemu zmagovalcu, ga je 
»pomaknil« na še vedno odlič-
no 3. mesto. Odlično 4. mesto 
je pripadlo najboljšemu do-
mačemu mladincu Davidu 
Murku, k čemur je veliko pri-
spevala zmaga v 4. kolu proti 
drugemu nosilcu turnirja 
Emeriku Matkunu iz Hrvaške. 
Za največje pozitivno prese-

nečenje je poskrbel nekdanji 

perspektivni mladinec doma-

čega društva Miloš Ličina, ki 

je ob koncu osvojil 5. mesto, 

čeprav je bil po začetnem ra-

tingu šele na 20. mestu. Tudi 

Miloš je bil boljši od kasnej-

šega zmagovalca, je pa osvojil 

največ ratinških točk.

»Turnir je bil izredna pri-
ložnost za mlade, domače 
člane, ki so dokaj dobro iz-
koristili svojo priložnost. 
Pozna se jim resno delo pod 
vodstvom trenerja Danila Po-
lajžerja, seveda pa je za njihov 
razvoj potrebnih še kar nekaj 
podobnih turnirjev. Sam zase 
lahko rečem, da sem skozi 
celoten turnir igral solidno 
in rutinirano vse do zadnje-
ga kola, ko se je že nekoliko 
poznala fizična utrujenost. 
V otvoritvi sem naredil večjo 
napako in tekmec je zasluže-
no osvojil celo točko in s tem 
tudi turnir,« je svoje misli str-
nil najboljši domači igralec 
Janko Bohak, ki je osvojil še 
naslov društvenega prvaka za 
leto 2013.

Silva Razlag

Mali nogomet � MNZ Ptuj, finale

Ekipa Poetovia vnovič na vrhu

Šah � Ptuj open 2013

Zmagovalec Hrvat Miljenko Kelemen, 
najboljši domačin Janko Bohak

saj je bil zaradi rdečega kartona 
izključen kapetan Rima R. Žele-
znik. Toda namesto, da bi šte-
vilčno prednost izkoristili, so ob 
igralcu več prejeli zadetek, nato 
pa jih je v sami končnici tekme 
ekipa Rima povsem »povozila« in 
napovedala dramatično zadnjo 
preizkušnjo.

POETOVIO PLINDOM 
0807300 – ŠD RIM 3:1 
(1:1)

STRELCI: 1:0 Šnofl (4.), 1:1 
Tominc (9.), 2:1 Klinger (24.), 3:1 
Emeršič (26.)

Veliki finale je upravičil svoj 

Foto: Črtomir Goznik

Zmagovalna ekipa Poetovio Plindom 0807300

Foto: Črtomir Goznik

Robert Kurež (Poetovio Plindom 0807300) je iz rok Janka Turka 
prejel priznanje za najboljšega strelca lige.

Foto: Črtomir Goznik

Najboljši domačin na turnirju Ptuj open 2013 je bil Janko Bohak 
(levo), ki je edini poraz doživel proti kasnejšemu zmagovalcu tur-
nirja - Miljenku Kelemenu iz Hrvaške (desno).

sloves, saj sta se pomerili eki-
pi, ki sta letos resnično pokazali 
največ. Poetovio je povedel že v 
4. minuti, strel Fridla je v gol pre-
usmeril nekdanji malonogometni 
reprezentant Šnofl. Izenačenje je 
sledilo v 9. minuti, ko je od daleč 
zadel Tominc. Srečanje je bilo v 
tem delu precej izenačeno, izid 
se do polčasa ni več spremenil. 

V drugem delu so igralci Poetovia 
zaigrali na vse ali nič, saj jim je le 
zmaga prinašala naslov. Dolgo so 
lomili odpor Rima in ga v končnici 
tudi zlomili. Z zadetkoma Klinger-
ja in Emeršiča so prišli do cenje-
ne lovorike. V finalu so nastopili 
brez Letonja, Kureža, Kelenca in 
A. Čeha. 

Tadej Podvršek

Foto: Črtomir Goznik

Na finalu so odlični tekmi odigrali tudi igralci KMN Draženci (v belih dresih).

Foto: Črtomir Goznik

Premore so popestrili mladi nogometaši.



torek � 28. januarja 2014   15Šport, šport mladih

Po lanski nadvse uspešni 
sezoni se kolesarji Perutnine 
Ptuj že zavzeto pripravljajo na 
novo. Po zares zelo kratkem 
premoru so priprave pričeli 
že lani novembra, sama vadba 
pa je tudi po zaslugi nenava-
dno lepega vremena v decem-
bru in večini januarja precej 
raznolika. Tako v klubskih 
prostorih poteka vadba na 
trenažerjih in valjih, ob kon-
cih tedna, predvsem ob so-
botah, pa je bilo do zadnjega 
sneženja na vrsti kolo, kar je 
bila lepa popestritev treninga. 
Seveda je ta del priprav v prvi 
vrsti namenjen kondicijski 
pripravi in mlade ptujske ko-
lesarje smo lahko srečali med 
tekom okoli Ptujskega jezera 
in na Mestnem stadionu. Ob 
nedeljah se vse selekcije pri-
dno in zavzeto udeležujejo Peš 
pokala na Pohorje, kjer so le-
tos dosegli že nekaj odmevnih 

V četrtek, 30. 1. 2014, bo s 
pričetkom ob 17. uri v Kul-
turni dvorani Gimnazije Ptuj 
potekala tradicionalna prire-
ditev Športnik leta v MO Ptuj. 
Na njej bodo najboljši športni-
ki v posameznik kategorijah 
prejeli zaslužena priznanja za 
dosežke v letu 2013.

»Če sta trud in uspeh zvez-
dni sij, potem so ptujski špor-
tniki kakor zvezde, ki krasijo 
nebesni svod. Ene so večje, 

druge manjše, nekatere mlaj-
še, spet tretje starejše, kakšna 
se utrne le za trenutek, neka-
tere izmed njih pa svetijo še 
posebej dolgo in močno,« so 
organizatorji zapisali v pova-
bilu na prireditev.

Lansko leto sta se z naslo-
vom najboljšega okitila špor-
tna plezalka Mina Markovič 
(tretjič zapored) in tajski bo-
ksar Tadej Toplak (prvič). 
Kdo bo na tronu letos?

DP U-18
V Rogaški Slatini je prejšnji 

teden potekalo mladinsko dr-
žavno prvenstvo (U-18) za de-
kleta. Med nastopajočimi sta 
bili tudi Tamara Zidanšek 
in Maruša Plank (obe TK 
Terme Ptuj).

Tamara (letnica 1997) je 
bila na glavni turnir uvrščena 
neposredno, Maruša (2000) 
pa je morala v kvalifikacije. Te 
je z dvema zmagama proti leto 
starejšima tekmicama uspe-
šno opravila in s tem že pre-
segla zadane cilje. V glavnem 
turnirju je bila edina igralka z 
letnico rojstva 2000. 

V 1. krogu bi se morala po-
meriti z eno izmed nosilk, a 
je ta odpovedala nastop. Na-
mesto nje je bila v glavni žreb 
uvrščena srečna poraženka 
Nika Albreht (Radovljica), s 
katero se je Maruša že merila 
v zadnjem krogu kvalifikacij. 
Članica ptujskega kluba je bila 
uspešna še drugič (6:4, 6:3) 
in se je prebila v 2. krog. Uvo-
dno preizkušnjo je uspešno 
prestala tudi Tamara, ki je s 
6:1, 6:3 premagala Saro Palčič 
(TALOS). 

V 2. krogu je Tamara nale-
tela na 3. nosilko Pijo Brglez 
(Branik Maribor). Leto starej-
ša Mariborčanka je bila uspe-
šnejša v dveh nizih in je slavila 
6:3, 6:4. Da je Brglezova zares 
dobra igralka, je dokazovala 
tudi v nadaljevanju turnirja in 
se na koncu brez izgubljenega 
niza veselila naslova državne 
prvakinje. Maruša je imela 

V telovadnici OŠ Ormož je 
bil četrtek, 23. 1., območni 
turnir osnovnih šol v nogome-
tu za starejše učence letnika 
1999 in mlajše. Nastopilo je 
šest osnovnih šol, ki so bile 
razdeljene v dve skupini. Pr-
vouvrščeni ekipi iz obeh sku-
pin sta se pomerili za naslov 
prvaka, drugouvrščeni pa za 
končno 3. mesto. Finale je bilo 
v domeni nogometašev iz OŠ 
Videm-Leskovec in OŠ Kidri-
čevo, v napeti in izenačeni 
tekmi pa so slavili zeleni iz OŠ 
Videm-Leskovec. Obe šoli sta 
si z uvrstitvijo v finale priigrali 
nastop v četrtfinalu državne-
ga tekmovanja.

Rezultati:
skupina A: OŠ Ormož – OŠ 

Kidričevo 0:5, OŠ Pohorskega 
bataljona Oplotnica – OŠ Ki-
dričevo 0:4, OŠ Ormož – OŠ 

Pohorskega bataljona Oplotni-

ca 3:1;

skupina B: OŠ Videm-Le-

skovec – OŠ Pohorskega odre-

da Sl. Bistrica 5:2, OŠ Markovci 

– OŠ Pohorskega odreda Sl. Bi-

strica 6:2, OŠ Videm-Leskovec 

– OŠ Markovci 4:1.

Tekma za 3. mesto: OŠ Or-

mož – OŠ Markovci 2:5;

Tekma za 1. mesto: OŠ Ki-

dričevo – OŠ Videm-Leskovec 

2:3.

Končni vrstni red:
1. OŠ Videm-Leskovec
2. OŠ Kidričevo
3. OŠ Markovci

4. OŠ Ormož 

5. OŠ Pohorskega bataljona 

Oplotnica

6. OŠ Pohorskega odreda 

Slovenska Bistrica
tp

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Ponoviti želijo lanske dosežke
Šolski šport � Nogomet

Območni prvaki prihajajo 
iz OŠ Videm-Leskovec

uvrstitev. Pokal poteka prav 
vsako nedeljo v zimskem času, 
s pričetkom ob 9.30, ne glede 
na vreme, do sedaj pa je bilo 
na sporedu devet tekov in na 
prav vseh so bili prisotni tudi 
kolesarji ptujskega kluba.

V kategoriji dečkov trenutno 
trenira 16 fantov, do konca me-
seca aprila pa v klubu računajo, 
da jih bo treniralo okrog 25. 
Trenutno poteka aktivno pro-
moviranje kluba po osnovnih 
šolah ptujskega območja, saj 
si v klubu želijo novih kolesar-
jev. Februarja, v času zimskih 
počitnic, kolesarji po tradiciji 
potujejo na zimske priprave v 
Strunjan, kjer bodo dečki osta-

li tri dni, mladinci pa pet dni. 
Na pripravah bo poleg dveh 
treningov dnevno v prvi vrsti 
kar nekaj časa namenjenega 
druženju ter spoznavanju ži-
vljenja kolesarja. Seveda bo ob 
tem dovolj časa za pogovor o 
zdravi prehrani in tudi tekmo-
valnih ciljih oz. rezultatih. Sicer 
pa imajo kategorije dečkov v 
sezoni 2014 planiranih pribli-
žno 18 dirk v Sloveniji in šest v 
tujini (Hrvaška, Avstrija, Italija). 
Cilji in pričakovanja bodo osre-
dotočeni predvsem na DP na 
cesti, ki bo 15. 6. v Gaberju, in 
na Pokal Alpe Adria, kjer bodo 
na sporedu štiri dirke, od tega 
tri v tujini.

Trenerji so s trenutno for-
mo fantov zadovoljni, najve-
čja pričakovanja v kategoriji 
dečkov so v kategoriji dečkov 
A, kjer so kar trije fantje (Hoz-
jan, Malovič, Ljubec), ki so bili 
lansko leto zmagovalci na eni 
izmed dirk. Tudi v kategorijah 
dečkov B in C fantje nestrpno 
pričakujejo prve dirke, saj se 
želijo v letošnji sezoni izkaza-
ti. Prva dirka bo na sporedu 
konec aprila v Prekmurju v 
Tropovcih, sledita pa dve v 
Avstriji. V kolesarskem klubu 
Perutnina Ptuj tudi letos pri-
čakujejo dobre rezultate, po-
dobne tistim lanskim.

tp

Foto: Miran Rojko

Mladi ptujski kolesarji se pridno pripravljajo na sezono 2013.

Foto: Črtomir Goznik

Športnika leta 2012 v MO Ptuj: 
Mina Markovič in Tadej Toplak

Nogometaši OŠ Videm-Leskovec so postali območni prvaki med 
starejšimi učenci.

Športnik leta 2013 v MO Ptuj

Lani Mina in Tadej, 
letos ...

Tenis � TK Terme Ptuj

13-letna Maruša Plank med 
osmerico mladinskega DP

Po zaključenem odprtem pr-
venstvu Avstralije je združenje ATP 
objavilo novo jakostno lestvico. Na 
njej je prišlo do precejšnjih spre-
memb, na vrhu pa sta še vedno 
Rafael Nadal in Novak Đoković. 
Najvišje v karieri se je zavihtel 
zmagovalec Melbourna Stanislas 
Wavrinka – na 3. mesto.

Slovenci smo ostali brez svo-
jega predstavnika v najboljši sto-

terici: Aljaž Bedene je na 108. 
mestu. Blaž Kavčič je izgubil 12 
mest in je ta teden na 111. me-
stu, Grega Žemlja je ob dve me-
sti in je na 127. mestu. Nov velik 
skok pa je po odličnih nastopih v 
Avstraliji naredil Blaž Rola. Ptuj-
čan je pridobil kar 33 mest in je 
z novo najvišjo uvrstitvijo v karieri 
pristal na 152. mestu.

JM

Tenis � ATP lestvica

Rola pridobil 33 mest

precej več sreče z žrebom, 
saj se je v 2. krogu merila še 
z eno kvalifikantko, Nino Ko-
lar (ŽTK MB). Tudi tokrat je 
leto starejšo tekmico ugnala 
v dveh nizih – 6:3, 6:1 – in se 
uvrstila med najboljšo osmeri-
co. Več kot uspešne in prese-
netljive nastope je končala v 
četrtfinalu, kjer jo je z 2:6, 1:6 
izločila 1. nosilka Tjaša Jerše 
(TC LJ), letnica 1996.

Winter cup U-12: 
Član reprezentance 
tudi Blaž Vidovič

Z nastopi dečkov in deklic 
U-12 se je pričela letošnja 
serija evropskega ekipnega 
tekmovanja Winter cup. Kvali-
fikacijskih turnirjev se je ude-
ležilo kar 54 evropskih ekip, 
naši ekipi pa sta nastopili v 
Romuniji (dečki) in Avstriji 
(deklice).

Med izbranci trenerja Igor-
ja Ogrinca je bil tudi član TK 
Terme Ptuj Blaž Vidovič, ob 
njem sta nastopila še Filip Ka-
ljević in Samuel Pate. Naši 
dečki so prvo tekmo igrali z 
ekipo Madžarske in izgubili z 
0:3. Blaž je igral v dvojicah, kjer 
sta skupaj s Patejem izgubila 
1:2 v nizih. Po porazu so naši 
izgubili možnost za uvrstitev 
na zaključni turnir, tako da so 
se borili za uvrstitev od 5. do 
7. mesta. Po porazu z Italijo so 
nastope končali na 7. mestu. 
Blaž je v tem dvoboju igral med 
posamezniki in dvojicami. Med 
posamezniki je 6:7(2), 6:4, 3:6 
klonil proti Ricardu Trioneju, 
med dvojicami pa sta s Patejem 
izgubila v dveh nizih. 

Poleg omenjenih so nasto-
pile še ekipe Romunije, Švi-
ce (ti dve ekipi sta se uvrstili 
na zaključni turnir), Poljske in 
Grčije. 

Jože Mohorič
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V preteklem tednu so se 
med 22. in 25. januarjem v 
Münchnu tradicionalno zbra-
li vsi najboljši strelci na sve-
tu. Na izjemno kakovostnih 
tekmovanjih je na največjem 
strelišču na svetu nastopilo 
584 strelcev iz 46 držav. Kot 
običajno smo z velikim zani-
manjem spremljali predvsem 
nastope slovenskih strelcev, 
ki so se v bavarski prestolnici 
predstavili v okviru 26-član-
ske slovenske reprezentance 
in se pripravljali na prvi vr-
hunec sezone – EP z zračnim 
orožjem (10 m) v Moskvi. 
Zadnjega izbornega tekmova-
nja za EP se je udeležilo tudi 
sedem spodnjepodravskih 
strelcev, trije člani s pištolo, 
Ptujčanka Majda Raušl ter 
Kovinarjeva strelca Kevin 
Venta in Emerik Hodžić 
ter štirje mladinci, Ptujčana 
Sašo Stojak in Tadej Širec 
ter ormoški mladinki Petra 
Vernik in Urška Kuharič. 
Reprezentanco je vodila An-
dreja Vlah, Ptujčan Zlatko 
Kostanjevec pa ji je asistiral 
kot trener mladinske repre-
zentance s pištolo.

Urška Kuharič 
dosegla najboljšo 
slovensko uvrstitev

V odsotnosti naše najboljše 
strelke Žive Dvoršak, ki zelo 
uspešno študira in tekmuje v 
ZDA (na Univerzi West Virgi-
nia), so presenetljivo najbolj-
še nastope v ženski kategoriji 
s puško pokazale naše per-
spektivne mladinke. Že prvi 
dan tekmovanja se je z izje-
mno natančnim streljanjem 
izkazala Urška Kuharič in 
se z novim osebnim in držav-

nim rekordom, s 412,2 kroga 
(po serijah 103.3, 102.3, 102.7 
in 103.9) uvrstila na odlično 
13. mesto ter le za 0,9 kroga 
zaostala za finalno osmerico! 
Najboljša v kvalifikacijah je 
bila Rusinja Julija Karimo-
va s 417,0 krogi, v finalu pa 
Švicarka Nina Christen z 
204,8 krogi. S tem dosežkom 
je mlada ormoška strelka, ki je 
šele drugič nastopila v repre-
zentanci, izpolnila zahtevano 
normo (410,4) in dosegla prvi 
kriterij za EP v Moskvi. Slabše 
od pričakovanj se je odrezala 
Petra Vernik in s 405,0 kro-
ga osvojila 61. mesto. Slednji 
pa je boljši nastop uspel v 
drugem dnevu tekmovanj, ko 
je s 408,4 kroga dosegla svoj 
najvišji rezultat v sezoni in se 
uvrstila na 43. mesto, za pred-
pisano normo pa zaostala za 
dva kroga. Na krilih uspeha 

prvega dne je tudi drugi dan 
zelo razpoloženo nastopala 
Urška Kuharič in z rezulta-
tom 410,5 kroga še v drugo 
presegla predpisano normo 
in se tako zanesljivo uvrstila 
v ekipo za EP v Moskvi. Urški-
no 13. mesto s prvega dne je 
bila tudi najboljša slovenska 
uvrstitev v Münchnu. V moški 
mladinski konkurenci s pu-
ško, kjer nas je v zadnjih dveh 
sezonah z odličnimi rezultati 
razveseljeval Jan Šumak in 
kasneje nastopil na EP Vieru-
mäki 2012 in EP Odense 2013, 
pa tokrat slovenski strelci niso 
dosegli vidnejših uvrstitev.

Sašo Stojak v 
pričakovanju 
vpoklica za EP

Uspešno pa sta v močni 

mladinski konkurenci nasto-
pala mlada ptujska strelca s 
pištolo, izkušenejši in starejši 
Sašo Stojak ter za mladinsko 
reprezentanco tretjič nasto-
pajoči mladi kadetski državni 
prvak Tadej Širec. Slednji je 
pod budnim očesom svojega 
klubskega in reprezentanč-
nega trenerja Zlatka Kosta-
njevca na prvi tekmi pokazal 
zelo zreli nastop in se s 551 
krogi uvrstil na 53. mesto. Na 
račun slabe druge serije (82 
krogov) v drugem dnevu tek-
movanja je s 545 krogi osvojil 
60. mesto. Sašo Stojak se je 
prvi dan tekmovanja s 558 
krogi uvrstil na 42. mesto in 
za šest krogov zaostal za nor-
mo, ki bi mu odprla vrata na 
EP. Maturant Stojak, ki se je 

na lanski tekmi v Münchnu 
s 561 krogi uvrstil na visoko 
20. mesto, je svojo dobro for-
mo potrdil drugi dan, ko je s 
563 krogi osvojil 31. mesto in 
tako jasno pokazal, da si za-
služi vpoklic v ekipo za EP v 
Moskvi. Zahtevani kriterij 564 
krogov je letos presegel na 
vseh treh kvalifikacijskih tek-
movanjih s 566 in 567 krogi, 
podobno uspešen kot v Mün-
chnu pa je bil tudi v Rušah s 
558 in 562 krogi. 

Najboljši Slovenec 
Kevin Venta na 
37. mestu

V moški članski konkuren-
ci s pištolo je najboljše strelja-
nje v reprezentanci pokazal 
Kevin Venta in se na drugi 
tekmi s 572 krogi uvrstil na 
37. mesto. Z nastopom je bil 
zadovoljen, kljub temu da je 
za 4 kroge zaostal za predpi-
sano normo za EP, saj je za 
dva kroga izboljšal svoj lanski 
dosežek in tako postopoma 
napreduje. V prvem dnevu je 
bil Venta drugi najboljši Slove-
nec s 568 krogi na 44. mestu. 
Tudi drugi ormoški strelec 
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Odlična Urška Kuharič do vozovnice za EP

Foto: Mojca Kolman

Ormoška mladinka Urška Kuharič (druga z leve) si je v Münchnu priborila dve odlični uvrstitvi in se 
kvalificirala na EP v Moskvo! V slovenski reprezentanci so se v Münchnu predstavili še Kevin Venta, 
Petra Vernik, Majda Raušl in Emerik Hodžić, na fotografiji manjkata ptujska mladinca Sašo Stojak 
in Tadej Širec s trenerjem Zlatkom Kostanjevcem.

Prejšnjo nedeljo je bil v 
avstrijskem Stradnu medna-
rodni dvoranski nogometni 
turnir, na katerem se je odlič-
no odrezala selekcija U-8 No-
gometne šole Poli Drava Ptuj, 
ki jo vodi trener Boštjan 
Krajnc. 

Ptujčani so igrali odlično 
in so osvojili prvo mesto, kar 
je zelo lep uspeh za mlade 
nogometaše. Drava je v sku-
pinskem delu visoko prema-
gala Stradn, Edelsbach in St. 

Petra. Odločilna tekma je bila 
zadnja, ki so jo Ptujčani proti 
Čardi dobili s 3:2. V polfinalu 
je bila NŠ Poli Drava boljša 
od Miklavža/Dobrovca (2:0), 
medtem ko je finale ponov-
no prinesel obračun s Čar-
do. V finalnem dvoboju so 
mladi Ptujčani zapravili kar 
nekaj lepih priložnosti in po 
rednem delu je bil rezultat 
0:0. Zmagovalca turnirja so 
določili kazenski streli, pri iz-
vajanju katerih so bili Ptujča-

ni natančnejši in uspešnejši, 
tako da so se veselili zmage 
na turnirju. Lukas Čeh je bil z 
osmimi zadetki najboljši stre-
lec turnirja.

NŠ Drava Ptuj: Marko 
Voda, Vito Kolartič, Jan Lam-
pret, Lukas Čeh, Luka Matja-
šič, Jan Krajnc, Nejc Strašek, 
Lan Drevenšek, Teo Fridl, 
Luka Petek, Alen Bratec, Do-
men Vidovič; trener: Boštjan 
Krajnc.

David Breznik

Nogomet � NŠ Poli Drava

Lep uspeh Drave v Stradnu
Nogomet � Prijateljska tekma

V sredo, 29. 1., bodo nogometaši Aluminija ob 15.30 na 
prijateljski nogometni tekmi gostili prvoligaša iz Zavrča.

Turnir ob 50-letnici NK Stojnci
Nogometni klub Stojnci ob visokem jubileju, 50-letnici, pri-

reja turnir v malem nogometu, ki bo potekal v športni dvorani 
v Markovcih. V soboto, 1. 2., bo od 13. ure naprej na sporedu 
veteranski turnir, na katerem bodo sodelovale ekipe Podvin-
cev, Hajdine, Vidma, Gorišnice, Grajene, Borovcev, Markovcev 
in Stojncev. V nedeljo, 2. 2., bo ob 9. uri naprej turnir za se-
lekcije U-8 in U-9, kjer bo sodelovalo deset ekip. Ob 14.00 
bodo nastopile še selekcije U-11, nastopilo bo osem ekip. Vsi 
udeleženci turnirja bodo ob brezplačni hrani in osvežilni pijači 
prejeli še spominske medalje. Tri prvouvrščene ekipe bodo ob 
tem prejele še pokale. Ljubiteljem nogometa se tako v športni 
dvorani Markovci obeta pravi dvodnevni nogometni živ-žav.

Danilo Klajnšek

Športni napovednik

Rezultati:

Člani pištola 2. dan 
(1. dan)
1. Denis Kulakov, RUS 584+200,2
2. Dimitrije Grgić, SRB 583+199,5
3. Vladimir Isakov, RUS 582+178,1
37. Kevin Venta, SLO 572 (568) 
42. Blaž Kunšek, SLO 570 (569)
53. Emerik Hodžić, SLO 566 (556)
64. Peter Tkalec, SLO 554 (567)

Mladinci pištola 2. dan 
(1. dan)
1. Pavlo Korostylov, UKR 584+200,6
31. Sašo Stojak, SLO 563 (558)
33. Jože Čeper, SLO 562 (555)
60. Tadej Širec, SLO 545 (551)

Članice pištola 2. dan 
(1. dan)
1. Olena Kostevych, UKR 388+203,9
2. Zorana Arunović, SRB 388+203,5  
3. Liubov Yaskevich, RUS 383+180,8
26. Majda Raušl, SLO 377 (370)
43. Petra Dobravec, SLO 374 (378)
53. Mojca Kolman, SLO 371 (372)
58. Irena Prezelj, SLO 368 (369)

Mladinke puška 1. dan 
(2. dan)
1. Nina Christen, ŠVI 416,4+204,8
2. Tina Gründwedel, BAY 415,5+204,2
3. Charleen Bänisch, NEM 413,7+184,8
13. Urška Kuharič, SLO 412,2 (412,2)
26. Klavdija Jerovšek, SLO 410,8 (404,8)
61. Petra Vernik, SLO 405,0 (408,4)

Emerik Hodžić se je bolje 
odrezal na drugi tekmi, ko je 
s 566 krogi osvojil 53. mesto, 
zadovoljen s prikazanim pa 
je bil predvsem na račun dej-
stva, da je ob solidnem rezul-
tatu imel kar 19 zadetkov zelo 
blizu desetice (z vrednostjo 
9,9 oz. 9,8). Če bi imel več 
sreče in bi jih od teh vsaj po-
lovica zadela slabo desetico 
namesto dobre devetke, bi že 
dosegel predpisano normo za 
EP. Zaradi nemirne roke pa 
prvi dan tekmovanja več od 
556 krogov in uvrstitve na 62. 
mesto tokrat odkrito ni zmo-
gel.

Majda Raušl 
najboljša letos

V ženski konkurenci s pi-
štolo je bila drugi dan tek-
movanja v Münchnu zelo 
razpoložena Majda Raušl. S 
377 krogi se je uvrstila na 26. 
mesto ter izenačila svoj leto-
šnji najboljši rezultat, dose-
gla tretjo najboljšo slovensko 
uvrstitev v Münchnu in bila 
samo štiri kroge oddaljena od 
finalne osmerice, kamor pa 
bi se uvrstila s svojim lanskim 
rezultatom (381), ko je osvoji-
la 13. mesto. Boljše streljanje 
od ptujske strelke je prvi dan 
pokazala Petra Dobravec iz 
Železnikov, ko je s 378 krogi 
osvojila 21. mesto ter po slab-
šem zaključku tekme le za 
krog zaostala za predpisano 
normo za EP. Raušlova je prvi 
dan s 370 krogi osvojila 51. 
mesto.

Vodja slovenske reprezen-
tance Andreja Vlah bo po 
zadnjih izbornih tekmovanjih 
za EP ovrednotila dosežke slo-
venskih strelcev in sporočila 
svojo odločitev in imena po-
tnikov za EP v Moskvi. Glede 
na njene smernice delovanja 
in veliko priložnosti, ki jih 
nudi mlajšim strelcem, pa je 
pričakovati, da bo v ekipo zra-
ven Urške Kuharič vpoklican 
še kak mlajši strelec z naših 
koncev.

Simeon Gönc



Prekrasna priobalna avtoce-
sta naju ponese iz mogočne 
Valencije, ki nama je vsekakor 
ostala krepko zasidrana v srcu. 
Žena vozi, sam se zatopim v 
misli o preteklih dveh tednih v 
Valenciji. Neverjetna sprošče-
nost, sodoben pristop mesta 
in nakupovalne cene. Plaža ni 
ravno za naslovnice revij, pa 
vendar prija čofotanje v po-
znih večernih urah. Morebiti 
nekoč najin dom? Sončni žar-
ki razkazujejo mišice tudi v 
jesenskem času. Cesta kmalu 
zavije v hribe, ki se bohotijo v 
vidnem polju že iz Valencije. 
Prvi postanek naju čaka v me-
stecu Teruel, obdanem z mo-
gočnimi skladi »terra rose« ali 
rdeče zemlje. Na enem izmed 
hribčkov je zraslo sodobno 
mestece izjemnega arabskega 
pridiha. Precej nejevoljno se v 
nedeljo odpravim do avtomata 
za parkiranje. Parkirni listek 
krasi bogat mestni simbol s 
kraljevo krono in netopirjem 
pod njim. Podobnost s števil-
nimi »najdbami« srednjeveških 
ostankov v Valenciji, ki jih prav 
tako krasijo netopirji in kralje-
va krona. Kljub negodovanju 
žene, ne nazadnje je čas za 
poldansko kavo, zavijem v turi-
stične informacije. Razlaga pri-
jetne gospodične je vsekakor 
izjemno nekoristna. Prisedem 
ženi na terasi enega izmed lo-
kalov, od koder se odpira po-
gled na katedralo. Kako prija 
hladen okus vaniljevega slado-
leda. Natakar prinese račun z 
netopirjem nad logotipom ka-
varne. »Kakšen hudič je to z ne-
topirjem,« povprašam natakar-
ja, ki z zmedenim pogledom 
odgovori: »Nekaj je povezano z 
aragonskim kraljem iz srednje-
ga veka, ampak jaz nisem od 
tukaj, tako da ne vem.« Kmalu 
se k najini mizi napoti starejši 
gospod, vsekakor učenjak. Ver-
jetno ga je nagovoril natakar. 
Nasmehne se, prižge pipo in 
vljudno prisede. »Veste, neto-
pir je simbol Teurela in zlasti 
Valencije ter tudi Mallorce že 
od 13. stoletja in časa mogoč-
nega kraljestva Aragonije, ki 

je bilo hegemon Sredozemske 
Evrope. V izredno pomembni 
bitki aragonskega kralja Jame-
sa I zoper Sarakonov v boju za 
Valencijo so v prid in podporo 
prvega posredovali netopirji, 
zmedli nasprotne vojake in 
omogočili zasedbo Valencije 
aragonskemu Jamesu. Od tega 
trenutka je netopir simbol 
Valencije in okolice ter hkrati 
simbol priključitve tega obmo-
čja današnji Španiji,« zelo suve-
reno poteši mojo radovednost. 
Kasneje sem sicer spoznal, da 
uradni dokumenti navajajo la-
stovke, ki naj bi pomagale ara-
gonskemo kralju ter da je ne-
topir simbol Aragonije od 14. 
stoletja. A bistvo smo izvedeli. 
Ne nazadnje, kdo bi želel imeti 
lastovke v simbolu države ali 
kraljestva?

Teurel, precej nepoznana 
destinacija med turisti, razen 
za popotnike z zadnjo izdajo 
svetovnega vodnika, je prekra-
sne začetek odkrivanja bližnjih 
mest in vasic. Kljub evropski 
arhitekturni prenovi so islam-
sko arabski temelji bistvo me-
stne lepote, ki se zlasti zrcalijo 
v katedrali in dveh obrambnih 
stolpih. Teurel je odprt muzej 
Mudejar kulture, ki predsta-
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Torek, 28. januar
Danes goduje Peter.
1827 se je rodil francoski zdravnik Jean Antoine Villemin, ki je do-
kazal, da je tuberkuloza nalezljiva bolezen, ki se prenaša s stiki 
med ljudmi in živalmi.
1943 so sovjetski vojaki dokončno prebili nemški obroč okrog Le-
ningrada in tako prekinili obleganje, ki je povzročilo smrt 600.000 
Leningrajčanov.
1986 je 73 sekund po izstrelitvi iz ameriškega oporišča Cape Cana-
veral eksplodiral vesoljski raketoplan Challenger. Pri tem je umrlo 
vseh sedem članov posadke.
Sreda, 29. januar
Danes goduje Franc.
1635 je Ludvik IV. ustanovil francosko akademijo znanosti in ume-
tnosti.
1737 se je rodil ameriški pisatelj in politik Thomas Paine, eden od 
pobudnikov ameriške neodvisnosti. Nekdanjim kolonijam je nadel 
ime Združene države Amerike.
1860 se je rodil ruski novelist in dramatik Anton Pavlovič Čehov.
1886 je bil izdan prvi uradni »rojstni list«, to je listina za neki av-
tomobil. Od takrat velja za konstruktorja prvega avtomobila Carl 
Benz.
1901 se je rodil v Petrovčah pri Žalcu slovenski pesnik France 
Onič.
Četrtek, 30. januar
Danes goduje Martina.
Danes je dan pomorskega rodu Slovenske vojske.
1720 se je rodil italijanski slikar Bernardo Bellotto.
1785 je Jožef II., sin in naslednik Marije Terezije, izdal ukaz, s kate-
rim je dovolil, da lahko v vsakem kraju ostane ena cerkev.
1889 je avstro-ogrski prestolonaslednik Rudolf Habsburški naredil 
samomor. Pred tem je spravil na oni svet tudi svojo ljubico baronico 
Marijo Vetsero.
1933 je postal Adolf Hitler nemški kancler. Na isti dan je leta 1945 
zadnjič spregovoril Nemcem po radiu.
1946 se je v Londonu prvič sestala Generalna skupščina OZN.
1861 je Janez Bleiweisa sporočil bralcem Novic, da so po deželi 
razposlali v podpisovanje peticijo, ki je zahtevala vpeljavo izključno 
slovenskih ljudskih šol in zagotovitev enakopravnosti slovenskega 
jezika na srednjih in šolah, v uradih in zakonodaji, uvedbo uradne-
ga slovenskega časnika ter prevode državnega zakonika.
Petek, 31. januar
Danes goduje Janez.
Danes je svetovni dan boja proti kajenju.
1797 se je rodil avstrijski skladatelj Franz Schubert, ki je svojimi 
skladbami utemeljil romantični izraz. Napisal je 9 simfonij in čez 
600 solo pesmi.
1808 je Dubrovnik uradno prenehal obstajati kot samostojna dr-
žava.
1921 se je rodil ameriški pevec italijanskega rodu Mario Lanza. 
Slaven je postal leta 1951, ko je posnel film Veliki Caruso.
1938 se je rodila nizozemska kraljica Beatrix, od 1980 naslednica 
kraljice Julijane. Naredila je doktorat pravnih znanosti.
1943 so se ostanki nemških armad vdali pri Stalingradu.
1958 so izstrelili prvi umetni ameriški satelit Explorer.
Sobota, 1. februar
Danes goduje Ignac.
1874 se je rodil avstrijski lirik, dramatik in pripovednik Hugo von 
Hofmannstahl. Pisal je tudi librete za opere Richarda Straussa.
1895 se je rodil John Ford, najbolj znani režiser ameriških vester-
nov.
1896 so v Torinu prvič izvedli Puccinijevo opero La Boheme.
1901 se je rodil ameriški filmski igralec Clark Gable. Zaslovel je v 
filmu V vrtincu. Dolgo je veljal za »kralja Hollywooda«. Umrl je leta 
1960.
1902 so na Kitajskem ukinili povezovanje ženskih nog.
1931 se je rodil v Sverdlovsku prvi demokratično izvoljeni predse-
dnik Ruske federacije Boris Jelcin.
1953 je morje na Nizozemskem predrlo na stotine jezov, poplavilo 
okoli 2.000 kvadratnih kilometrov in zahtevalo 1.835 življenj.
Nedelja, 2. februar
Danes goduje Marija – danes praznujemo svečnico.
Danes je svetovni dan mokrišč.
962 je bil Oton I. v Rimu okronan za prvega nemškega cesarja.
1711 se je rodil avstrijski državnik Wenzel Anton Kaunitz, ki je sko-
raj štiri desetletja vodil zunanjo politiko cesarice Marije Terezije in 
njenih naslednikov.
1732 je pruski kralj Friderik Viljem I. v Prusijo sprejel okrog 14.000 
salzburških protestantov, ki v domovini niso mogli ostati, ker jim je 
salzburški nadškof hotel vsiliti katoliško vero.
1804 se je začel prvi srbski upor proti Turkom, ki je pripeljal do pri-
znanja notranje avtonomije Srbije znotraj beograjskega pašaluka.
1808 je Napoleon I. zasedel Vatikan. Do tega je prišlo, ker se je 
papež Pij VII. upiral podpreti Napoleonovo celinsko zaporo proti Ve-
liki Britaniji.
1829 se je rodil nemški zoolog Alfred Brehm. Napisal je več knjig o 
življenju živali in bil ustanovitelj akvarija v Berlinu.
1852 so na londonski ulici Fleet odprli prvo javno stranišče na sve-
tu.
Ponedeljek, 3. februar
Danes goduje Blaž.
1116 je umrl madžarski kralj Koloman, ki je za časa svoje vladavi-
ne močno povečal svojo državo in jo notranje uredil in stabiliziral.
1601 je Avstrija na zahtevo Benetk usmrtila dva uskoška poveljni-
ka ter nato nadaljevala obračunavanje z uskoki in njim privrženimi 
občani Senja.
1830 so podpisali Londonske protokole, s katerimi so priznali ne-
odvisnost Grčije. 
1859 se je rodil nemški letalski konstruktor, oče štuke, Hugo Jun-
kers.
1872 se je rodil makedonski revolucionar Goce Delčev. Bil je ide-
olog in organizator makedonskega revolucionarnega gibanja na 
koncu 19. stoletja.
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Aragonija

avgusta, ko mesto praznuje 
dan svojega svetnika, svetega 
Krištofa. »Mesto popolnoma 
zaživi,« nama je pripovedoval 
gospod iz popoldanske kavi-
ce. »Veste, muslimani so nam v 
zgodovini naredili veliko krivi-
ce in samo svetemu Krištofu se 
imamo zahvaliti, da smo danes 
varni. Zato je njegov god najve-
čji praznik. Vaščani se zberejo 
v soboto na uradnem začetku 
mestnih dni, v nedeljo se ogle-
dujejo štiri izbrane bike in v 
ponedeljek ti biki zdivjajo po 
ulicah za številnimi pogumne-
ži,« zaključi. Teurel je takoj za 
Pamplono po pomembnosti 
tradicije teka pred biki. V do-
poldanskem času zelo mladi 
prebivalci tečejo pred zelo 
majhnimi biki in popoldan se 
pravi tek starejših bikov začne. 

Ponovno med majhnimi uli-
čicami, pogled na bližnje vrho-
ve, kjer se skrivajo aragonske 
vasice. Kljub nerazumljivi ne-
pomembnosti mesta v turistič-
nem smislu so cene namestitve 
zasoljene. V večernih urah za-
mre. Nikjer nikogar. Trgovine, 
bari in restavracije zaprte. Še 
sladoleda ne morem dobiti! A 
v vsej tej tišini je nekaj čarob-
nega, aladinskega. Sprehodiva 
se do mogočnih stolpov, ki v 
večernih urah in soju bližnjih 
žarnic pridejo do pravljičnega 
izraza. Stisnjena med evropsko 
industrijsko arhitekturno neu-
mnostjo jočeta v svoji samoti 
in utesnjenosti. Usedem se na 
klopco in si poskušam pred-
stavljati mesto brez izrazitega 
vpliva Mavrov. Domačini bi 
se morali vsekakor zamisliti, 
komu naj se zahvalijo.

Nadaljevanje prihodnjič

vlja ljudi islamske tradicije, 
poznane pod imenom Mavri, 
ki po ponovni osvoboditvi Pi-
renejskega polotoka s strani 
krščanstva ostanejo v regiji in 
ohranjajo svojo tradicijo. Sča-
soma so seveda vsi sprejeli kr-
ščanstvo, bodisi prostovoljno, 
bodisi z enim ali dvema udoma 
manj na principu »cilj opravi-
čuje sredstva«. Danes zlasti v 
Kastiliji, torej osrednji Španiji 
in Aragoniji, najdemo številne 
Mudejar arhitekturne dovr-
šenosti z nepregledno paleto 
raznolikih okraskov in nepred-
stavljivo strahovito pomemb-
nostjo podrobnosti. Podob-
nost z evropskim baročnim 
stilom v precej ožjem in mini-
malističnem pomenu pomena, 
ki se je pojavil med dvanajstim 
in šestnajstim stoletjem. Mestu 
kraljujeta dva mogočna mavr-
ska stolpa z začetka štirinajste-
ga stoletja, danes imenovana 
po dveh krščanskih svetnikih. 
Tudi osrednja katedrala odseva 
vse bogastvo Mudejar arhitek-
ture, zlasti notranji strop. Bo-
gate malenkosti se bohotijo na 
skorajda vseh starih zgradbah v 
mestu. Osebno sem bil navdu-
šen. V neposredni bližini teh 
mogočnih stvaritev najdemo 
trg s podobo majhnega bika, 
imenovanega »Torico«. Ljudje 
danes živijo preprosto, mir-
no življenje v uradno najhla-
dnejšem mestu Aragonije. Na 
stranskih ulicah kaže zob časa 
in provincionalna nepomemb-
nost svoje posledice, a glavne 
ulice in znamenitosti očarajo. 
Zlasti veliko starejših ljudi po-
seda pred vrati in precej neje-
voljno gleda prišleke. A vse to 
se drastično spremeni sredi 

Foto: Uroš Žajdela

Pogled na katedralo in stolp Mudejar iz 14. stoletja

Foto: Uroš Žajdela

V primežu arhitekturnega poloma je drugi obrambni stolp Mude-
jar v mestu.

Foto: Uroš Žajdela

Osrednji trg Torico z majhnim bikcem na vrhu stebra kot simbol 
tradicije teka pred biki



razmere za koreninice majhnih 
rastlin, so severno nemške šote. 
Mogoče pa en napotek za izbiro 
dobre zemlje. Najboljše lahko 
zagotovo kupite na vrtnarijah, 
saj tam ne želijo nabavljati slabe 
kakovosti zemlje. Poleg tega vam 
bi v normalnih razmerah lahko 
bila orientacija tudi cena, žal pa 
se na to ne moremo več zanesti v 
današnjem času, kjer se o morali 
in poštenosti trgovcev lahko že 
pošteno sprašujemo. Kljub temu 
na splošno velja, da ne kupujte 
najcenejše zemlje v različnih pre-
hranskih trgovskih verigah. 

Za vznik je najpomembnejša 
enakomerna temperatura po-
noči in podnevi. Zato po setvi 
setvene plošče ne postavljamo 
v rastlinjake, tudi če so ogreva-
ni. Podnevi je v njih pretoplo, 
ponoči pa je lahko temperatura 
nižja tudi za 20 oC, kar povzro-
ča neenakomeren vznik. Zato 
naj seme kali v prostorih, kjer je 
podnevi in ponoči enaka tem-
peratura. Svetloba, razen za ne-
katere izjeme, ni potrebna. Ven-
dar setvene plošče s posejanim 
semenom postavimo na svetlo 
takoj, ko opazimo prve znake 

kaljenja. Najbolje bi bilo, da to 
naredimo že prej, če le vemo, 
koliko dni potrebujejo za vznik 
posamezne rastline. 

Takoj po vzniku damo rastli-
ne ne samo na svetlo, ampak 
samo za dan ali dva tudi na hla-
dno na približno 15 oC. Potem 
bodo stebla vseh rastlin močna, 
debela in ne pretegnjena. Potem 
pa naj bo temperatura seveda 
nekje okoli 20 oC do prvih pra-
vih listov za vse rastline, kate-
rih sadike vzgajamo. Od prvih 
pravih listov naprej pa so seve-
da temperature zelo različne. 
Plodovke so nekoliko bolj na 
toplem, ne pa na temperaturah 
nad 20 oC, nikakor pa tudi po-
noči ne sme biti manj kakor 10 
oC. Solata, kapusnice ne smejo 
biti na zelo toplem, nekje okoli 
15 oC je najprimernejša tempe-
ratura zanjo. Čebula in česen (ja 
tudi česnove stroke lahko po-
sadite v lončke) pa morata biti 
na mrzlem. Zelišča so lahko na 
hladnem, kakor solata, rožice pa 
je bolje imeti nekoliko bolj na 
toplem – pri plodovkah. Seveda 
je v enem rastlinjaku vse to tež-
ko narediti. Pomagajte si tako, 

da imate toploljubne rastline 
ob viru toplote, potem naredite 
vmes pregrado, obesite kakšno 
folijo, odejo, na drugo stran 
pregrade pa tiste, ki ne marajo 
toplote. Te naj bodo tudi bližje 
vrat, tam je hladneje. 

Medtem ko mnogi že sejejo 
paradižnik, papriko, jajčevec 
in še kaj, se le redki odločijo za 
setve cvetlic za sadike. Nekaj 
sadik kupimo, veliko pa sejemo 
direktno. A po mojih izkušnjah 
naj povem, da so na primer astre 
neprimerno bolj zdrave, prej za-
cvetijo in lepše so, če si vzgojimo 
sadike. Podobno velja za marsi-
katero drugo cvetlico. Tudi zeli-
šča so pomemben del naravne 
obrambe rastlin na vrtu. Veliko 
ceneje je, če vzgojimo sadike. 
Sploh za zelišča velja, da lahko 
brez težav vzgojimo sadike tudi 
brez rastlinjaka. Dokaj odporne 
so proti nizkim temperaturam 
in jih zelo hitro lahko prestavi-
mo na prosto. Spet bi vas opo-
zorila, da nekatero seme kali na 
svetlem. 

Tako veliko uspešnejše na sve-
tlem kalijo semena bazilike, pri 
nas lahko kupimo semena tiste z 
bleščečimi zelenimi listi, pa tudi 
rdečelistne bazilike, v svetu pa 
še številnih drugih vrst. Svetlo-
kalilke so tudi kamilica, ki pa jo 
sicer sejemo direktno na prosto, 
večina kobulnic, kot so koperc, 
kumina in janež, ne sme biti po-
sejana globoko, enako velja tudi 
za enoletni majaron. Na svetlem 
kali tudi seme trajnega majarona 
oziroma origana in šetraja. Tudi 
med cvetlicami najdemo svetlo-
kalilke. Med njimi so predvsem 
vodenke, lobelia, pa tudi »trski«, 
begonije za okrasne gredice.

Za vse te rastline pomeni se-
tev na svetlem, da zemljo v lonč-
kih napolnimo do vrha, jo rahlo 
potlačimo, nato pa posejemo 
seme. Velike večine zgoraj našte-
tih rastlin ne pikiramo, oziroma 
ta postopek ni potreben. Zato 
posejemo za eno sadiko več, 
3–5 semenk. Tako bo sadika in 
kasneje rastlina gostejša, lepša in 
bolj razvita. Seme potem priti-
snemo k zemlji, vse skupaj za-
lijemo s toplo vodo in to je vse. 
Da pa se setev ne bi izsušila, saj 
je seme zdaj povsem izpostavlje-
no soncu, setve ne postavimo 
na sonce, sama pa jo do vzni-
ka zavijem v folijo za živila, da 
obdržim celotno setev vlažno. 
Nekateri kupijo tudi vermiku-
lit, tudi tega lahko uporabimo, 
da zadržimo čim več vlage na 
semenu in ob njem. 

V lepih dnevih naj bodo ra-
stlinjaki odprti ves čas, ko sije 
sonce. Pazimo tudi, da voda za 
zalivanje ni mrzla, kar se spo-
mladi lahko dogaja. Bolje je 
zalivati z razpršilkami, saj zali-
valke lahko poškodujejo mlade 
rastlinice. Njihov curek vode 
je namreč pretežak in kapljice 
vode so prevelike. Pa tudi zelo 
hitro se zgodi, da zalijemo pre-
več. Manjše so rastlinice, manj 
vode potrebujejo. Potrebujejo 
pa jo ves čas. Zato je potrebno 
večkratno zalivanje z manjšimi 
količinami vode.

Miša Pušenjak
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Prve spomladanske setve
Pa smo ga končno dočakali, zima je bila bolj spomladanska, zdaj pa smo končno tudi v nižinah videli sneg. Sama sem kar vesela, boste vsaj nehali br-
skati in kopati po zemlji. Zdaj si bo lahko malo odpočila in nabrala energijo za naslednje leto, tudi škodljivci, o katerih mi poročate že ves ta mesec in 
bi morali biti globoko v zemlji, bodo končno izginili, upam, da tudi pomrznili. Seveda pa se delo na toplem že lahko začne. 

Foto: Miša Pušenjak

Sadike bazilike: več rastlinic bo prineslo košato sadiko.

Foto: Miša Pušenjak

Prejšnji teden pomlad, danes pa sneg

Prve spomladan-
ske setve

Mnoge rastline danes vzgaja-
mo tudi doma, posebej v času 
krize je tega spet vedno več. 
Vzgoja sadik doma ima kar 
nekaj prednosti, pa tudi veliko 
slabosti. Dobro je poznati obo-
je, potem pa se odločite sami. 
Sama menim, da bi se za pri-
delavo zelenjave iz sadik morali 
odločati veliko več, kakor v re-
snici Slovenci se. Posebej zgodaj 
spomladi in v vročem poletju so 
direktne setve vprašljive. Vendar 
v poletni vročini, zunaj na pro-
stem, seveda na deloma zasenče-
nih mestih, brez težav vzgojimo 
sadike s koreninsko grudo, ki so 
lahko prav tako kakovostne kot 
tiste, ki jih vzgojijo strokovnja-
ki. Na okenskih policah seveda 
nikoli ne vzgojimo kakovostnih 
sadik, vzgojimo pa jih. Pri tem 
pa imamo veliko veselja, otroci 
pa se veliko naučijo. Zato verje-
tno ta trenutek vseeno pretehta, 
da same sadike niso ravno ide-
alne. 

Na kratko naj povem nekaj 
osnovnih napotkov za pridela-
vo sadik. Za pridelavo sadik ne 

uporabljajte domače zemlje, do-
mačega komposta. Žal tak način 
varčevanja še dodatno poslabša 
kakovost sadik. Vedeti morate, 
da so rastlinice, ki jih sejemo 
v majhne lončke ali vdolbine 
v setvenih ploščah, ujete v zelo 
majhen prostor. Vsaka napaka, 
nepravilna prehrane na male 
rastlinice seveda vpliva veliko 
bolj, kakor če bi bile posejane 
na vrtu, na odprtem. Zato jim 
moramo zagotoviti najboljšo 
zemljo. Sami veste tudi, da se 
zemlja na vrtu zbije po vsakem 

dežju, postane trda in jo mora-
mo ponovno rahljati. Mi pa z za-
livanjem naredimo dež vsak dan. 
Zelo težko pa je v majhnih lonč-
kih to zemljo rahljati. Torej za 
vzgojo sadik žal moramo kupiti 
substrat. Pa tudi vsak substrat 
v trgovinah ni dober. Slovenci 
tako nismo navajeni brati napi-
sov na kupljenih stvareh, zato 
težko verjamem, da bo kdo na 
vrečkah z zemljo bral vsebino, 
iz česa je narejen kupljen sub-
strat. Namreč edine kakovostne 
šote, ki zagotavljajo res ugodne 

peteršilj, goli kilavec, zlata ro-
zga … V prehranskih dopolnilih 
in zdravilnih čajih se lahko upora-
bljajo cele rastline ali njihovi deli, 
lahko pa se iz njih tudi izolirajo 
aktivne spojine.

Obstajajo tudi prehranska do-
polnila, ki delujejo v prebavilih, 
kjer nase vežejo škodljive snovi. 
Takšne so na primer kapsule, ki 
vsebujejo sladkovodne mikroal-
ge iz rodov Chlorella in Spirulina. 
Te kapsule niso primerne za ljudi 
s kroničnimi boleznimi, ker lahko 
nase vežejo tudi zdravilne učin-
kovine in ker jih je treba jemati v 
velikih odmerkih.

Na začetku novega leta se 
velikokrat odločimo, da bomo v 
prihodnje zase bolje skrbeli. Žal 
pri tej odločitvi premalokrat vztra-
jamo ali pa posegamo po raznih 
bližnjicah, ki za naše zdravje ne 
naredijo nič dobrega. Potrudimo 
se, da bomo za ohranjanje zdrav-
ja in dobrega počutja skrbeli 
vsak dan.

Eva Banko, 
študentka FFA na praktičnem 

usposabljanju v Lekarni Ptuj

Zdravstveni nasveti

Praznični čas je za nami. V 
tem času velikokrat pretiravamo 
s količino hrane, spijemo neko-
liko več alkohola kot običajno, 
manj se ukvarjamo s športom in 
premalo spimo. Vse to pusti po-
sledice na našem počutju, lahko 
pa tudi na zdravju. 

Začetek novega leta je idealen 
čas za razstrupljanje telesa. Prvi 
korak pri tem je zdravo prehra-
njevanje v kombinaciji z redno 
telesno aktivnostjo, ki naj traja 
skozi vse leto. Izogibati se mora-
mo hrani z visoko vsebnostjo soli, 
sladkorjev in maščob. Na tak na-
čin bomo izboljšali svojo imunsko 
odpornost in počutje, izgubili kak 
odvečen kilogram ter zmanjšali 
tveganje za razvoj nekaterih kro-
ničnih bolezni, kot so srčno-žilne 
bolezni in sladkorna bolezen. V 
času razstrupljanja lahko svoj 
jedilnik dopolnimo z živili, kot 
so rdeča pesa, citrusi, šparglji, 
paradižnik, brazilski oreščki ter 
laneno seme ali olje, ki še doda-
tno pripomorejo k odstranjevanju 
škodljivih snovi iz telesa. Nujno je 
tudi pitje zadostne količine vode 
– vsaj 2 litra na dan.

Lahko se odločimo za kakšno 
očiščevalno dieto ali post. Pred 
začetkom diete je priporočljiv 
posvet z zdravnikom, še posebej 
pri kroničnih bolnikih. Primerne 
so na primer diete s sadno-zele-
njavnimi sokovi, ki so na voljo v 
lekarnah in se včasih (ob priso-
tnosti zaprtja) kombinirajo tudi s 
klistirjem. Te diete naj trajajo le 
kratek čas, sledi pa naj jim zdra-
va prehrana.

Na voljo je tudi ogromno pre-
hranskih dopolnil in zdravilnih 
čajev, ki pomagajo pri razstruplja-

nju telesa. Pri tem se moramo za-
vedati, da vsako prehransko do-
polnilo ni primerno za vsakogar, 
zato je pred nakupom priporočljiv 
posvet s farmacevtom. Ta bo iz-
med vseh izdelkov izbral tistega, 
ki je za nas najprimernejši. Hkra-
ti nam bo svetoval tudi o primer-
nem odmerku in času uporabe 
prehranskega dopolnila.

Večina snovi, ki jih zaužijemo, 
se presnavlja v jetrih. Tam so 
prisotni encimi, ki nevtralizira-
jo škodljive snovi iz hrane in jih 
pretvorijo v vodotopno obliko, ki 
se nato izloči iz telesa z urinom 
ali blatom. Ključni organi, ki so-
delujejo pri izločanju strupov iz 
telesa, so torej jetra, ledvice in 
gastrointestinalni trakt (prebavi-
la). Zato nam pri razstrupljanju 
telesa lahko pomagajo prehran-
ska dopolnila z ugodnim delova-
njem na te organe.

Na delovanje jeter ugodno 
vplivajo prehranska dopolnila in 
zdravilni čaji, ki vsebujejo izvleč-
ke ali dele zdravilnih rastlin, kot 
so pegasti badelj, golostebelni 
sladki koren, indijska kosmulja, 
artičoka in kurkuma. Zraven teh 
lahko vsebujejo še vitamine, 
predvsem vitamine B-kompleksa 
in vitamin E. Te aktivne snovi se 
v prehranskih dopolnilih pojavlja-
jo posamično ali v kombinacijah. 
Izbiramo lahko med zdravilnimi 
čaji, obloženimi tabletami, kap-
sulami ...

K odstranjevanju strupov iz 
telesa pripomorejo tudi diuretiki 
(učinkovine za odvajanje vode), 
ki povečajo izločanje snovi preko 
ledvic. V Sloveniji uspeva veliko 
zdravilnih rastlin z diuretičnim 
delovanjem, npr. kopriva, regrat, 

Razstrupimo svoje telo

Foto: Črtomir Goznik

Eva Banko

Foto: Miša Pušenjak

Vzgoja sadik na oknu (lepo vidimo, kako dolga in tanka so stebla), 
ni najprimernejša.



Ameriški pevec Phar-
rell Williams in člani irske 
skupine U2 so med nomi-
niranci za letošnjo fi lmsko 
nagrado oskar. Pharrellova 
skladba Happy, ki jo najde-
mo v družinski komediji z 
naslovom Despicable Me 2, 
je prejela nominacijo za naj-
boljšo originalno skladbo. 
U2 so prejeli nominacijo za 
skladbo Ordinary Love, ki 
jo najdemo v fi lmu Mande-
la – Dolga pot do svobode 
(Mandela: Long Walk to 
Freedom). Med nominiranci 
so še Idina Menzel in njena 
skladba Let It Go iz Disne-
yjevega Snežnega kraljestva 
(Frozen), ameriška pevka 
Karen O za skladbo Th e 
Moon Song iz fi lma Her, ki 
ga je režiral Spike Jonze, ter 
skladba Alone Yet Not Alo-
ne, ki jo v istoimenskem fi l-
mu prepeva Joni Eareckson 
Tada. Svečana podelitev le-
tošnjih oskarjev bo 2. marca 
v Los Angelesu.

���
17. marec bo dober dan 

za vse ljubitelje slavnega 
britanskega pop pevca Ge-
orga Michaela. Tega dne 
bo namreč po dolgem času 
izšel njegov novi, že težko 
pričakovan studijski izde-
lek. Na albumu z naslovom 
Symphonica bomo lahko 
slišali nekaj novih avtorskih 
skladb in nekaj znanih pri-

redb. Med tistimi najbolj 
znanimi uspešnicami, ki se 
jih je lotil, bo tudi priredba 
velike uspešnice Nine Simo-
ne, My Baby Just Cares for 
Me. George Michael in An-
drew Ridgeley sta kot člana 
izjemno popularnega dueta 
Wham nase prvič opozoril v 
začetku osemdesetih. V tem 
obdobju so tudi nastale ne-
katere njune največje uspe-
šnice, vključno z že zimze-
leno bozično uspešnico Last 
Christmas, ki kljub letom še 
naprej ostaja na vrhu med 
največkrat predvajanimi bo-
žičnimi skladbami na svetu. 
Po razpadu tega dvojca leta 
1986 se je podal na izjemno 
uspešno samostojno glasbe-
no pot. V zadnjih letih pa 
Michaela na njegovi življenj-
ski poti spremljajo različne 

težave, od bolezni, prometne 
nesreče do težav z drogami.

���
Na podelitvi Evropskih 

festivalskih nagrad, ki je 
pred dnevi potekala v Gro-
ningenu na Nizozemskem, 
je v konkurenci 360 festiva-
lov iz cele Evrope prepričlji-
vo slavil Novosadski EXIT. 
O zmagovalcih je odločalo 
kar 620.000 festivlskih nav-
dušencev ter okrog 200 glas-
benih kritikov in novinarjev 
iz celega sveta. EXIT je tako 
premagal nekatere največje 
evropske festivale, kot so 
belgijski festival Tomorro-
wland, madžarski Sziget, 
poljska Open’Air in Wood-
stock ter nemška Hurricane/
Southside in Wacken Open 
Air. EXIT R:Evolucija 2013 
bo ostal v spominu kot eden 
izmed najuspešnejših, saj je 
zrušil številne rekorde, obi-
skalo pa ga je kar 200.000 
ljudi. Petnajsta izdaja ome-
njenega festivala, imenovana 
EXIT AVANTURE 2014, 
bo potekala med 10. in 13. 
julijem kot vsako leto na Pe-
trovaradinski trdnjavi v No-
vem Sadu.

���
Televizijska mreža BET 

bo tudi letos že štirinajsto 
leto zapored podelila nagra-
de najboljšim afroameriškim 
ustvarjalcem iz zabavne in-
dustrije in sveta športa. Na 
bogatem seznamu letošnjih 
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S svetovne glasbene scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. TIMBER – PITBULL FT. KE$HA
2. COUNTING STARS – ONE REPUBLIC
3. THE MONSTER – EMINEM FT RIHANNA

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. HAPPY – PHARREL WILLIAMS 
2. TIMBER – PITBULL FT. KE$HA
3. HEY BROTHER – AVICII

NEMČIJA
1. HAPPY – PHARREL WILLIAMS 
2. TIMBER – PITBULL FT. KE$HA
3. I SEE FIRE – ED SHEERAN

11. R –MBER –TITIMBBER PITBULL FT. KE$HA
22. EY BROTHER –EY BROHHEYY B R – AVICII A
3. HAPPY –Y –PY  PHARREL WILLIAMS HARREL WILLIAM
4. DO WHAT YOU WANT –AWHA WA  LADY GAGA ft. A ftDY
R.KELLYY
5. JUBEL L –L KLINGANDE KL GAN
6. HOW LONG WILL I LOVE YOU –ONG LO LL I LOVE YOU  EELLIEIE 
GOULDIINGNG
7. STOLEN DANCE –EN DANCN DA  MILKY CHANANCCE
8. HEART TO HEART –RT T HEATO H  JAMES BLLUNUNT 
9. STORY OF MY LIFE –Y O MYOF M  ONE DIRECTIONREECTIION
10. LIFE'S FOR THE LIVING –E'S F R TFOR  PASSENGERSSSENNGE
11. THE MONSTER –E M SMONS  EMINEM FT RIHANNARIHAAN

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

nagrajencev je tudi legendar-
na ameriška soul pevka Are-
tha Franklin, ki bo prejela 
priznanje za izjemne dosež-
ke. Posebne časti bo deležen 
tudi eden izmed najboljših 
raperjev na svetu Ice Cube. 
Letošnje BET nagrade bodo 
podelili 14. februarja v Wa-
shingtonu. Lani so to nagra-
do prejeli, glasbeni produ-
cent Clarence Avant, fi lmska 
igralka Halle Berry, duhovni 
učitelj T.D. Jakes, štirikratna 
olimpijska zmagovalka Lisa 
Leslie ter glasbena ikona 
Chaka Khan.

���
Priljubljena švedska kan-

tavtorica Lykke Li, ki je po 
vsem svetu zaslovela z uspe-
šnico I Follow Rivers, je v 
izjavi za znano glasbeno re-
vijo NME povedala, da bo še 
letos izdala svoj novi studij-
ski album. Pevka je ob tem 
še dejala, da bo nova plošča 
tretji del njene albumske 
trilogije, ki jo je začela z al-
bumom Youth Novels leta 
2008 in nadaljevala leta 
2011 z albumom Wounded 
Rhymes. Tudi na novi plošči 
pa lahko pričakujemo meša-
nico alter-rocka, indie-popa 
in indie-folka. 

���
Rock zvezdnika in dolgo-

letna prijatelja Sting in Paul 
Simon bosta 8. februarja v 
Houstonu pričela skupno 
glasbeno turnejo. Na turne-
ji, imenovani Paul Simon 
and Sting: On Stage Toge-
ther, bo ta legendarni dvo-
jec predstavljal svoje lastne 
skladbe ter nekatere priredb 
znanih duetov. Točni datu-
mi vseh nastopov izven meja 
ZDA še niso znani. Sting in 
Paul Simon sta prvič skupaj 
nastopila na lanskem huma-
nitarnem koncertu v New 
Yorku, kjer sta predstavila 
akustično verzijo skladbe 
Th e Boxer Simona & Gar-
funkela ter Stingovovo uspe-
šnico Fields of Gold.

Janko Bezjak

To je to

Sebičnost
Vsake toliko časa naletim na senti-

mentalno zgodbo o tem, kako je kdo 
žrtvoval nekaj mesecev svojega življenja 
in pomagal “ubogim otrokom” v Afriki, In-
diji ali kaki tretji državi. O tem kako ljudje 
tam živijo, kako so hvaležni in kako ču-
dovito se človek počuti, ko lahko gre tja 

in z njimi igra nogomet. Same čudovite izkušnje, ki se človeka 
zares dotaknejo. 

Moj pogled je nekoliko drugačen. Nekaj časa sem si namreč 
tudi sam ogledoval različne ponudbe za takšno dogodivščino in 
na koncu obsedel precej razočaran, saj sem naletel na nešteto 
podjetij, ki takšne reči ponujajo skoraj kot obliko turizma. Za 
nekaj tisočakov si tako lahko vsak kupi dobrodelno dogodivšči-
no in se tako zaradi svojega doprinosa človeškemu rodu počuti 
nekoliko bolje. Sam namreč mislim, da je ravno to, počutiti se 
bolje glede lastnega obstoja, bolj ali manj vse, kar te avanture 
predstavljajo. Še en sebičen človeški vzgib. Predvsem nas za-
hodnjakov, da se očistimo (upravičenega) občutka krivde, da 
smo komu kaj hudega storili. Da si umijemo roke kolonialne in 
zatiralske kloake, da zaplešemo z zatiranimi okoli plemenske-
ga ognja, globoko zadihamo in si rečemo, kako je svet vendarle 
krasen in harmoničen.

To so sicer lepe misli, pravzaprav želje, vendar svet na žalost 
ni tak in ne deluje tako. Kaj namreč s to humanitarnostjo do-
sežemo? Sploh kaj? Počutimo se bolje, imamo izkušnjo, nekaj 
spominkov in kup fotografij, spremeni pa se ne prav nič. Zakaj? 
Preprosto zaradi nas, zaradi naše sebičnosti. Zaradi našega 
načina življenja, od katerega ne odstopimo. Kdo namreč po-
trebuje poceni delovno silo za neumorno potrošnjo nenehno 
spreminjajoče se mode? A Indijci? Kdo se greje na afriško nafto 
in kdo nosi afriške diamante? Afričani mogoče? Ali pa zlato, 
premog, redke kovine, baker in tako naprej in tako naprej. Kdo 
ima kaj od tega? Mi, Zahodnjaki, kdo pa drug …

Problem nerazvitosti ni problem nerazvitih držav. Kaj pa re-
cimo Južni Ameriki ali pa Indiji manjka? Imajo vse, kar si pod 
milim soncem lahko zamislijo; tisto, kar potrebujejo, in tisto, 
česar ne. Vendar, a to koristijo, a imajo do vsega tega bogastva 
dostop? Večinoma ne … Na vseh pomembnih zalogah namreč 
sedijo zahodne multinacionalke. Njihova nerazvitost in beda 
sta plod naše politike, saj ves blišč zahoda od nekdaj parazitira 
na “tretjem svetu”. Njihovo revščino potrebujemo, je sestavni 
del našega sistema in naših življenj. Probleme imamo torej 
doma, ne tam nekje, in če hočemo kakorkoli svet spremeniti 
na bolje, bo treba začeti pri nas.

Ne me narobe razumeti … Nikakor ne mislim, da je kaj na-
robe s tem, da Indijci, Vietnamci ali Kitajci šivajo oblačila. Prav 
nič me ne moti, da zlato izkopavajo Afričani ali da Brazilci izva-
žajo les. Vsi smo konec koncev ljudje, ki se trudimo preživeti in 
tako pač trgujemo. Kar je narobe, je izkoriščanje in nepošteno 
trgovanje. To, da nekdo v Afriki cele dneve izkopava zlato, da se 
lahko zahodnjaki kitimo z njim, sam pa v celem življenju ne bo 
zaslužil niti za en ušiv zlat prstan. Narobe je, da firme ustvarja-
jo milijardne dobičke s prodajo oblek, ki jih šivajo trinajstletne 
deklice za nekaj dolarjev na dan. Samo to me moti. In ravno za-
radi tega se mi zdi nekoliko neokusno iti se nekakšne dobrodel-
nosti ter si pri tem domišljati, da tem ljudem kakorkoli poma-
gamo. Gre za sebične interese in ne vidim nobene potrebe po 
pretvarjanju. Še najbolj bi tem ljudem pomagali, ko bi jih pustili 
pri miru ter jim dali, kar je njihovega … A to je verjetno pretežko. 
Lažje je zaplesati, se objeti in nasmehniti, potem pa se vrniti v 
udobje domače sedežne, ki smo jo kupili za pol evra.

Matic Hriberšek

Foto: cartoondollemporium.com

Pharrell Williams



SESTAVIL 
EDI

KLASINC

ITALIJANSKA 
SOPRANISTKA 

(RENATA)

REDKA 
ŽLAHTNA 
KOVINA

PODRSANA 
SLED 

DIVJADI

EGIPTOVSKO 
MESTO 
OB NILU

SLAB, 
SKRIVEN 
NAMEN

NAŠ 
HOKEJIST 

KURET

MODEL 
OPLA

TELOVADNA 
PRVINA

MESTO 
MAJEV
NAŠA 

POSLANKA

3618 PREBIVALEC 
OCIZLJA VZPOREDNICA OBER INDUSTRIJ-

SKA RASTLINA

PREBIVALEC 
RETIJ DELAVEC V 

SIRARNI KRANJ
NAŠA 

NOVINARKA 
ROŠ

OBLAZINJENO 
LEŽIŠČE

ZGORNJI DEL 
LOGARSKE 

DOLINE

ŽENSKA ZA 
STIKE Z 

JAVNOSTJOKMETIJSKA 
ZADRUGA

NASELJE PRI 
VELIKIH 
LAŠČAH

PRŠENJE 
(KNJIŽNO) EVA OLSSON

GRAMOZNICA

OTROŠKI 
ZBOR

NAŠ IGRALEC 
(BORIS)

LEGENDARNA 
FIGURICA

GRŠKI PLES
PREMIČNA 

STENA

PERZIJA

DROBNO-
ŽIVKA TURČIJA SVEŽ JUTRA-

NJI ZRAK

DEL VARA DELOVNI 
ZANOS

HRVAŠKO 
NASELJE

HALJA 
MUSLIMANK

SKRBNIK VRSTA 
KUNCEV

MORSKA 
SKALA

DRŽAVA V 
AFRIKI

PEKOČA 
PAPRIKA

MLINSKI 
ČOLN

LOJZE LEBIČ

IGRA S 
KARTAMI MELANOM ŠTEFAN OBAL

INTEGRIRANO 
VEZJE

TVORBA V 
PANJU

OŠILJENA 
PALICA

ČUVAJ 
ZAPORA

KIJASTI 
LISIČJAK

VISOK 
LISTAVEC

ANTON 
AŠKERC ZINKA KUNC

ODLOMEK
GLAVNO 
MESTO 

OREGONA

ZAMOLČANJE 
(KNJIŽNO)

POMOTA
GRŠKI 

POLOTOK

LESEN OBROČ 
ZA HOJO PO 

SNEGU

JAVLJANJE
Profesorica je vstopila v razred 
in na tabli zagledala narisane-
ga golega moškega. “Po kon-
čani uri naj se mi javi tisti, ki 
je narisal tole!” je dejala. Javil 
se ni nihče. Naslednji dan, ko 
je vstopila v razred, je na tabli 
zagledala napis: “Še vi narišite, 
kaj mi nudite, pa se bom javil!” 

☺☺☺
LJUBEZEN
Mož: “Draga, moram ti priznati 
strašno resnico. Moje podjetje 
je bankrotiralo, oče me je raz-
dedinil in še avto mi je vzel. Me 
boš kljub temu še naprej ljubi-
la?” 
Žena: “Seveda, dragi, in tudi 
zelo te bom pogrešala.” 

☺☺☺
VOZNI RED
Sprevodnik zahteva od potnika 
vozovnico, ta pa mu odkima in 
reče: “Prepozni ste!” 
“Kako, prepozen?,” se začudi 
sprevodnik. 
“Odvrgel sem jo, saj bi moral 
biti po vašem voznem redu že 
tri ure doma.”

☺☺☺
PET IN SEDEM
Ženska na železniški postaji 
vpraša blagajničarko: “Ali je za 
otroke tudi potrebno kupiti vo-

zovnico?” 
“Pod sedem ni potrebno,” od-
govori blagajničarka. 
“Super, jaz imam pet otrok.”

☺☺☺
NOGE IN TREBUH
Pride blondinka na poln avto-
bus in nagovori moškega, ki 
je sedel: “Oprostite gospod, ali 
mi lahko odstopite sedež - sem 
noseča.” 
Moški ji odvrne: “Aja, koliko 
časa pa, saj nimate trebuha?” 
Blondinka: “Približno pol ure, 
ampak me še vedno bolijo 
noge!”

☺☺☺
BREZ NAGLICE
Poveljnik gasilcev vstopi v pro-
stor, kje gasilci preživljajo de-
žurstvo. Nasmehne se vsem, 
počasi stopi do avtomata za 
kavo, jo počasi srka ... 
Ko ga gasilci presenečeno in 
vprašujoče gledajo, kaj naj to 
pomeni, poveljnik reče: “Fan-
tje, prav počasi se zmigajte, 
davčna uprava gori !”

☺☺☺
POGOVOR
Štajerca se pogovarjata: ‘’Kdaj 
ti vino najbolj paše?’’
‘’Ko borovci zelenijo.’’ 
‘’Ampak, borovci so vedno ze-
leni!?!’’
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Smeh ni greh
REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: SRDAN, CORSA, ODSUK, TIKAL, RETJANEC, OPALKOVO, PESKOKOP, CAVAZZA, PEZ, SIRTAKI, IRAN, MIKROB, TR, AVRA, ZAR, VARUH, OVNAČ, ČER, LL, GANGL, ČRNI RAK, ŠO, JEČAR, 
LISIČEK, BUKEV, ALINEA, SALEM, ZAMOLK, NAPAKA, ATIKA, KRPLJA.

TOREK
stročji fižol v omaki, kuhano meso iz razsola
SREDA
ješprenjčkova zelenjavna juha, skutni zavitek
ČETRTEK
sladko zelje, krompir v kosih, kranjska klobasa
PETEK
matevž* s kislo repo, jabolčni narastek z zdrobom**
SOBOTA
puranji file z zelenjavo v voku, dušen riž, krofi
NEDELJA
kremna juha, ocvrt piščančji file, rdeča pesa v solati, 
krompirček
PONEDELJEK
goveja juha z mesom, sadna solata

*Matevž
Sestavine: 50 dag kuhanega in olupljenega krom-

pirja, 50 dag kuhanega fižola, strok ali dva česna, 
sol in poper po okusu, 3 žlice masti ali olja.

Krompir in fižol pretlačimo in zmešamo skupaj z vro-

čo mastjo, česnom, soljo in poprom. Mešamo tako dolgo, 

da dobi mešanica enakomerno strukturo rahlo rjave bar-

ve. Matevža uporabimo na enak način kot pire krompir 

ali pire fižol. Slovenci so jedli matevža najrajši s kislim ze-

ljem ali repo ter prekajeno šunko. Postregli so ga tako, da 

so ga naložili v veliko skledo, okrog njega naložili repo 

ali zelje in zabelili z ocvirki ter vsi zajemali iz iste sklede.

**Jabolčni narastek z zdrobom
Sestavine: 1 kg sočnih jabolk, 10 dag sladkorja, 

1/2 žličke mletega cimeta, limonina lupina, 6 dag 
pšeničnega zdroba; olje in drobtine za pekač; ste-
pena sladka smetana za okras.

Olupljena jabolka naribamo. Polovico jih podevamo 

po naoljanem in z drobtinami posutem pekaču. Potre-

semo s sladkorjem, zmletim cimetom in limonino lupi-

no ter nazadnje še s pšeničnim zdrobom in pokrijemo z 

drugo polovico naribanih jabolk. Jabolka poravnamo in 

potresemo z žlico sladkorja. Pečemo 15 do 20 minut pri 

200 stopinjah. Pecivo ponudimo vroče ali hladno. Pre-

den ga postrežemo, ga lahko okrasimo s stepeno sladko 

smetano.
Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Foto: AŠV

Jabolčni narastek z zdrobomJabolčni narastek z zdrobom

Foto: AŠV

Matevž s kislo repoMatevž s kislo repo

UGANKARSKI SLOVARČEK: ČABAR = hrvaško naselje v Gorskem Kotarju, DRSKA = podrsana sled divjadi, GANGL = igra s kartami, KUMP = mlinski čoln, OPALKOVO = naselje pri Velikih Laščah, SCOTTO = italijanska 
operna sopranistka (Renata); TIKAL = mesto Majev, ZAR = halja muslimank.



Govori se …
… da sloviti ptujski domini-

kanec nikoli ni brez obisko-
valcev. Kadar ni kakšne prire-
ditve, njegove prostore namreč 
že polnijo štirinožne gostje z 
dolgim repom …

... da smo novinarji krivi za 
stanje v državi. Ker novinarji 
raziskujejo in ne policija. To-
rej na plano vlačimo informa-
cije in nečednosti ... Če ne bi 
bilo novinarjev, bi ljudje živeli 
v nevednosti in bi bilo vse lepo 
in prav.

… da se delovni piarovec ma-
riborskih plavih za vsak slu-
čaj pripravlja tudi na možnost 
prezaposlitve. V prostem času 
namreč nabira fizično kondi-
cijo s kopanjem lukenj, ob ve-
čerih pa drila novinarstvo ...

… da se je v 40-letni karieri 
naše novinarke prvič zgodilo, 
da je bila na mestni seji medi-
jem ponujena sladka zadeva – 
čokolada. Hm, le zakaj, se zdaj 
sprašujemo …

… da bo novi predsednik 
ŠD Drava po 100 dneh ime-
novanja po našem volilnem 

sistemu zdaj moral začeti od-
govarjati tudi na novinarska 
vprašanja …

… da so v nekaterih občinskih 
upravah alergični na vpraša-
nja našega časopisa. Zanimi-
vo pa je, da v drugih kar sami 
pokličejo in povprašajo, ali se 
je kaj zgodilo oziroma ali so 
kaj spregledali, kadar slučajno 
ne dobijo vprašanj …

… da volitve župana letos v 
fari sv. Vida ne bodo enostav-
ne; kot so namreč povedali 
preverjeni viri, naj bi se v boj 

za županski stolček spustila 
dva kandidata z istim priim-
kom. Izid bi lahko bil precej 
tesen, saj je prednost prvega v 
tem, da ta stolček zaseda že se-
daj, prednost drugega pa me-
dijska hiša, ki jo vodi …

Vidi se …
… da se v volilnem letu 

spreminjajo tudi gostoljub-
ne navade na sejah največje 
med spodnjepodravskimi ob-
činami. Vse za to, da bi se po-
ročalo čimbolj sladko …
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 28. januarja do 3. februarja 2014.
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

RUBRIKA JE NAMENJENA OTROKOM. Fotografiji se razlikujeta v 
petih podrobnostih. Otroci poiščite jih, označite s krožcem, izrežite 
sličico in jo do ponedeljka, 3. februarja, pošljite na naslov: Radio-
Tednik Ptuj, d. o. o., Osojnikova cesta 3, Ptuj.
Ime in priimek: 
Naslov: 

Leto rojstva: _____________________________________________
Med pravilnimi rešitvami bomo izžrebali nagrajenca, ki bo prejel 

nagrado v sprejemni pisarni Radia-Tednika Ptuj. Nagrado podarja 
Knjigarna Felix. Nagrado prejme Neja Kropec, Ptujska Gora.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven � ☺☺ €€ ���

Bik ��� ☺ €€ ���

Dvojčka �� ☺☺ €€€ �

Rak ��� ☺☺ € ��

Lev �� ☺☺☺ €€ ���

Devica � ☺☺ €€€ �

Tehtnica ��� ☺ €€ ���

Škorpijon � ☺☺ €€€ ��

Strelec �� ☺☺ €€€ ��

Kozorog ��� ☺☺☺ € �

Vodnar ��� ☺☺ € ��

Ribi � ☺ €€ ���

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

»Govornik, ki mu manjka globine, gre v širino.« Charles 

de Montesquieu

***
»Z besedami Volgo preplava, z dejanji se v mlaki utopi.« 
Ruski pregovor

***
»Nesmiselno je držati za besedo človeka, ko je zaljubljen, 
pijan ali ko išče službo.« Shirley MacLane

***
»Prijazne besede so lahko kratke in preproste, njihov 
odmev pa je neskončen.« Mati Terezija

***
»Ne verjemite besedam, ne svojim, ne tujim; verjemite 
samo svojim in tujim delom.« Lev Nikolajevič Tolstoj

***
»Pogosto sem obžaloval, kar sem govoril, toda nikoli, kar 
sem molčal.« Ksenokrat

***
»Ribe se lovijo na trnek, ljudje pa na besede.« Armenski 

pregovor

Rebus
Rešitev iz prejšnje številke: SKUPINA MALIBU

Avtor: Edi Klasinc

Foto: Milan Kirbiš

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? Pošljite nam jo, pa bomo izbrali najzani-
mivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 
300 kB - raje več). Pripišite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
Današnja fotografija tedna pa nikakor ne sodi med tiste, ob katerih se lahko nasmejemo. Poslal jo je Milan Kirbiš, ob njej pa pripisal: 
»Posneto v gozdu v Kungoti pri Ptuju.« Dodaten komentar gotovo ni potreben.
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Mali oglasi
STORITVE

ROLETARSTVO ARNUŠ, PVC-
okna, vrata, senčila, komarni-
ki, garažna vrata. Ivan Arnuš, 
s. p., Mariborska cesta 27 b, 
2250 Ptuj, 02 788 54 17, 041 
390 576, fax 02 788 54 18, 
www.roletarstvo-arnus.si /info@
roletarstvo-arnus.si.

NOVO NOVO NOVO! Opti-
ka EVA organizira okulistične 
preglede v novi občinski stavbi 
v Majšperku. Naročanje na tel. 
051 472 255.

Torek, 28. januar
9:00 Maribor, Sinagoga: Šoa – spominjajmo se 2014, ob mednarodnem 

dnevu spomina na žrtve holokavsta, vodenje po razstavi Romi v 
gibanju, za osnovnošolce, ponovitev ob 17.00

14:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava Mahmud, za šole in za izven, ob 
14.30 in ob 16.00

18:00 Maribor, večnamenska dvorana Rotovž: Šoa – spominjajmo se 
2014, ob mednarodnem dnevu spomina na žrtve holokavsta, 
mariborska knjižnica, projekcija dokumentarnega fi lma Da se ne 
zaboravi (da se ne pozabi)

17.00 Ptuj, amfi teater Gimnazije: 5. občni zbor gobarskega društva Ptuj
19:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, razstavišče: literarni večer Zdenko 

Kodrič in podobe Ptuja, predstavitev knjige, izbor kratke proze 
Dogodek v mestu

Sreda, 29. januar
14:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava Mahmud, za šole in izven
18:00 Ptuj, športna dvorana Campus: zaključna prireditev ob dnevu šole 

OŠ Mladika, muzikal Skrinjica z gumbi
19:00 Ptuj, DomKulture, Muzikafe: Huda pokušnja, avtorski večeri v družbi 

izbranih knjig in vin, pesnik Denis Škofi č in vinar Miha Istenič iz Hiše 
penin Istenič, povezujeta David Bedrač in Jože Rozman

Četrtek, 30. januar
11:00 Maribor, OŠ Martina Konšaka: Šoa – spominjajmo se 2014, ob 

mednarodnem dnevu spomina na žrtve holokavsta, odprtje razstave 
Po sledeh judovske dediščine na Slovenskem, na ogled do 20.2.

17:00 Ptuj, Kulturna dvorana Gimnazije: slavnostni dogodek ob podelitvi 
nagrad najboljšim športnikom leta 2013 v MO Ptuj

18:00 Slovenska Bistrica, Galerija Grad: odprtje razstave Roka Dragiča, 
kulturni program – Jure Ivanušič

18:00 Slovenske Konjice, Kulturni dom: 6. mednarodni festival podvodne-
ga fi lma in fotografi je Sprehodi pod morjem, fi lmske projekcije za 
šole

19:00 Ptuj, Mestni kino: Najboljši videospoti 2013, ni vstopnine
19:00 Slovenska Bistrica, Dom Svobode: komedija Toneta Partljiča Aldo in 

Micika
Petek, 31. januar

17:00 Majšperk, KPC: premiera lutkovne igre Gosenica in njene sanje, 
lutkovne sekcije UD Ustvarjalec Majšperk

18:00 Slovenske Konjice, Kulturni dom: 6. mednarodni festival podvodne-
ga fi lma in fotografi je Sprehodi pod morjem, odprtje mednarodne 
razstave podvodne fotografi je,odprtje razstave otroških del likovne-
ga natečaja Sprehodi pod morjem, koncert Jure Tori trio

18:00 Sv. Ana, kulturni dom: Ljudske pesmi 2014, srečanje pevcev ljudskih 
pesmi in godcev ljudskih viž, JSKD

20:00 Ptuj, Terme, grand hotel Primus: Primusove vinske zgodbe, Bordea-
ux: Brda

Mestni kino Ptuj
Četrtek, 30. januar: Najboljši videospoti 2013, ni vstopnine
Petek, 31. januar, sobota, 1. februar, nedelja, 2. februar: 16:00 Ko letijo 

vrane; 18:00 Enderjeva igra; 20:00 Plesalka v senci

Prireditvenik 
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PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, in 
visokokakovostne pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Danilo Hor-
vat, s. p, Moškanjci 1 d. Tel. 051 667 
170.

DRVA, suha, mešana, nažagana in 
nasekana, s prevozom, prodam. Tel. 
041 533 792.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

NESNICE, rjave, v 19. tednu, tik pred 
nesnostjo. Naročila sprejemamo po 
telefonu 02 688 13 81 ali 040 531 
246, Rešek, Starše 23.

NEPREMIČNINE

V BLIŽINI PTUJA, na ravnici, proda-
mo gozd velikosti cca. 3 ha (hrast, 
jesen, akacija). Tel. 041 588 137.

Na PTUJU prodamo gradbeno 
parcelo, velikosti 800 m2, z vso in-
frastrukturo. Tel. 041 588 137.

Eno leto je preteklo, solz nešteto je izteklo,
solze grob so premočile, a tebe, draga žena,
mama, babica in prababica, niso prebudile.

V SPOMIN
27. januarja je minilo eno leto, ko nas je 
za vedno zapustila

Julijana Zamuda
IZ VIČANCEV 4
Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in ohranjate 
spomin nanjo.

Žalujoči: mož Alojz, sin Marjan, hčerka Milena 
in sin Slavko z družinami

Skozi vse življenje si se boriti znal,
v tiho noč utrujen si zaspal.
Nihče ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te med nami več ni.

ZAHVALA
ob boleči in mnogo prerani izgubi 
sina, moža, očeta in brata

Branka Kolariča
27. 3. 1962   †  19. 1. 2014

IZ ZGORNJEGA VELOVLEKA 16, DESTRNIK

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja in besede tolažbe. Iskrena hvala 
vsem za darovano cvetje, sveče, maše, hvala g. župniku za 
cerkveni obred in molitev, pevcem za odpete žalostinke, 
govornikoma za poslovilne besede. Hvala pogrebnemu 
podjetju Almaja – Jančič za vse njihove storitve.
Posebna zahvala kolektivu Slovenskih železnic – Vleka in 
tehnika Ptuj, kjer je bil Branko zaposlen, za pomoč v teh 
težkih trenutkih.
Še enkrat posebna hvala vsem, da ste ga v tako lepem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti.
Naj Branko mirno počiva v vaših srcih.

Žalujoči: žena Darja, sinova Damjan in Andrej s Klavdijo, 
mama Julijana, brata Franc in Marjan z družinama

Ni te več zunaj, ne v hiši,
nikjer se tvoj glas več ne sliši.
Srce je omagalo, dih je zastal,
a v srcih naših vedno boš ostal.

ZAHVALA

Boleča je izguba, ko nas je zapustil 
dragi mož, oče, dedek, pradedek, brat in stric

Ignac Ilec
Z GRAJENŠČAKA 91

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki so nam izrekli sožalje, darovali sveče, 
cvetje in nam v najtežjih trenutkih nesebično pomagali, ga 
pospremili na njegovi zadnji poti.
Hvala osebju Doma upokojencev Ptuj, g. župniku, ge. Veri 
za molitev in poslovilne besede, pogrebnemu podjetju 
Maher.
Še enkrat hvala vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali.

Njegovi najdražji

KMETIJSTVO

PRODAM suho koruzo, GSM 031 
423 636. www.radio-tednik.si



svoje stališče jasno povedal. 

»Odločitev o tem, kdo naj tak 

program izvaja, in če sploh, 

mora biti podkrepljena s stro-

kovnimi argumenti in dati 

mora res dobre, argumentira-

ne podlage, zakaj tak program 

potrebujemo. Trg dela se da-

nes zelo hitro spreminja, zato 

so potrebna specifična in širo-

ka znanja, predvsem pa mora 

biti vsak vedno pripravljen na 

dodatno izobraževanje, ker 

so potrebe delodajalcev zelo 

različne. Ko govorimo o od-

delku umetniške gimnazije, si 

tega ne predstavljam kot ume-

tniške akademije, ampak kot 

program splošne gimnazije s 

poudarkom na gledališki ume-

tnosti. Takšna znanja lahko 

mladim na področju retorike 

in javnega nastopanja veliko 

pomagajo, zato težko preso-

jam, da gre za poklic s kasnej-

šo težjo zaposlitvijo. Prav zato, 

ker to še ni v celoti poklic, ki 

Kot smo že pisali v prejšnji 

številki našega časopisa, sta 

tako ptujska kot tudi ljuto-

merska gimnazija poskušali 

s prihodnjim šolskim letom 

2014/15 pridobiti program 

umetniške gimnazije. Državni 

sekretar Ministrstva za izobra-

ževanje Aljuš Pertinač je dejal, 

da ni smiselno, da bi razpiso-

vali dva oddelka umetniške 

gimnazije na dveh šolah, ki 

sta med seboj oddaljeni le 30 

kilometrov. Na ministrstvu 

namreč pričakujejo, da se 

bosta vodstvi šol dogovorili, 

katera bi lahko progam naj-

boljše izvajala ter da bodo na 

podlagi tega našli skupen pre-

dlog oziroma rešitev. Da naj 

bi prevladala strokovnost nad 

političnimi odločitvami, se 

strinjajo vpleteni, a postavlja 

se vprašanje, ali bodo na odlo-

čitev vplivali še drugi dejavni-

ki. Iz območja vsake od obeh 

omenjenih srednješolskih za-

vodov namreč prihajata dva 

»vplivna« politika oziroma 

funkcionarja. Iz Ptuja držav-

ni sekretar na Ministrstvu za 

socialne zadeve in enake mo-

žnosti Dejan Levanič, pred 

časom poslanec, pred leti pa 

tudi dijak Gimnazije Ptuj, iz 

pomurskega konca pa Dejan 

Židan, minister za kmetijstvo. 

Neuradno smo namreč izve-

deli, da je ljutomersko gim-

nazijo v preteklosti obiskoval 

eden izmed njegovih otrok, 

eden naj bi jo trenutno še 

obiskoval. Ob tem se nehote 

pojavlja vprašanje, ali bosta 

omenjena, sicer tudi stran-

karska kolega, uporabila svo-

jo politično moč za vpliv na 

odločitev pristojnega ministr-

stva o tem, kateri šoli odobri-

ti prošnjo o uvedbi oddelka 

umetniške gimnazije.

Strokovne in 
ne politične 
odločitve?

Na vprašanje, ali bo kot 

(vplivni) član stranke, ki ima 

na Ministrstvu za izobraže-

vanje tako ministra kot tudi 

državnega sekretarja, izrazil 

svoje stališče, kateri gimnaziji 

bi dodelili ta oddelek in zakaj 

ter ali meni, da je omenjen od-

delek sploh potreben v kateri 

izmed njih, je minister Židan 

zelo na kratko odgovoril: »Kot 

ministru za kmetijstvo in oko-

lje mi ni poznano, kako pote-

ka odločanje o dodeljevanju 

programov šolam v Sloveniji 

in tudi nimam na to nobene-

ga vpliva. Predvidevam, da 

to niso politične, temveč da 

gre za strokovne odločitve.« 

Državni sekretar na Ministr-

stvu za socialne zadeve Dejan 

Levanič, ki sicer prav tako 

zagovarja strokovnost in pod-

krepljenost z argumenti, je 

Danes bo oblačno, ponekod 
bo lahko še rahlo snežilo. Na Pri-
morskem bo pihala šibka burja.
Najnižje jutranje temperature 
bodo od -5 do -3, ob morju od 
-1 do 3, najvišje dnevne od -4 
do 1, na Primorskem danes do 
7, jutri do 5 stopinj C.

Obeti
Tudi v sredo bo prevladovalo 

oblačno vreme. Zvečer bo od 
zahoda začelo rahlo snežiti, 
po nižinah Primorske pa rahlo 
deževati. V noči na četrtek se 
bodo padavine krepile in raz-
širile proti severovzhodu. V če-
trtek bo oblačno s sneženjem, 
le na Primorskem bo deževalo. 
Padavin bo več v zahodni polo-
vici države.

Napoved vremena za Slovenijo

Ptuj, Ljutomer � Komu umetniški oddelek?

Židan diplomatsko zadržan, 
Levanič odkrito za Ptuj
Po podatkih Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport (MIZŠ) se Gimnaziji Ptuj in Ljutomer potegujeta za od-
delek umetniške gimnazije. Državni sekretar Ministrstva za izobraževanje Aljuš Pertinač je za Štajerski tednik že 
povedal, da naj bi se šoli v prihodnje zedinili, kateri izmed njiju naj MIZŠ dodeli ta oddelek. Skoraj zagotovo bo pri 
tem svojo vlogo odigrala tudi politika.

V najbolj mrzli noči leto-

šnje zime, rahlo je naletaval 

tudi sneg, so bile na udaru 

ključavnice osmih lesenih 

hišk in treh kovinskih stojnic, 

ki so jih v lanskem letu s tradi-

cionalnimi motivi s Ptujskega 

poslikali slikarji, udeleženci 

Festivala sodobne umetnosti. 

Na slednjih so jih zvili v obli-

ko črke „s“, pri lesenih hiškah 

pa so ob ključavnicah poško-

dovali tudi les, tako da bodo 

večja sanacijska dela potreb-

na najmanj na treh hiškah, so 

povedali upravljavci ptujske 

tržnice. Niso pa se lotili hiške, 

ki je služila za potrebe drsa-

lišča in v kateri so hranili dr-

salke. Po za zdaj še neuradnih 

podatkih ni bilo nobene kra-

je,  saj so hiške prazne. V eni 

Ptuj � Vandali so se lotili ptujske tržnice

Na delu objestnost, žejni pa niso bili 
V noči s sobote na nedeljo (25. in 26. januarja) so se za zdaj še neznani storilci lotili ptujske tržnice, lesenih hišk in 
stojnic. Glede na število „objektov“, ki so se jih lotili, bi jih moral kdo opaziti, a jih ni. Kot se je pokazalo, so še (trenu-
tno) anonimni.

Foto: Črtomir Goznik

Za zdaj neznani storilci so odstranili ključavnice na osmih lesenih 
hiškah in pogledali vanje ... Na srečo so bile prazne.

od kovinskih stojnic je bilo 

sicer kar nekaj steklenic žga-

nja, ki pa se jih niso dotaknili. 

Tako je sklepati, da so bili na 

delu objestneži, ki so mestu 

povzročili kar nekaj škode. S 

tem dejanjem so nagnali strah 

v kosti bodočim organiza-

torjem prireditev na ptujski 

tržnici, ki bodo morali, če jih 

bodo želeli izpeljati na tem 

prostoru, poskrbeti za doda-

tno varnost.
MG 

Rojstva: Lena Simonič, Zg. 
Hajdina 127, Hajdina – dekli-
ca Lili Klara; Ines Karažinec, 
Tezenska ul. 11, Miklavž na Dr. 
polju – deklica Kaja; Simona 
Čuš Cep, Naraplje 11, Majšperk 
– deklica Hana; Aleksandra 
Fric, Tlake 16, Rogatec – dekli-
ca Zala; Antonija Matevžič, Ko-
vaški Vrh 3, Oplotnica – deklica 
Katarina; Narine Soghomnyan, 
Spuhlja 107 a, Ptuj – deklica 
Morgana; Marjana Geč, Senik 
8, Sveti Tomaž – deček Ma-
tevž; Ksenija Bačič, Borštniko-
va ul. 114, Maribor – deklica 
Tia; Anja Lipuš, Partizanska c. 
80, Oplotnica – deček Oskar; 
Simona Krčar, Dobrina 75, 
Žetale – deklica Eva; Meta 
Majnik Krajnc, Gerečja vas 41 
d, Hajdina – deček Jaka; Ale-
ksandra Mesarič, Sestrže 52 a, 
Majšperk – deklica Zala; Simo-
na Jurša, Ciglence 33, Spodnji 
Duplek – deklica Pia.
Umrli so: Edvard Žnidarič, Dra-
ženci 94, rojen 1942 – umrl 17. 
januarja 2014; Anton Franjko-
vič, Dornava 90/b, rojen 1937 
– umrl 18. januarja 2014; 
Frančiška Hanžel, roj. Janežič, 
Ulica heroja Kerenčiča 6, Or-
mož, rojena 1938 – umrla 19. 
januarja 2014; Branko Kolarič, 
Zgornji Velovlek 16, rojen 1962 
– umrl 18. januarja 2014; Sreč-
ko Kekec, Gorišnica 163/b, 
roj.1967 – umrl 17. januarja 
2014; Peter Repič, Potrčeva ce-
sta 50/a, Ptuj, roj.1940 – umrl 
22. januarja 2014; Tomaž Pu-
tora, Turški Vrh 43, rojen 1926 
– umrl 23. januar 2014.

Osebna kronika

bi bil takoj zaposljiv, ampak je 

pri takšnih programih nujna 

nadgradnja in nadaljevanje iz-

obraževanja,« meni Levanič.

Levanič: »Tak 
program sodi na 
Ptuj.«

Državni sekretar Dejan Le-

vanič je v svojem odgovoru 

jasno povedal, da program 

umetniške gimnazije sodi na 

Ptuj. »Če kam, potem tak pro-

gram zagotovo bolj sodi na 

Ptuj, ki ima bogato kulturno 

zgodovino, sicer v veliki meri 

neizkoriščeno, ampak z dovolj 

potenciala za nadaljnji razvoj. 

Tudi kulturna dvorana Gim-

nazije Ptuj je bila zgrajena z 

namenom, da bo nekoč tukaj 

tudi oddelek umetniške gim-

nazije. Tako da razloga, zakaj 

tega ne bi dobil Ptuj, v bistvu 

sploh ne vidim.«
Patricija Kovačec

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Levanič in Dejan Židan: ptujska ali ljutomerska gimnazija?
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